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ACTA DE LA SESIÓN ORDINARIA CELEBRADA POR EL AYUNTAMIENTO PLENO EL 
DOCE DE ENERO DE  DOS MIL DIECISIETE

En la ciudad de Borriana a doce de enero de dos mil diecisiete, se reúnen en el Salón de 
Sesiones de la casa consistorial del Ayuntamiento de Borriana asistidos por la secretaria, 
Dª. Iluminada Blay Fornas, con la presencia de la interventora  Dª Mª Carmen González 
Bellés, y de los señores y señoras siguientes:

ALCALDESA
Dª. MARIA JOSÉ SAFONT MELCHOR (PSOE)

TENIENTES DE ALCALDE
1º. D. VICENT GRANEL CABEDO (Compromís)
2º. D. CRISTOFER DEL MORAL ESPINOSA (Se puede Burriana)
3º. D. VICENTE APARISI JUAN (PSOE)
4º. D. SANTIAGO ZORÍO CLEMENTE (Compromís)
5º. Dª. Mª CRISTINA RIUS CERVERA (PSOE)
6º. D. JAVIER GUAL ROSELL (PSOE)
7º. D. MANUEL NAVARRO RUIZ (Se puede Burriana)

CONCEJALES
D. BRUNO ARNANDIS VENTURA (PSOE)
Dª. Mª LLUÏSA MONFERRER AGUILELLA (PSOE)
D. JUAN FUSTER TORRES (PP)
Dª. ANA MONTAGUT BORILLO (PP)
D. ENRIQUE SAFONT MELCHOR (PP)
Dª. VICTORIA MARÍA MARÍN FUENTES (PP)
D.ª Mª CONSUELO SUAY MONER (PP)
D. CARLOS SOLÁ PERIS (PP)
Dª. MARIOLA AGUILERA SANCHIS (CIBUR)
Dª. Mª JESÚS SANCHIS GUAL (Ciudadanos)

AUSENTES
D. ÍÑIGO LOSADA BREITLAUCH (PP)
D. ANTONIO SÁNCHEZ AVILÉS (CIBUR)

La Sra. presidenta declara abierta la sesión, siendo las 19 horas y 05 minutos, y se pasa 
seguidamente a leer y resolver los asuntos comprendidos en el orden del día.

1.- APROBACIÓN, EN SU CASO, DEL BORRADOR DEL ACTA CORRESPONDIENTE A 
LA SESIÓN ORDINARIA CELEBRADA EL DÍA 9 DE JUNIO DE 2016 EN SU VERSIÓN 
EN AMBAS LENGUAS OFICIALES (Secretaría)

Se da cuenta por la Secretaría del  borrador del acta correspondiente a la sesión plenaria  
ordinaria  celebrada   el  día  9  de  junio  de  2016,  en  su   redacción  en  ambas  lenguas 
oficiales.
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Sometida el acta a la consideración de la corporación, los dieciocho miembros presentes 
del Ayuntamiento Pleno les prestan unánime aprobación, y así lo declara la presidencia.

2.-  APROBACIÓN,  EN  SU  CASO,  DE  LA  INICIACIÓN  DEL  EXPEDIENTE  DE 
FELITACIÓN PÚBLICA A TÍTULO  INDIVIDUAL PARA EL OFICIAL JAVIER FABREGAT 
(Área  I. Neg. RRHH) (expte. G-15558/2016)

Por la Secretaria se da cuenta de dictamen de la Comisión Informativa Permanente de 
Interior, Recursos Humanos y Bienestar Social, del siguiente tenor:

“Visto el Informe-propuesta del Intendente Principal-Jefe de la Policía Local de Burriana, 
de fecha 20 de octubre de 2016, en el que se detallan los hechos ocurridos el día 5 de 
agosto  de  2016  en  el  que  intervino  el  Oficial  del  Cuerpo  de  Policía  Local  de  este 
Ayuntamiento D. Javier  Fabregat  Lázaro (TIP n.º  601),  y  todo ello en base al  informe 
propuesta elevado a Jefatura por el agente TIP n.º 637, que cuenta, a su vez, con el VºBº 
tanto del Sr. Inspector responsable de los servicios operativos con TIP n.º 302 y del Sr. 
Intendente, Subjefe de este Cuerpo con T.I.P. n.º 202. 

Visto que la normativa de aplicación es el Decreto 124/2013, de 20 de septiembre, del  
Consell, por el que se  regulan las distinciones y condecoraciones que se concedan por la  
Generalitat al personal de los cuerpos de Policía Local de la Comunitat Valenciana.

Visto  que  la  norma  citada  establece  en  su  art.  9  el  procedimiento  ordinario  para  la 
concesión  de  las  citadas  distinciones,  disponiendo  que  la  iniciación  se  efectuará  por 
acuerdo Plenario.

De conformidad con la propuesta del Concejal delegado de Interior y el dictamen favorable 
de  la  Comisión  Informativa  de  Interior,  Recursos  Humanos  y  Bienestar  Social,  el  
Ayuntamiento Pleno, en uso de las atribuciones que tiene conferidas, Resuelve:

Primero.-  Aprobar la iniciación de expediente de felicitación pública a título individual 
para el oficial D. Javier Fabregat Lázaro,  por su actuación en los hechos ocurridos el día 
5 de agosto de 2016, que se detallan en el informe del Intendente Principal de fecha 20 de 
octubre  de  2016,  por  la  realización  de  un  servicio  especialmente  meritorio  en  el 
cumplimiento de sus funciones y las tareas que le fueron asignadas, en el ámbito de la 
protección de las personas, decisión y determinación en su proceder que indudablemente 
fueron determinantes  en  la  evitación  de  lesiones por  aplastamiento,  que de no  haber 
actuado el oficial se podrían haber producido, y todo ello de conformidad con el artículo 7 
del Decreto 124/2013, de 20 de septiembre. 

Segundo.- Dar traslado de este acuerdo a la Dirección General de la Agencia Valenciana 
de Seguridad y Respuesta a las  Emergencias de Presidencia de la  Generalitat,  a  los 
efectos previstos en el citado Decreto.”

Sometido  el  asunto  a  la  consideración  de  la  Corporación,  los  dieciocho  miembros 
presentes le prestan unánime aprobación, y así lo hace constar la Alcaldía Presidencia.

 

http://www.presidencia.gva.es/web/agencia-valenciana-de-seguridad-y-respuesta-a-emergencias
http://www.presidencia.gva.es/web/agencia-valenciana-de-seguridad-y-respuesta-a-emergencias
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3.-  APROBACIÓN,  EN  SU  CASO,  DE  LA  INICIACIÓN  DEL  EXPEDIENTE  DE 
FELITACIÓN  PÚBLICA  A  TÍTULO   INDIVIDUAL  PARA  EL  OFICIAL  ANTONIO  J. 
ZAMORA (Área  I. Neg. RRHH) (expte. G-15572/2016)

Por la Secretaria se da cuenta de dictamen de la Comisión Informativa Permanente de 
Interior, Recursos Humanos y Bienestar Social, del siguiente tenor:

“Visto el Informe-propuesta del Intendente Principal-Jefe de la Policía Local de Burriana, 
de fecha 20 de octubre de 2016, en el que se detallan los hechos ocurridos el día 3 de 
septiembre de 2016  en el que intervino el Agente del Cuerpo de Policía Local de este 
Ayuntamiento. D.  Antonio Jesús Zamora  García (TIP n.º  664),  y  todo ello en  base al 
informe elevado a Jefatura por el Inspector responsable de los servicios operativos con TIP 
n.º 302, de fecha 15 de septiembre de 2016, 

Visto que la normativa de aplicación es el Decreto 124/2013, de 20 de septiembre, del  
Consell, por el que se regulan las distinciones y condecoraciones que se concedan por la 
Generalitat al personal de los cuerpos de Policía Local de la Comunitat Valenciana.

Visto  que  la  norma  citada  establece  en  su  art.  9  el  procedimiento  ordinario  para  la 
concesión  de  las  citadas  distinciones,  disponiendo  que  la  iniciación  se  efectuará  por 
acuerdo Plenario.

De conformidad con la propuesta del Concejal delegado de Interior y el dictamen favorable 
de  la  Comisión  Informativa  de  Interior,  Recursos  Humanos  y  Bienestar  Social,  el  
Ayuntamiento Pleno, en uso de las atribuciones que tiene conferidas, Resuelve:

Primero.-  Aprobar la iniciación de expediente de felicitación pública a título individual 
para el agente de la policía local D. Antonio Jesús Zamora García,  por su actuación en 
los hechos ocurridos el día 3 de septiembre de 2016, que se detallan en el informe del 
Intendente Principal  de fecha 20 de octubre de 2016,  por la realización de un servicio 
especialmente meritorio en el cumplimiento de sus funciones y las tareas que le fueron 
asignadas, en el ámbito de la protección de las personas, decisión y determinación en su 
proceder que indudablemente fueron determinantes para mantener las constantes vitales 
de la persona atendida y a la que se le practicaron primeros auxilios y RCP de una manera 
satisfactoria, y todo ello de conformidad con el artículo 7 del Decreto 124/2013, de 20 de 
septiembre. 

Segundo.-  Dar  traslado  de  este  acuerdo  a  la  Dirección  General  de  la  Agencia 
Valenciana  de  Seguridad  y  Respuesta  a  las  Emergencias de  Presidencia  de  la 
Generalitat, a los efectos previstos en el citado Decreto.” 

Sometido  el  asunto  a  la  consideración  de  la  Corporación,  los  dieciocho  miembros 
presentes le prestan unánime aprobación, y así lo hace constar la Alcaldía Presidencia.

4.-  APROBACIÓN,  EN  SU  CASO,  DE  LA  INICIACIÓN  DEL  EXPEDIENTE  DE 
FELITACIÓN  PÚBLICA  A  TÍTULO   COLECTIVO  PARA  EL  CUERPO  DE  POLICÍA 
LOCAL  DE  BORRIANA,  CON  MOTIVO  DE  LA  CELEBRACIÓN  DEL  FESTIVAL 
“ARENAL SOUND” DE BORRIANA, DURANTE LAS SIETE EDICIONES (Área  I. Neg. 

 

http://www.presidencia.gva.es/web/agencia-valenciana-de-seguridad-y-respuesta-a-emergencias
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RRHH) (expte. G-15593/2016)

Por la Secretaria se da cuenta de dictamen de la Comisión Informativa Permanente de 
Interior, Recursos Humanos y Bienestar Social, del siguiente tenor:

“Visto el Informe-propuesta del Intendente Principal-Jefe de la Policía Local de Burriana, 
de fecha 25 de octubre de 2016, en el que se detalla la labor ejercida por parte del Cuerpo 
de la policía local de Borriana durante la celebración desde el año 2.010, esto es, desde 
hace siete años, de manera ininterrumpida, del macro-festival de música más grande, en 
cuanto a número de asistentes, de los que se celebran en el Estado Español, denominado 
“Arenal  Sound  festival”,  solicitando  la  incoación  de  expediente  para  la  concesión  de 
felicitación pública a título colectivo del citado cuerpo. 

Visto que la normativa de aplicación es el Decreto 124/2013, de 20 de septiembre, del  
Consell, por el que se regulan las distinciones y condecoraciones que se concedan por la 
Generalitat al personal de los cuerpos de Policía Local de la Comunitat Valenciana.

Visto  que  la  norma  citada  establece  en  su  art.  9  el  procedimiento  ordinario  para  la 
concesión  de  las  citadas  distinciones,  disponiendo  que  la  iniciación  se  efectuará  por 
acuerdo Plenario.

De conformidad con la propuesta del Concejal delegado de Interior y el dictamen favorable 
de  la  Comisión  Informativa  de  Interior,  Recursos  Humanos  y  Bienestar  Social,  el  
Ayuntamiento Pleno, en uso de las atribuciones que tiene conferidas, Resuelve:

Primero.-  Aprobar la iniciación de expediente de  felicitación pública a título colectivo 
para el Cuerpo de Policía Local de Borriana, como reconocimiento a la labor destacada 
de los integrantes del mismo en el operativo establecido para la celebración del festival  
“Arenal Sound” de Borriana durante las siete ediciones celebradas hasta la fecha, lo que 
ha  significado,  de  forma  continuada  en  el  tiempo,  una  labor  conjunta  por  un  hecho 
extraordinario en defensa, promoción y protección de los derechos y libertades públicas, 
significándose, además, de forma reiterada en el tiempo, año tras año, en la dignificación y 
prestigio de la Policía Local de Borriana, y todo ello de conformidad con el artículo 7.5 del 
Decreto 124/2013, de 20 de septiembre. 

Segundo.- Dar traslado de este acuerdo a la Dirección General de la Agencia Valenciana 
de Seguridad y Respuesta a las  Emergencias  de Presidencia de la  Generalitat,  a  los 
efectos previstos en el citado Decreto.”

Sometido  el  asunto  a  la  consideración  de  la  Corporación,  los  dieciocho  miembros 
presentes le prestan unánime aprobación, y así lo hace constar la Alcaldía Presidencia.

5.-  APROBACIÓN,  EN SU CASO,  DE LA INICIACIÓN DEL EXPEDIENTE PARA LA 
CONCESIÓN  DE  LA  CRUZ  AL  MÉRITO  POLICIAL  CON  DISTINTIVO  AZUL,  AL 
INTENDENTE DE LA POLICIA LOCAL DE BORRIANA RAÚL AMAT (Área   I.  Neg. 
RRHH) (expte. G-15594/2016)

Por la Secretaria se da cuenta de dictamen de la Comisión Informativa Permanente de 
Interior, Recursos Humanos y Bienestar Social, del siguiente tenor:

“Visto el Informe-propuesta del Intendente Principal-Jefe de la Policía Local de Burriana, 
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de fecha 7 de noviembre de 2016, en el que se detalla la labor ejercida por parte del  
Intendente del Cuerpo de la policía local de Borriana, D. Raúl Amat Archela (TIP n.º 202), 
Jefe de los Servicios Operativos,  durante la celebración desde el  año 2011 y hasta la 
fecha,  del  macro-festival  de  música  “Arenal  Sound  festival”,   elaborando,  dirigiendo  y 
supervisando  el  dispositivo  especial  mediante  el  cual,  la  Policía  Local  de  Burriana 
garantiza el derecho a la movilidad de los visitantes y vecinos y mantiene una situación de 
orden que, durante 7 días con sus noches, hace posible que en caso de emergencia los 
múltiples servicios implicados en el evento puedan acceder allí donde se les necesita. 

Visto que la normativa de aplicación es el Decreto 124/2013, de 20 de septiembre, del  
Consell, por el que se  regulan las distinciones y condecoraciones que se concedan por la  
Generalitat al personal de los cuerpos de Policía Local de la Comunitat Valenciana.

Visto  que  la  norma  citada  establece  en  su  art.  9  el  procedimiento  ordinario  para  la 
concesión  de  las  citadas  distinciones,  disponiendo  que  la  iniciación  se  efectuará  por 
acuerdo Plenario.

De conformidad con la propuesta del Concejal delegado de Interior y el dictamen favorable 
de  la  Comisión  Informativa  de  Interior,  Recursos  Humanos  y  Bienestar  Social,  el  
Ayuntamiento Pleno, en uso de las atribuciones que tiene conferidas, Resuelve:

Primero.-  Aprobar la iniciación de expediente para la  concesión de la cruz al mérito 
policial con distintivo azul, al Intendente del Cuerpo de la Policía local de Borriana,  D. 
Raúl  Amat  Archela, como  reconocimiento  a  la  labor  destacada  en  la  elaboración, 
dirección y ejecución del   operativo establecido para la celebración del  festival  “Arenal 
Sound”  de  Borriana  durante  las  ediciones  celebrada  entre  2011  a  2016,  lo  que  ha 
significado, de forma continuada en el tiempo, una labor extraordinaria que ha evidenciado 
en él relevantes cualidades profesionales para prestigio de la Policía Local de Borriana, y 
todo ello de conformidad con el artículo 4 del Decreto 124/2013, de 20 de septiembre. 

Segundo.- Dar traslado de este acuerdo a la Dirección General de la Agencia Valenciana 
de Seguridad y Respuesta a las  Emergencias de Presidencia de la  Generalitat,  a  los 
efectos previstos en el citado Decreto.”

Sometido  el  asunto  a  la  consideración  de  la  Corporación,  los  dieciocho  miembros 
presentes le prestan unánime aprobación, y así lo hace constar la Alcaldía Presidencia.

6.- APROBACIÓN, EN SU CASO, DE LA INICIACIÓN DEL EXPEDIENTE DE LA CRUZ 
AL MÉRITO POLICIAL CON DISTITIVO BLANCO POR HABER CUMPLIDO 25 AÑOS 
DE SERVICIO PRESTADO EN CUERPOS DE POLICÍA LOCAL DE LA COMUNITAT 
VALENCIANA  A  2  OFICIALES  Y  5  AGENTES  (Área   I.  Neg.  RRHH)  (expte. 
G-15595/2016)

Por la Secretaria se da cuenta de dictamen de la Comisión Informativa Permanente de 
Interior, Recursos Humanos y Bienestar Social, del siguiente tenor:

“Visto el escrito del Sr. Intendente Principal-Jefe de la Policía Local de Burriana, de fecha 7 
de noviembre de 2016, en el que se propone que se inicie el oportuno procedimiento para  
la concesión de la Cruz al Mérito Policial con Distintivo Blanco por haber cumplido 25 
años de servicio prestado en  cuerpos de Policía Local de la Comunitat Valenciana,  con 
una trayectoria profesional excepcional, a los agentes y oficiales del Cuerpo de Policía 
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Local de Burriana que se relacionan a continuación: 

Dña. Paloma Pilar Goterris Bonet Oficial

D. Laurentino González Navarro Oficial

D. Alfonso Albalate Ibáñez Agente

D. José Miguel Selma Alcácer Agente

D. José Antonio Andreu Amat Agente

D. Ramón Javier Pérez García Agente

D. Benjamín Llorens Rubert Agente

Visto el informe emitido al respecto por parte de la Sección I,

Visto que el Decreto 124/2013, de 20 de septiembre, del Consell, por el que se regulan las  
distinciones y  condecoraciones que se concedan por  la  Generalitat  al  personal  de los 
cuerpos  de  policía  local  de  la  Comunitat  Valenciana,  establece  en  su  artículo  9  el 
procedimiento ordinario para la concesión de las citadas distinciones, disponiendo que la 
iniciación se efectuará por acuerdo Plenario del Ayuntamiento correspondiente.

Por  todo  lo  expuesto,  y  de  conformidad con  la  propuesta  del  Concejal  delegado  de 
personal  y  seguridad,  y  el  dictamen  de  la  Comisión  Informativa  de  Interior,  Recursos 
Humanos y Bienestar Social, el Ayuntamiento Pleno, en uso de las atribuciones que tiene 
conferidas, Acuerda:

Primero.-  Aprobar la iniciación del expediente de concesión de la Cruz al Mérito Policial  
con Distintivo Blanco por  haber cumplido 25 años de servicio prestado en  cuerpos de 
Policía Local de la Comunitat Valenciana,  con una trayectoria profesional excepcional, a 
los  agentes  y  oficiales  del  Cuerpo  de  Policía  Local  de  Burriana  que  se  relacionan  a 
continuación: 

Dña. Paloma Pilar Goterris Bonet Oficial

D. Laurentino González Navarro Oficial

D. Alfonso Albalate Ibáñez Agente

D. José Miguel Selma Alcácer Agente

D. José Antonio Andreu Amat Agente

D. Ramón Javier Pérez García Agente

D. Benjamín Llorens Rubert Agente

Segundo.- Dar traslado de este acuerdo a la Dirección General de la Agencia Valenciana 
de Seguridad y Respuesta a las  Emergencias de Presidencia de la  Generalitat,  a  los 
efectos previstos en el citado Decreto.”

Sometido  el  asunto  a  la  consideración  de  la  Corporación,  los  dieciocho  miembros 
presentes le prestan unánime aprobación, y así lo hace constar la Alcaldía Presidencia.
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7.- CREACIÓN, EN SU CASO, DE LA COMISIÓN DE EVALUACIÓN AMBIENTAL DEL 
AYUNTAMIENTO DE BORRIANA , Y APROBACIÓN INICIAL DE SU REGLAMENTO DE 
ORGANIZACIÓN  Y  FUNCIONAMIENTO  (Área  II.  Neg.  Urbanismo)  (expte. 
G15552/2016)

Por la Secretaria se da cuenta de dictamen de la Comisión Informativa Permanente de 
Urbanismo, y Medioambiente, del siguiente tenor:

“Examinadas las actuaciones obrantes en el expediente incoado en aras a la creación y 
regulación de la Comisión de Evaluación Ambiental del Ayuntamiento de Burriana.

Teniendo en cuenta que la Ley 10/2015,  de 29  de diciembre,  de medidas  fiscales  de 
gestión administrativa y financiera y de organización de la Generalitat, publicada en el Diari 
Oficial de la Generalitat Valenciana nº 7689, de 31 de diciembre de 2015 y que entró en 
vigor el pasado 1 de enero de 2016, modificó el  apartado c) del artículo 48 de la Ley 
5/2014, de 25 de julio, de la Generalitat, de Ordenación del Territorio, Urbanismo y Paisaje 
(LOTUP), precisando los supuestos en los que es el Ayuntamiento el órgano ambiental y 
territorial que participa en la evaluación ambiental y territorial estratégica de instrumentos 
de planeamiento urbanístico de su término municipal.

Teniendo en cuenta que como consecuencia de esta atribución de competencias en los 
ayuntamientos,  y  concretamente  en  el  alcalde  en  base  a  la  competencia  residual 
legalmente  otorgada,  la  Alcaldía  Presidencia  ha  dictado  Providencia  en  fecha  12  de 
diciembre de 2016 para la creación de un órgano colegiado de carácter técnico, con la 
denominación de Comisión de Evaluación Ambiental del Ayuntamiento de Burriana, que 
asista al órgano ambiental y territorial municipal.

Vista la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local (LRBRL), en 
sus  artículos  4.1.a)  (potestad  reglamentaria  y  de  autoorganización),  20  (organización 
municipal),  22 (competencias del  Pleno),  47 (régimen de mayorías),  49 (tramitación de 
ordenanzas locales), 70 (publicación y notificación) de los que se desprende el siguiente 
procedimiento  para  la  aprobación  del  Reglamento:  (i)  aprobación  inicial  por  el  Pleno, 
mediante acuerdo adoptado por mayoría simple; (ii) un trámite de información pública y 
audiencia a los interesados, por el plazo mínimo de treinta días, para la presentación de  
reclamaciones y sugerencias;  (iii)  resolución de todas las reclamaciones y sugerencias 
presentadas dentro de plazo  y aprobación definitiva por el Pleno, entendiéndose, en el  
caso de que no se hubiese presentado ninguna reclamación o sugerencia, que el acuerdo 
hasta entonces provisional queda automáticamente elevado a definitivo; y (iv) publicación 
del texto íntegro del reglamento. 

Vistas  las  consideraciones obrantes  en  el  informe jurídico  propuesta de  la  Jefe  de  la 
Sección II, y con el dictamen favorable de la Comisión Informativa de Urbanismo y Medio 
Ambiente,  este  Ayuntamiento Pleno, en uso de las atribuciones que le confiere el artículo 
22.2.d) de la Ley 7/1985, de 2 de abril, ACUERDA:

PRIMERO:  Crear de la Comisión de Evaluación Ambiental del Ayuntamiento de Burriana 
como órgano colegiado que formulará y elevará al órgano ambiental y territorial municipal  
las  propuestas  sobre  el  contenido  de  los  correspondientes  informes  ambientales 
estratégicos de los instrumentos de planeamiento urbanístico respecto de los que tiene 
conferida la competencia ambiental.

SEGUNDO: Aprobar inicialmente el Reglamento de la Comisión de Evaluación Ambiental 
del Ayuntamiento de Burriana, que se incorpora como Anexo al presente acuerdo y que 
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regula su composición y funcionamiento.

TERCERO: Someter el expediente a información pública y audiencia a los interesados, por 
el plazo de treinta días hábiles a contar desde el día siguiente al de la publicación del 
presente  acuerdo  en  el  Boletín  Oficial  de  la  Provincia,  para  la  presentación  de 
reclamaciones y sugerencias.

CUARTO.- Ordenar la publicación del presente acuerdo en el Tablón de Anuncios de este 
Ayuntamiento y en el Boletín Oficial de la Provincia.

QUINTO: Resueltas las reclamaciones y sugerencias que se presenten dentro del citado 
plazo, se someterá el expediente a aprobación definitiva por el Pleno municipal. En caso 
de que no se presente ninguna reclamación o sugerencia se entenderá definitivamente 
aprobado el reglamento de organización y funcionamiento de la Comisión de Evaluación 
Ambiental municipal, quedando facultada expresamente la alcaldesa para su publicación y 
ejecución. 

SEXTO:  Una vez  aprobado  de  forma definitiva,  remítase copia  del  texto  definitivo del 
reglamento  a  la  Administraciones  del  Estado y  la  Comunidad  Autónoma,  así  como al  
Servicio Territorial de Urbanismo de Castellón.

SÉPTIMO:  Transcurrido el plazo de quince días hábiles desde la recepción por parte de 
dichas Administraciones sin que haya sido formulado requerimiento alguno, publíquese el 
texto íntegro del reglamento en el BOP de Castellón para su entrada en vigor.

OCTAVO:  Facultar a la Alcaldía Presidencia para cuantas actuaciones sean necesarias 
para la ejecución del expediente.

ANEXO 

REGLAMENTO  DE  ORGANIZACIÓN  Y  FUNCIONAMIENTO  DE  LA  COMISIÓN  DE 
EVALUACIÓN AMBIENTAL DEL AYUNTAMIENTO DE BURRIANA.

Artículo 1º.- Constitución. 
Se constituye la Comisión de Evaluación Ambiental del Ayuntamiento de Burriana como 
órgano colegiado de carácter técnico que asistirá a la Alcaldía Presidencia, u órgano en 
quien delegue las funciones, como órgano ambiental y territorial municipal.

En ningún caso la Comisión de Evaluación Ambiental municipal podrá adoptar acuerdos 
vinculantes  para  la  entidad  debido  a  su  naturaleza  como  órgano  informante  o  de 
elaboración de propuestas. 

Artículo 2º.- Atribuciones de la Comisión de Evaluación Ambiental. 
La Comisión de Evaluación Ambiental tendrá las siguientes atribuciones:

 Realizar el análisis técnico de los expedientes de evaluación ambiental y territorial  
de  los  instrumentos  de  planeamiento  urbanístico  respecto  de  los  que    tiene 
delegada la competencia el órgano ambiental y territorial municipal.

 Formular y elevar al órgano ambiental y territorial municipal propuestas sobre el 
contenido del documento de alcance del estudio ambiental y territorial estratégico; 
del  informe ambiental  y  territorial  estratégico  del  instrumento  de  planeamiento 
urbanístico; o de la resolución de tramitación simultáneamente con la del proyecto, 
para los supuestos en los que el plan esté vinculado a un proyecto. 
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Artículo 3º.- Composición y designación de los vocales. 
La  Comisión  de  Evaluación  Ambiental  municipal  estará  integrada  por  los  siguientes 
miembros:

Presidencia Alcaldía

Vicepresidencia
El/la concejal/a delegado/a de Ordenación del Territorio y 
Urbanismo y Medio Ambiente

Vocales

- El/la jefe/a de los servicios técnicos.
- El/la arquitecto/a municipal
- El/la ingeniero/a técnico industrial
- El/la ingeniero/a técnico de obras públicas
- El/la jefe/a de la sección competente en materia de 
ordenación del territorio y urbanismo

Secretaría
El/la secretario/a general o funcionario/a en quien delegue 
a estos efectos.

Artículo 4º.- El Presidente de la Comisión de Evaluación Ambiental municipal. 
Corresponde al presidente dirigir los debates de la Comisión,  convocarla y levantar sus 
sesiones y dirimir las votaciones con voto de calidad, así como fijar su orden del día y 
someter a su deliberación asuntos urgentes fuera de él. También le compete representarla 
ante organismos, entidades y personas públicas o privadas. 
Le corresponderá además visar las actas y certificaciones de los acuerdos de la Comisión, 
así como ejercer cuantas otras funciones sean inherentes a su condición de Presidente de 
la Comisión. 

Artículo 5º.- El Vicepresidente de la Comisión de Evaluación Ambiental municipal. 
Corresponde  al  Vicepresidente  de  la  Comisión,  participar,  con  voz  y  voto,  en  las 
deliberaciones  de  la  Comisión  y  auxiliar  al  Presidente  en  sus  funciones.  En caso  de 
ausencia del Presidente, asume automáticamente la presidencia de la Comisión. 
 
Artículo 6º.- Los Vocales con voz y voto de la Comisión de Evaluación Ambiental 
municipal. 
Participarán en los debates y votaciones como vocales de la Comisión y tendrán voz y 
voto. 
La designación de los vocales tendrá carácter permanente en tanto no sea revocada por  
decisión del Alcalde, a iniciativa propia o a petición de la Concejalía de Medio Ambiente. 
Los vocales recibirán con antelación mínima de cuarenta y ocho horas, la convocatoria 
conteniendo el orden del día de las reuniones. Estando a su disposición la información 
sobre los temas que figuren en el orden del día en igual plazo. 

Artículo 7º.- Otros Vocales de la Comisión de Evaluación Ambiental municipal.
El Presidente de la Comisión podrá designar un vocal entre profesionales de reconocido 
prestigio en la materia de medio ambiente, paisaje o planificación urbanística y territorial,  
que asistirá a la Comisión con voz pero sin voto. 

Artículo 8º.- Secretaría de la Comisión de Evaluación Ambiental municipal. 
A la  secretaría  de  la  Comisión  le  corresponde  la  responsabilidad  del  funcionamiento 
administrativo de la Comisión, elevando al Presidente, de forma previa a las convocatorias, 

 



 
Magnífic Ajuntament de Borriana

12-01-2017

el  orden  del  día  a  tratar  en  las  sesiones  ordinarias  y  extraordinarias.  Asimismo,  le 
corresponden las funciones de levantar actas de las sesiones y certificar su contenido, con 
el visto bueno del presidente. 

Artículo  9º.-  Ponente  en  las  sesiones  de  la  Comisión  de  Evaluación  Ambiental 
municipal. 
El/la jefe/a de los servicios técnicos municipal actuará como ponente en las sesiones de la 
Comisión de Evaluación Ambiental. Propondrá técnica y jurídicamente el documento inicial 
estratégico y el borrador del instrumento de planeamiento, y la motivación, en su caso, de 
la  aplicación  del  procedimiento  simplificado  de  evaluación  ambiental;  proponiendo,  si 
procede, su sometimiento a consultas de las administraciones públicas afectadas. Esta 
función podrá ser delegada, mediante instrucción de la Alcaldía, en alguno de los vocales 
municipales integrantes de la Comisión.

Artículo 10º.-Régimen de funcionamiento. 

1. Convocatorias y sesiones.
Corresponderá al Presidente convocar, dirigir los debates, levantar las sesiones y dirimir 
las  votaciones  con  voto  de  calidad,  así  como  fijar  el  orden  del  día,  y  someter  a  su 
deliberación asuntos urgentes fuera de él. 

Para la válida constitución de la Comisión de Evaluación Ambiental municipal, se requerirá 
la presencia del presidente, o quien le sustituya, del/a secretario/a, o quien le sustituya, y 
de,  al  menos,  la  mitad de  los vocales  en  primera convocatoria,  o  de  tres  de ellos en 
segunda convocatoria. Esta última se entenderá siempre efectuada para una hora después 
del señalamiento de la primera. 

El/la  secretario/a  de  la  comisión,  elevará  al  presidente,  de  forma  previa  a  las 
convocatorias,  el  orden  del  día  a  tratar  en  las  sesiones  ordinarias  y  extraordinarias. 
Convocará a los miembros de la misma con cuarenta y ocho horas de antelación, por vía 
telemática. 

En las sesiones de la Comisión no podrán examinarse otros asuntos que los incluidos en 
el Orden del día, salvo la previa declaración de urgencia por mayoría absoluta del número 
de sus miembros.

Los debates serán dirigidos por el Presidente de la Comisión, el cual deberá respetar los 
mismos principios que los establecidos para los debates del Pleno de la Corporación.

Los  vocales  participarán  en  los  debates  y  tendrán  voz  y  voto  y  los  acuerdos  serán 
adoptados por mayoría de votos. 

A designación del Presidente podrá participar un vocal entre profesionales de reconocido 
prestigio en la materia de medio ambiente, paisaje o planificación urbanística y territorial,  
que asistirá a la comisión con voz pero sin voto. 

2. Actas
De cada sesión que celebre la Comisión se levantará acta por  el/la secretario/a  de la 
Comisión, que especificará necesariamente los asistentes, el orden del día de la reunión,  
las circunstancias del lugar y tiempo en que se ha celebrado, así como el contenido del 
acuerdo adoptado. 

Las actas se aprobarán en la siguiente sesión que se convoque, pudiendo no obstante 
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emitir el/la secretario/a certificación sobre el acuerdo que se haya adoptado, sin perjuicio 
de la ulterior aprobación del acta. 

En las certificaciones de acuerdos adoptados emitidas con anterioridad a la aprobación del 
acta se hará constar expresamente tal circunstancia. 

Artículo 11.- Resolución del procedimiento. 
De conformidad con lo previsto en el art.  51.2 de la Ley 5/2014, una vez recibidos los 
pronunciamientos  de  las  consultas  efectuadas  y,  en  su  caso,  los  informes  de  las 
administraciones consultadas, o trascurrido el plazo establecido para ello, siempre que la 
Comisión tenga información suficiente para resolver sobre esta fase previa, se emitirá un 
informe técnico que valore las consultas realizadas y la documentación presentada a los 
efectos  de  determinar  si  procede  una  evaluación  ambiental  estratégica  ordinaria  o 
simplificada.

En base a dicho informe, la Comisión elaborará uno de los siguientes documentos:

a) Propuesta de documento sobre el alcance del estudio ambiental y territorial estratégico, 
si a resultas de las consultas efectuadas o de los informes emitidos se considera que el  
instrumento de planeamiento puede tener efectos significativos sobre el medio ambiente y 
procede someter el plan a la evaluación ambiental y territorial ordinaria. Se continuará el  
procedimiento conforme a los artículos 52 y siguientes de la LOTUP, sin perjuicio de poder 
solicitar colaboración al servicio de evaluación ambiental estratégica de la Generalitat.

b)  Propuesta de resolución de informe ambiental y territorial estratégico, por considerar 
que analizado el documento de inicio y teniendo en cuenta las consultas se puede concluir 
que el procedimiento de evaluación ambiental y territorial simplificado es suficiente para 
determinar que no es previsible que el instrumento de planeamiento evaluado pueda tener 
efectos significativos sobre el medio ambiente y el territorio. En este caso, la evaluación 
ambiental y territorial estratégica finaliza con el acuerdo del órgano ambiental y territorial  
resolviendo este informe en base a los criterios que se establecen en el anexo VIII de la  
LOTUP. 

c)  Propuesta de resolución de tramitación simultánea con la del  proyecto.  Se trata de 
supuestos en que el instrumento de planeamiento está vinculado a un proyecto. En este 
caso la evaluación ambiental se lleva a cabo conforme a la legislación de evaluación de 
impacto ambiental de proyectos.

El plazo del que dispone la Comisión para emitir el documento que corresponda, conforme 
al  apartado anterior,  es de tres meses desde la recepción del  documento de solicitud, 
prorrogable por otros dos meses cuando la complejidad del documento lo requiera. 

Asimismo,  si  la  Comisión  estimara  de  modo  inequívoco  que  el  instrumento  de 
planeamiento  es  manifiestamente  inviable  por  razones  ambientales,  o  cuando  el 
documento inicial estratégico no reúna condiciones de calidad suficientes apreciadas por 
dicho  órgano,  o  cuando  se  hubiese  inadmitido  o  se  hubiese  dictado  una  declaración 
ambiental y territorial estratégica desfavorable en un plan análogo al presentado, podrá 
proponer  al  órgano  ambiental  y  territorial  municipal  que  declare  la  inadmisión  del 
instrumento de planeamiento,  mediante el  procedimiento previsto en  el  art.  50.4 de la 
LOTUP. 

Artículo  12.-  Seguimiento  expedientes  sometidos  a  Evaluación  Ambiental  y 
Territorial Estratégica. 
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Se habilitará en la página web municipal, la correspondiente sección en el apartado de 
Urbanismo, para el seguimiento de los expedientes sometidos a evaluación ambiental y 
territorial estratégica. 

DISPOSICIÓN ADICIONAL
Una vez entre en vigor este reglamento, se dispondrá de un plazo de tres meses para 
iniciar la puesta en marcha efectiva de la Comisión.

DISPOSICIÓN FINAL

El presente Reglamento entrará en vigor conforme a lo dispuesto en el artículo 70.2 de la 
Ley 7/85, de 2 de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local. “

Con relación al fondo del asunto, se producen las siguientes intervenciones: 

Sra. Aguilera: “Sr. Arnandis, lo que es un poco lamentable en este punto es que no se lo 
podamos aprobar. Además ya le anuncio que lo que es más lamentable es que tengamos 
que presentar una serie de alegaciones que tenemos que presentar, porque usted durante 
dos semanas ha hecho oídos sordos a las peticiones que los distintos Grupos le hemos 
hecho en la Comisión de Urbanismo.

Ya le dijimos que usted nos decía que es un órgano técnico; evidentemente deja de 
ser  un  órgano  técnico  cuando  lo  preside  la  Alcaldesa,  y  usted  como  Concejal  de 
Urbanismo forma parte  de  él.  Le  insistimos  en  las  comisiones  varios  Grupos  en  que 
añadiera en el reglamento (en la composición) un representante de cada grupo político, o 
en su defecto, que regulara en el reglamento que las decisiones que se tomaran o que se 
fuera a tomar en ese órgano, que pasaran por la Comisión de Urbanismo.

Llega al Pleno el expediente, y evidentemente usted no ha recogido ninguna de las 
reivindicaciones que nosotros le hemos hecho... Con lo cual, es lamentable, porque luego 
tiene una Concejalía de Participación y Transparencia y demás, que se supone que es la 
que tendría que regular estas cosas… Y aquí, como le digo, nuestro Grupo se abstendrá, y 
evidentemente presentaremos las alegaciones en el período que legalmente se va a iniciar 
en este momento, para poder tener un poco de participación; cosa de la que yo no me 
daría golpes de pecho, como hacen ustedes en todo… Porque al final esto para ustedes 
es un titular de prensa muy bonito, otro consejo técnico que se tiene que formar y se 
formará; pero donde una vez más dejan a los grupos de la oposición aparte.”

Sra. Sanchis: “Mire, yo también me voy a abstener; porque precisamente en la Comisión 
también dije que se tuviera en cuenta a la oposición.  Vamos, solamente con que nos 
hubieran  dicho  que  podíamos  asistir  con  voz  pero  sin  voto,  creo  que  nos  habríamos 
conformado. Pero crear un órgano y mantenernos al margen; es lo habitual en ustedes lo 
de mantenernos al margen de todo… Pero ya no sé ni para qué nos preguntan, porque 
ustedes  siempre  nos  oyen,  no  nos  escuchan,  toman  nota,  y  después  hacen  lo  que 
quieren.”

Sr. Arnandis: “Lamento mucho su oposición, pero yo creo que ha quedado  bastante claro 
que  es  un  órgano  técnico,  ya  que  todos  los  componentes  son  técnicos  menos  la 
presidencia  y  la  vicepresidencia.  No  sé  si  tiene  cabida  que  vengamos  a  marear  con 
opiniones políticas. Ustedes, por supuesto, están invitados… Bueno, serán los primeros en 
enterarse cuando se convoque. Pero esto básicamente es un trámite que viene obligado 
por la LOTUP. No entiendo yo que tenga cabida un debate político dentro de un órgano 
técnico como éste.”
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Sra. Aguilera:  “Sr. Arnandis, el debate político se genera absolutamente en todo. Usted 
hace mucho tiempo que no se entera ni de dónde está. Evidentemente la gestión política 
consiste en esto. Yo sé que hace mucho tiempo que no solamente no sabe dónde está, 
que tampoco sabe llevar  sus  delegaciones;  pero es que lo que acaba de decir  como 
excusa es muy ridículo, perdone que se lo diga. Si usted sabe que es un órgano técnico,  
quítese de la vicepresidencia y de la presidencia, punto; y que sólo sean Técnicos los que 
estén. Si no es un órgano político, ¿por qué tienen que estar los políticos? ¿No? Esa sería 
la contestación.  Con lo cual, no tiene usted ninguna excusa; y desde luego el discurso ha 
sido muy pobre.

De todas formas, ya le digo, usted como siempre, como no tiene contestación, dice 
lo  que  tiene  que  decir.  Y  nosotros  le  decimos  que  si  es  un  órgano  técnico,  en  las 
alegaciones  que  presentaremos,  una  de  dos:  o  se  retira  de  la  presidencia  y  de  la 
vicepresidencia a los políticos y no están, o nos mete a los demás, ¿no? Que yo creo que 
también tenemos derecho.”

Sometido el asunto a la correspondiente votación, da el siguiente resultado: Votos a favor, 
DIEZ (6 de PSOE, 2 de Compromís, 2 de Se Puede Burriana). Votos en contra, NINGUNO. 
Abstenciones; OCHO (6 de PP, 1 de CIBUR, y 1 de Ciudadanos). Consecuentemente se 
declara el asunto aprobado por mayoría.

8.- APROBACIÓN, EN SU CASO, DEL PLAN ESTRATÉGICO DE SUBVENCIONES 2017 
(Área IV. Neg. Participación Ciudadana) (expte. G 15921/2016)

Por la Secretaria se da cuenta de dictamen de la Comisión Municipal  Permanente de 
Participación Ciudadana, del siguiente tenor literal:

“VISTO el  Plan  Estratégico  de  Subvenciones  para  el  ejercicio  2017,  formulado por  la 
Alcaldía Presidencia, cuyo objeto lo constituye mejorar la eficacia en el otorgamiento de 
subvenciones  y  eliminar  las  distorsiones  e  interferencias  que  pudieran  afectar  a  las 
diferentes  actuaciones  municipales,  además  de  facilitar  la  complementariedad  y 
coherencia  de  las  actuaciones  de  las  distintas  Administraciones  Públicas  evitando 
cualquier tipo de solapamiento.

VISTO que el Plan Estratégico de Subvenciones se configura como un instrumento idóneo 
de planificación de las políticas públicas que tengan por objeto el fomento de una actividad 
de utilidad pública o interés social o de promoción de una finalidad pública, así como una 
valiosa e imprescindible herramienta al servicio de la ciudadanía al objeto de facilitar el  
control de la política subvencional.

VISTO lo dispuesto en los artículos 8.1 de la Ley 38/2003, de 17 de noviembre, General de 
Subvenciones  (LGS)  y  4  de  la  Ordenanza  General  de  Subvenciones  de  este 
Ayuntamiento- 

Y de conformidad con el informe propuesta emitido al respecto por la Sección IV.

El  Pleno de este Ayuntamiento,  de acuerdo con el  dictamen de la Comisión Municipal  
Permanente de Participación Ciudadana, ACUERDA:
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Primero.-  Aprobar  el  Plan  Estratégico  de  Subvenciones,  formulado  por  la  Alcaldía 
Presidencia, así como la Memoria explicativa de los objetivos, los costes de realización y 
las fuentes de financiación de las subvenciones que pretenda otorgar este Ayuntamiento 
durante el ejercicio 2017 y que, como anexo, se acompaña al citado Plan.

Segundo.-  Ordenar  la  publicación  del  Plan  Estratégico  de  Subvenciones,  así  como la 
Memoria Explicativa en el Boletín Oficial de la Provincia, en el Tablón de Edictos Municipal 
y en la página web.

Tercero.-  Contra  el  presente  acuerdo,  que  pone  fin  a  la  vía  administrativa,  procede 
interponer  recurso  contencioso  administrativo  ante  el  Juzgado  de  lo  Contencioso 
Administrativo de la Ciudad de Castellón de la Plana, en el plazo de dos meses, a contar  
desde el día siguiente a la publicación del presente acuerdo.

Alternativamente y de forma potestativa, se puede interponer recurso de reposición ante el 
Pleno del Ayuntamiento, en el plazo de un mes, a contar desde el día siguiente a la citada 
publicación”

Con relación al fondo del asunto no se producen intervenciones.

Sometido  el  asunto  a  la  consideración  de  la  Corporación,  los  dieciocho  miembros 
presentes le prestan unánime aprobación, y así lo hace constar la Alcaldía Presidencia.

9.- TOMA DE CONOCIMIENTO, EN SU CASO, DE LA RENUNCIA DE LA CONCEJAL 
Dª. INMACULADA CARDA ISACH  (Secretaría) (expte. G 5810/2015)

Por la Secretaria se da cuenta de propuesta del siguiente tenor literal:

“Habida cuenta del escrito de renuncia al cargo de concejal, presentado por la Concejal de 
esta Corporación, Dª. Inmaculada Carda Isach, elegida por la candidatura presentada por 
el  Partido  Compromís  per  Borriana  (Compromís) y  debiendo,  en  consecuencia,  tomar 
conocimiento de la misma y procederse a su correspondiente sustitución.

Habida cuenta así mismo del escrito presentado por D. Baltasar Alagarda Villar, persona a 
quien correspondería cubrir la vacante, que renuncia a su turno a ser proclamado concejal  
electo.

A la vista de la normativa aplicable y de conformidad con lo establecido en la Instrucción  
de la Junta Electoral Central de 10 de julio de 2003, el Ayuntamiento Pleno ACUERDA:

PRIMERO.- Tomar conocimiento de la renuncia de la Concejal de esta Corporación Dª. 
Inmaculada Carda Isach,  que fue elegida por la  candidatura presentada por el  Partido 
Compromís per Borriana (Compromís, que se hace efectiva en este acto.

SEGUNDO.- Quedar enterados de la renuncia presentada por D. Baltasar Alagarda Villar, 
persona a quien correspondería cubrir la vacante, a ser proclamado concejal electo de 
este Ayuntamiento.
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TERCERO.- Remitir certificación del presente acuerdo a la Junta Electoral Central, junto 
con el escrito de renuncia a ser proclamado concejal electo de D. Baltasar Alagarda Villar,  
a  los  efectos  de  que se proceda a  la  correspondiente sustitución,  de  acuerdo con lo  
dispuesto en la Ley Orgánica de Régimen Electoral General, a través de la expedición y 
posterior remisión a esta corporación de la credencial acreditativa de la condición de electo 
en favor del candidato a quien corresponde cubrir  la vacante producida, que, según el  
parecer de este Ayuntamiento es Dª. María Romero Cano, que ocupa el siguiente puesto 
en  la  lista  de  la  candidatura  presentada  por  el  Partido  Compromís  per  Borriana:  
Compromís, en las elecciones locales celebradas el día 24 de mayo de 2015.”

Con relación al fondo del asunto, se producen las siguientes intervenciones: 

Sr. Fuster: “Nosotros únicamente desde el Grupo Popular (en este caso se lo trasladamos 
también  al  Portavoz  de  Compromís)  nos  alegramos  de  que  la  Sra.  Carda  tenga  la 
oportunidad de continuar mejorando su carrera profesional. Por eso siempre es importante 
que una persona, ya que se le ofrece un cargo de mayor responsabilidad, lo acepte… 
Porque este siempre es un objetivo que una persona ha de tener para poder mejorar en sí 
misma. Y desde aquí sólo queremos desearle a la Sra. Carda mucha suerte y todos los  
mejores deseos posibles en este futuros dos años y medio que aún tiene por delante.”

Sr. Granel: “Simplemente quiero dar las gracias al Portavoz del Partido Popular. Ya en la 
última comisión ya hicimos un poco la despedida de la concejal. En poco tiempo (bueno, 
en el que tarde la Junta Electoral) tendremos a Dª. María Romero (como ya han oído) para 
sustituirla, y que se ponga al frente de las concejalías.”

Sra. Sanchis: “Yo también quisiera felicitar a la Sra. Carda, y desearle los mayores éxitos 
en su nuevo trabajo. Y bueno, espero que la Sra. Romero se incorpore pronto, y asuma las 
responsabilidades.”

La corporación queda enterada.

10.-  DACIÓN DE CUENTA AL PLENO DE LOS ACUERDOS ADOPTADOS POR LA 
JUNTA DE GOBIERNO LOCAL ENTRE LOS DÍAS 24/11/2016 y 29/12/2016,  AMBOS 
INCLUIDOS (Secretaría)

Sometido por la Presidencia el asunto a la consideración de la Corporación, los veintiún 
miembros  presentes  del  Ayuntamiento  Pleno  se  dan  por  enterados  de  los  acuerdos 
adoptados  por  la  Junta  de  Gobierno  Local  en  las  sesiones  celebradas  entre  los  días 
24/11/2016 y 29/12/2016, ambos inclusive.

La corporación queda enterada.

11 - DACIÓN DE CUENTA AL PLENO DE LAS RESOLUCIONES DICTADAS POR LA 
ALCALDÍA  PRESIDENCIA  OBRANTES  EN  LA  SECRETARÍA  MUNICIPAL 
CORRESPONDIENTE AL PERÍODO DE 21/11/2016 a 01/01/2017, AMBOS INCLUIDOS

Sometido por  la  Presidencia el  asunto a consideración  de la  Corporación,  los  veintiún 
miembros presentes del Ayuntamiento Pleno se dan por enterados de las resoluciones 
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adoptadas  por  la  Alcaldía-Presidencia  obrantes  en  la  Secretaría  Municipal, 
correspondientes al período de 21/11/2016 a 01/01/2017,  ambos inclusive.

La corporación queda enterada.

Concluido  el  examen de  los  asuntos  incluidos  en  el  orden  del  día,  la  Sra.  Alcaldesa 
Presidenta informa de la existencia de asuntos, que por razones de urgencia, no están 
comprendidos  en  el  mismo,  y  los  somete  a  consideración  de  los  miembros  de  la 
Corporación.

DESPACHO EXTRAORDINARIO

11.BIS.1.- MOCIÓN CONJUNTA GRUPO PSOE- COMPROMÍS- SE PUEDE BURRIANA, 
RELATIVA A LA NO RATIFICACIÓN DEL TRATADO CETA

Por el Sr. Manel Navarro  Ruiz, Concejal del Grupo Se Puede Burriana se da lectura de  
moción del siguiente tenor literal:

“El 26 de septiembre de 2014, Canadá y la Unión Europea (UE) anunciaron la conclusión 
de un ambicioso acuerdo de integración económica, el Acuerdo Económico y Comercial 
Global (CETA, en inglés), que incluía un mecanismo de solución de controversias entre 
inversores extranjeros y Estados (ISDS, en inglés) que podría desencadenar un auge de 
litigios de las empresas transnacionales contra Canadá, la UE y sus Estados Miembros, lo 
cual podría constituir una grave amenaza a las iniciativas de los Gobiernos para proteger a 
la ciudadanía y el medioambiente.

El  mecanismo  de  solución  de  controversias  entre  inversores  extranjeros  y  Estados 
concede a las multinacionales la potestad de demandar directamente a los países ante 
árbitros internacionales privados y exigirles una indemnización para adoptar salvaguardas 
en materia de salud, medioambiente, finanzas u otras medidas internas que, en opinión de 
estas empresas, socavan sus derechos. La resolución de estos litigios Inversor-Estado 
dependerán  de árbitros comerciales privados a los que se les paga por cada caso que 
examinan,  y  que  muestran  una  clara  tendencia  a  interpretar  la  ley  en  favor  de  los 
inversores extranjeros.

El mecanismo de solución de controversias puede impedir que los Gobiernos actúan en 
interés público, tanto de forma directa, cuando una multinacional demanda a un Estado, 
como  indirecta,  en  desincentivar  que  se  adopten  determinadas  leyes  por  miedo  de 
provocar  una  demanda.  A todo  el  mundo,  los  inversores  han  impugnado  leyes  que 
protegen  la  salud  pública,  como  las  leyes  antitabaco,  prohibiciones  sobre  el  uso  de 
productos  tóxicos  o  de  la  explotación  minera,  normas  que  requieren  que  se  realicen 
evaluaciones de impacto ambiental, y otras leyes relacionadas con residuos peligrosos, 
medidas tributarias y políticas fiscales.

Entre  las  principales  usuarias  del  arbitraje  de  inversiones  se  encuentran  las 
multinacionales  europeas,  canadienses,  y  estadounidenses,  razón  por  la  cual  existen 
motivos de sobra para esperar que utilicen el CETA con la finalidad de limitar las medidas 
gubernamentales a Canadá y Europa. Además, las filiales canadienses de multinacionales 
con sede en los  Estados Unidos  que inviertan en  la UE podrán utilizar  el  CETA para 
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demandar a Gobiernos europeos e impugnar sus regulaciones.

El CETA protege a 145 denominaciones de origen europeas, de las que 26 son españolas,  
15 de aceites de oliva,  azafrán  de la Mancha,  queso manchego,  turrones de Jijona y 
Alicante, embutido de Guijuelo, jamón de Huelva y Teruel, salchichón y longaniza de Vic.  
Reconoce como marca los  “Cítricos  Valencianos”,  pero  serán canadienses las  marcas 
“Orange Valencia” o “Valencia Orange”, perjudicando el mercado citrícola valenciano.

Este tratado supondría la mercantilización absoluta de nuestras vidas y la sumisión total de 
la soberanía de los estados a los intereses de las grandes corporaciones. El CETA, al 
perseguir la liberalización de los servicios públicos, de las compras y licitaciones de bienes 
y servicios de las Administraciones Públicas, no sólo los pone en peligro, sino que también 
compromete la facultad de los representantes elegidos para administrar  libremente sus 
comunidades  locales  y  promocionar  la  actividad  económica  local,  la  ocupación  y  la 
protección del medioambiente.

Si finalmente se ratificara e implantara el CETA, la lógica impuesta por este tratado podría  
acarrear el desmantelamiento de los servicios públicos, así como la pérdida de libertad de 
los  poderes  locales  para  suministrar  los  servicios  necesarios  que  permitan  cubrir  las 
necesidades sociales de sus poblaciones y la promoción de políticas de fomento de la 
actividad industrial y del empleo local. I también redundaría en una menor protección al 
consumidor, a los trabajadores y al medioambiente.

La ratificación del CETA contribuiría al desmantelamiento de los municipios, que bajo el  
nombre de Ley de racionalización y sostenibilidad de la administración local pretende tres 
objetivos básicos:

- Restringir la democracia y la autonomía local.
- La supresión de competencias y servicios públicos locales.
- La total privatización de los servicios municipales.

Reconocemos la importancia del comercio de mercancías y de servicios para el bienestar  
de la ciudadanía. No obstante, la competitividad y el desarrollo económico no deberían ser 
los únicos criterios para determinar los acuerdos comerciales como el CETA y similares 
(TTIP, TISA). Asimismo, los aspectos ecológicos y sociales han de tenerse en cuenta en 
cualquier  negociación  comercial  bilateral  o  multilateral.  También  es  importante  que  se 
realice un análisis comparativo sobre los costes que se generarían en estos ámbitos con la 
aplicación del  tratado respecto a las supuestas ventajas que reportaría el  mismo. Este 
análisis  no  sólo  ha  de  abarcar  sus  efectos  económicos  potenciales,  sino  también  el 
impacto que el CETA podría tener en ámbitos como el social, económico, sanitario y el 
medioambiental, tanto en UE como en Canadá.

Los gobiernos regionales de la UE, así como las corporaciones locales y comunidades 
autónomas del territorio español, tienen derecho a ser informados sobre la legislación que 
será acordada a escala europea que les pueda afectar,  porque de esta forma puedan 
expresar  sus opiniones.  Este derecho no se ha facilitado hasta ahora a las diferentes 
regiones y corporaciones locales europeas respecto al contenido y las disposiciones del  
CETA.

Esto significa que la Comisión Europea debería realizar un análisis completo del texto del  
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CETA, incluidas las repercusiones sobre los derechos humanos, la salud, la ocupación, el 
medioambiente y el espacio democrático para que los cargos electos protejan los bienes 
públicos.  La  Comisión  y  las  autoridades  electas  han  de  responder  a  la  creciente 
preocupación de la ciudadanía.

Hay que exigir a los miembros del Parlamento Europeo que no ratifiquen el CETA, y es 
necesario  que  los  gobiernos  de  los  Estados  Miembros  de  la  UE  se  comprometen  a 
someter el CETA a referendum, por parte de los órganos legislativos de cada uno de los 28 
estados europeos y del Parlamento Europeo.

Por todo ello, se propone al Pleno la adopción de los siguientes acuerdos:

ACUERDOS

1.- El Ayuntamiento de Borriana insta al Gobierno Central a:

 Que dé su apoyo a todas las iniciativas dirigidas a mantener el carácter público de 
los denominados servicios socialmente útiles.
 La derogación inmediata con carácter retroactivo de la “Ley de racionalización y 
sostenibilidad de la administración local” para legislar en suy lugar una nueva normativa 
enfocada al desarrollo de la economía local.
 Se comprometa a la no ratificación del CETA y la suspensión de las negociaciones 
del TTIP y el TISA (Acuerdo Multilateral para la Liberalización y Privatización de Servicios  
Públicos), y que no proceda a la aplicación provisional de ninguno de ellos.
 A que disposiciones del tipo ISDS o ICS no sean incluidas en ningún futuro tratado 
de comercio o inversiones, y sean eliminadas de los tratados actualmente en vigor.
 Que el  texto ya consolidado y firmado del  CETA,  se someta  a  un proceso de 
ratificación, en coherencia con la legalidad europea, y con los precedentes de anteriores 
tratados de carácter mixto, habiendo de pasar, además de por el Consejo y el Parlamento 
Europeo,  por  los  parlamentos  de  los  28  países  miembros  de  la  UE y  por  referendos 
vinculantes, ya que el contenido del CETA desborda las competencias exclusivas de la 
Comisión Europea y ha de ser por tanto considerado como un acuerdo mixto. La misma 
exigencia es aplicable a la ratificación del TTIP y del TISA.”

Con relación al fondo del asunto, se producen las siguientes intervenciones: 

Sr. Navarro:  “Hace ya unos meses ya trajimos a este Salón de Plenos una moción en 
contra del Tratado TTIP, un tratado un poco oscuro, que vulnera los estándares de calidad 
y sanidad y económicos de nuestros productos y de nuestra vida aquí en el ámbito local,  
aparte del ámbito nacional.

Hoy traemos esta moción que es una moción en contra de un tratado que es muy 
parecido (el tratado CETA). Es un tratado que se firmó el 26 de septiembre de 2014 entre 
Canadá y la Unión Europea, y se anunció un ambicioso acuerdo de integración económica, 
que incluía un mecanismo de solución de controversias entre inversores extranjeros y  los 
Estados  (el  ISDS),  que podría  originar  un  auge de litigios  entre  empresas  nacionales 
contra Canadá, la Unión Europea y sus estados miembros. Este mecanismo concede a las 
multinacionales la potestad de demandar directamente a los países (que en opinión de 
estas empresas) socavan sus derechos.  La resolución de estos litigios Inversor-Estado 
dependerán  de árbitros comerciales privados a los que se les paga por cada caso que 
examinan,  y  que  muestran  una  clara  tendencia  a  interpretar  la  ley  en  favor  de  los 
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inversores extranjeros. Además, las filiales canadienses de multinacionales con sede en 
los  Estados  Unidos  que inviertan  en  la  UE  podrán  utilizar  el  CETA para  demandar  a 
Gobiernos europeos e impugnar sus regulaciones.

Este tratado (el CETA) reconoce como marca los “Cítricos Valencianos”, pero serán 
canadienses las marcas “Orange Valencia” o “Valencia Orange”, perjudicando el mercado 
citrícola valenciano. Si finalmente se ratificara e implantara el CETA, podría acarrear el  
desmantelamiento de los servicios públicos, así como la pérdida de libertad de los poderes 
locales para suministrar los servicios necesarios y la promoción de políticas de fomento de 
la actividad industrial y del empleo local. Y también redundaría en una menor protección al  
consumidor, a los trabajadores y al medioambiente.

Los  gobiernos  regionales  de  la  UE,  así  como  las  corporaciones  locales  y 
comunidades autónomas del territorio español, tienen derecho a ser informados sobre la 
legislación que será acordada a escala europea que les pueda afectar, para que de esta 
forma puedan expresar sus opiniones. Este derecho no se ha facilitado hasta ahora a las 
diferentes  regiones  y  corporaciones  locales  europeas  respecto  al  contenido  y  las 
disposiciones del CETA.

Esto significa que la Comisión Europea debería realizar un análisis completo del 
texto del  CETA,  incluidas  las  repercusiones sobre  los  derechos humanos,  la  salud,  la 
ocupación,  el  medioambiente  y  el  espacio  democrático  para  que  los  cargos  electos 
protejan sus bienes públicos. 

Hay que exigir a los miembros del Parlamento Europeo que no ratifiquen el CETA, 
y es necesario que los gobiernos de los Estados Miembros de la UE se comprometan a 
someter el CETA a referendum, por parte de los órganos legislativos de cada uno de los 28 
estados europeos y del Parlamento Europeo.

Por todo ello, se propone al Pleno la adopción de los siguientes acuerdos:

ACUERDOS

1.- El Ayuntamiento de Borriana insta al Gobierno Central a:

 Que dé su apoyo a todas las iniciativas dirigidas a mantener el carácter público de 
los denominados servicios socialmente útiles.
 La derogación inmediata con carácter retroactivo de la “Ley de racionalización y 
sostenibilidad de la administración local” para legislar en su lugar una nueva normativa 
enfocada al desarrollo de la economía local.
 Se comprometa a la no ratificación del CETA y la suspensión de las negociaciones 
del TTIP y el TISA (Acuerdo Multilateral para la Liberalización y Privatización de Servicios  
Públicos), y que no proceda a la aplicación provisional de ninguno de ellos.
 A que disposiciones del tipo ISDS o ICS no sean incluidas en ningún futuro tratado 
de comercio o inversiones, y sean eliminadas de los tratados actualmente en vigor.
Que el texto ya consolidado y firmado del CETA, se someta a un proceso de ratificación, 
en coherencia con la legalidad europea, y con los precedentes de anteriores tratados de 
carácter mixto, habiendo de pasar, además de por el Consejo y el Parlamento Europeo, 
por los parlamentos de los 28 países miembros de la UE y por referendos vinculantes, ya 
que el contenido del CETA desborda las competencias exclusivas de la Comisión Europea 
y  ha  de  ser  por  tanto  considerado  como  un  acuerdo  mixto.  La  misma  exigencia  es 
aplicable a la ratificación del TTIP y del TISA.”

Sra. Aguilera:  “Sr. Navarro, sintiéndolo mucho, nuestro Grupo no le votará a favor de la 
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moción. En primer lugar, para exigir cierto tipo de legalidades… Nosotros lo primero que le 
vamos a pedir  es que lo que le pedimos siempre al  equipo de gobierno;  y es que en 
adelante hagan ustedes el favor de redactar las mociones en las dos lenguas cooficiales; 
porque  tienen  ustedes  nuestro  máximo  respeto  por  la  lengua  que  quieren  utilizar 
predominantemente, pero ustedes no tienen ninguno a la hora de hacer las cosas como 
toca hacerlas, que es redactarlas en las dos lenguas oficiales. Con lo cual,  eso era lo 
primero que quería decirles.

Y una vez aclarado esto, analicemos la moción… Es generalista, y supera con 
mucho desde luego las atribuciones municipales. Y hay que tener en cuenta que los 28 
Estados Miembros  de  la  Unión  han cedido sus competencias  en  materia  comercial  al 
Ejecutivo comunitario. No sé si lo tenemos claro…

En el  citado acuerdo se establecen estándares (como bien dice)  de protección 
alimenticia, sanitaria, medioambiental, e incluso sobre desarrollo sostenible. Nosotros no 
vamos a entrar en ningún debate de si ayudará a generar crecimiento económico y empleo 
(de lo que tan necesitados estamos) o si favorecerá a las PYMEs (básicas en nuestro 
tejido industrial). Pero sobre todo, no se puede poder puertas al campo; y desde luego 
formamos parte de una organización supranacional que supedita intereses zonales frente 
a intereses comunes. Y en el caso de no ser con Canadá (en este caso) o Estados Unidos  
(en otros) dígame con quién firmará la Unión Europea acuerdos comerciales.

Pero sí que hay un punto que nos chirría, y mucho, sobre todo por la hipocresía 
política que ustedes van a hacer en esta moción. Fíjese en que hay un punto de la moción 
en el que ustedes dicen: “…  la competitividad y el desarrollo económico no deberían ser  
los  únicos  criterios  para  determinar  los  acuerdos  comerciales...”  Pues  fíjese  usted,  e 
indíquenos aquí  cuántos  contratos  han  aprobado ustedes,  cuando sólo  era  el  importe 
económico el baremo que tenían como válido… Con lo cual, nos parece muy hipócrita por 
su parte que ustedes estén exigiendo lo que no cumplen.

Y para finalizar, les diré otra cosa… La derogación de la Ley de Racionalización y 
Sostenibilidad Financiera de la Administración Local, con carácter retroactivo… Teniendo 
en cuenta que en la misma se regula el régimen retributivo, la dedicación exclusiva de los 
cargos públicos, el plan económico y financiero, las mayorías requeridas, y el tema de 
personal… Pues de verdad que nos parece un despropósito a estas alturas.

Nuestro voto sinceramente será negativo; y a partir de ahora les rogaría que nos 
dedicáramos a los intereses de Borriana, y no a mociones generalistas, que además no 
son propias de ustedes, sino que son cosecha (una vez más) de propuestas que se les  
hacen por la ciudadanía (cosa que respetamos muchísimo) y que ya con las preguntas que 
hace la ciudadanía y las propuestas que nos hace creo que se debate. Con lo cual, es 
repetir otra vez la misma moción que tratamos aquí en el  Salón de Plenos hace unos 
meses. Y además, yo creo que Borriana tiene otros temas mucho más importantes en las 
que el equipo de gobierno, de su propia cosecha, podría trabajar.”

Sra. Sanchis:  “Mire, Sr. Navarro, mal empezamos el año si en el primer Pleno ya nos 
presenta una de esas mociones copia y pega de su partido, que hace circular por todos los 
municipios, en vez de presentarla en el órgano que tiene competencias. 

Desde Ciudadanos defendemos el intercambio internacional de bienes, la libertad y 
el respeto a la propiedad privada; y creemos que romper fronteras es siempre más positivo 
que levantar muros. Pero eso sí, derribar barreras arancelarias no implica derribar normas 
medioambientales, laborales o sanitarias. Ejemplo de ello es que hoy en día las naciones 
más prósperas han sabido compaginar la libertad de empresa y el libre comercio con altas 
cuotas de bienestar, protección social y respeto al medioambiente. Y entre éstas creo que 
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se encuentra (y que estamos todos de acuerdo) Canadá.
He leído su escrito, y me ha parecido una mezcla de conceptos sin sentido; porque 

no  entiendo  muy  bien  qué  tiene  que  ver  el  Tratado  de  Libre  Comercio  con  la 
mercantilización absoluta de nuestras vidas, y la sumisión de los Estados a las grandes 
corporaciones. Si con eso se refiere a la creación de tribunales de arbitraje internacional, 
ya se ha modificado para que sean nombrados por la Unión Europea y Canadá, y no por  
las empresas, que era lo que pretendían (nombrar ellos a sus miembros). Y aunque yo 
creo que la verdad es que se debería ir a los Tribunales Ordinarios, no creo que esto 
suponga ni la mercantilización de nuestras vidas, ni la sumisión a nada. 

Tampoco  comprendo  muy  bien  qué  tiene  que  ver  el  Tratado  con  el 
desmantelamiento de los municipios y la Ley de Racionalización y Sostenibilidad de la 
Administración  Pública.  Y mucho  menos  las  conclusiones  que  sacan  ustedes  de  que 
supone restringir  la  democracia y  la  autonomía local,  la  supresión  de  competencias  y  
servicios públicos y su privatización.

De  verdad  que  su  partido  se  ha  superado  esta  vez,  al  poner  en  marcha  su 
imaginación y llevar al puro radicalismo un tratado comercial, que creyendo firmemente 
que puede mejorarse, nada tiene que ver con el cataclismo que ustedes están exponiendo 
en esta moción.

Mire,  Sr:  Navarro,  en vez de presentar  esta moción aquí  y  hacernos perder el 
tiempo a todos, preséntela en el Parlamento Europeo (que tienen ustedes representación) 
y  presente  aquí  mociones  para  mejorar  la  vida  de  la  gente  de  Borriana,  sobre 
competencias que sí que tenga este Ayuntamiento, y puedan resolver.”

Sr. Navarro: “Empezaremos por la Sra. Aguilera… Sí que es verdad, Sra. Aguilera, ha sido 
un fallo mío no presentar esta moción en las dos lenguas, y por ello le pido disculpas. Por 
mi parte, no volverá a suceder, y asumo el fallo; pero no ha sido nada intencionado lo de 
solamente facilitarlo en una lengua.

Aquí se trabaja por el interés de Borriana. Me imagino que todos los que estamos 
aquí hoy trabajamos por el interés de Borriana, y por el mejor futuro de Borriana. A mí me 
han enseñado en casa que toda piedra hace pared.  Entonces, llegar aquí, presentar una 
moción,  y  que  me digan  ustedes  que  no  sirve  para  nada,  que  esto  lo  tenemos  que 
trasladar al  Parlamento Europeo, que nos estamos superando, que mal empezamos el 
año,  etc.  Me parece lamentable;  lamentable porque hace unas semanas estuve en el 
Consejo Agrario  y  capté el  malestar  del  sector  agrario  en  el  tema de la naranja.  Fue 
bastante bastante triste ver cómo nos están invadiendo con naranjas de otros países; a lo 
mejor  la  calidad puede ser buena,  lo  dejamos ahí.  Pero lo que no puede ser es que  
intentemos  defender  lo  nuestro,  intentemos  que  lo  nuestro  no  se  hunda,  que  salga 
adelante, que luchemos por ello, y que cualquier medio o herramienta que tengamos, la 
despreciemos.

Me parece también algo bastante ilógica… Ustedes me están comentando que hay 
que llevarlo  al  Parlamento  Europeo,  que allí  tenemos  representación… ¡Claro  que sí! 
¿Pero quién  les ha dado el  mandato negociador  para llevar  esto adelante? No se ha 
sometido en las Cortes Generales; que yo sepa, no ha habido ninguna intervención en la 
cual se otorgue el poder negociador a Europa para llevarlo a cabo. Si es así, corríjanme. 
La verdad es que yo personalmente defender los productos (como se hizo hace cuatro 
días con la denominación de origen de los fontets). ¡Oye, enhorabuena! Orgullos de que 
un producto de Borriana salga adelante, que se conozca. ¡Pues defendamos también lo 
nuestro!

Lo  que  son  servicios  que  usted  decía:  ¿Qué  tiene  que  ver  la  Ley  de 
Racionalización y Sostenibilidad de la Administración Pública con esto? ¡Pues claro que 
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tiene  que  ver!  ¿Por  qué?  Porque  si  se  está  llevando  a  la  privatización,  ¿quién  va  a 
privatizar los servicios? Las grandes empresas, las multinacionales; son las que más poder 
tienen a la hora de presentar ofertas económicas. Y llegará un momento en que todos los 
servicios  que  teníamos  cuando  éramos  pequeños,  que  conocíamos  en  Borriana,  no 
tendremos nada. A día de hoy casi no tenemos nada. Yo lo siento mucho. Usted lo puede 
negar; es nuestra opinión. 

Esta  moción  (como  usted  dice)  es  un  copia  y  pega   de  mi  partido…  Pues 
lamentándolo mucho, Sra. Sanchis, pues no, no es un copia y pega. Ha sido consensuada 
con todo el equipo de gobierno… Sí, aunque se ría es así… Ha sido consensuada por el 
equipo  de  gobierno,  y  se  ha  traído  aquí  para  que ustedes  apoyen  esta  moción  para 
articular  de la  manera posible  cualquier  iniciativa que desde este Ayuntamiento pueda 
favorecer al ámbito local de esta ciudad.”

Sometido el asunto a la correspondiente votación, da el siguiente resultado: Votos a favor, 
DIEZ (6 de PSOE, 2 de Compromís, 2 de Se Puede Burriana). Votos en contra, SIETE (6 
de PP,  y  1  de Ciudadanos).  Abstenciones;  UNA (1 de CIBUR).  Consecuentemente se 
declara el asunto aprobado por mayoría.

12. RUEGOS Y PREGUNTAS

1.-  Sr.  Fuster:  “Ya  que  estamos  hablando  de  mociones  y  del  sentido  que  tienen  las 
mociones que se presentan ante el plenario, me gustaría preguntarle al Sr. Arnandis… El 6 
de octubre de 2016 presentamos una moción por la que se solicitaba al  Ministerio de 
Medioambiente una serie de puntos dirigidos a dotar  de mejores condiciones y mayor 
seguridad  jurídica  a  los  chiringuitos.  Ustedes  presentaron  una  enmienda,  nosotros 
consideramos que no había motivo para entrar en un debate sobre si la coma o el punto lo 
ponemos aquí o allá. Pensábamos que teníamos que ir todos juntos para defender lo que 
queríamos defender todos sobre la seguridad y sobre una actividad arraigada en verano 
en Borriana.

Me gustaría preguntarle, una vez que damos por sentado que la moción se ha 
trasladado al Ministerio (eso lo doy por sentado), porque en ella pedíamos (y se lo leeré): 

“PRIMERO.-  Solicitar  al  Ministerio  de  Medio  Ambiente  aclaración  sobre  la  
superficie  máxima  de  las  instalaciones  desmontables  destinadas  a  establecimientos  
expendedores de comidas y bebida, puesto que el artículo 69 del Real Decreto 876/2014,  
de 10 de octubre, por el que se aprueba el Reglamento General de Costas, no especifica  
cuál  es  esta superficie,  como lo  hace con las  instalaciones fijas  citadas en  el  mismo  
artículo, o como lo hace en al artículo 68 para los tramos naturales de playas.

SEGUNDO .- Instar al Ministerio de Medio Ambiente a que se asimile la superficie de las  
instalaciones desmontables a la que se autoriza en el punto 2 del artículo 69 del citado  
reglamento para instalaciones fijas.”

Mi pregunta es: ¿se ha hecho algo al respecto, Sr. Arnandis?”

Sr.  Arnandis:  “Aún no hemos tenido respuesta por  parte  del  Ministerio.  En cuanto la 
tengamos se la trasladaremos.”

Sr. Fuster: “¡Fíjese, Sr. Navarro en dos frases que ha dicho usted! “Defender lo nuestro” y 
“estamos todos para luchas por Borriana”.  La respuesta que me han dado es: “Esperamos 
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a que nos responda el Ministerio...” Yo entendería que pasado un tiempo prudencial usted 
llamara, instara a una reunión en el Servicio Provincial de Costas, como mínimo (ya no 
hablo con el  Ministerio).  Pero habría de hacer las actuaciones para que ahora cuando 
llegue el verano se pueda tener claro. Pero claro, si usted me viene a decir  que se va a 
esperar hasta que le llamen del Ministerio… Pues no sé, yo reconozco que usted puede 
decir que a día de hoy en el Ministerio gobierna el Partido Popular con apoyos de otros 
partidos… Entonces, no voy a entrar ahí; pero es que quienes tenemos que trabajar por  
Borriana somos nosotros,  y  los  que tenemos  que pelear  hasta el  último suspiro  para 
conseguir aquello que estamos pidiendo somos nosotros; no son los que están en Madrid, 
que seguro que a lo mejor les cuesta encontrar a Borriana en el mapa; pero nosotros la  
tenemos que poner de relieve. Entonces, me sorprende que pasados ya unos tres meses 
no haya hecho nada. 

Y esto se lo  pregunto a colación  de  todo lo  que hemos estado hablando hoy. 
Porque mire, doy por sentado que usted se ha leído el PATIVEL (lo doy por sentado). De  
hecho, usted (para que se dé cuenta) en el plenario del mes de febrero, a una pregunta 
mía respecto del  PATIVEL me decía:  “Yo sí  que hablado con Técnicos de Conselleria  
sobre este tema. Sí que es cierto que están elaborando un catálogo de playas naturales  
en  Borriana.  Aún  no  tenemos  nada  oficial  de  qué  significará  esta  catalogación.  
Posiblemente supondría unas limitaciones de superficies de uso. Pero aún no sabemos de  
cuánto….” Y usted me hablaba de hasta un 50%. 

Entonces, dando por sentado que se ha leído el PATIVEL, porque está dentro de 
sus funciones, ¿usted ha visto las limitaciones de superficie que tienen los  chiringuitos 
establecidas por el PATIVEL?”

Sr. Arnandis: “Efectivamente mantuvimos una reunión en Costas de Castellón, justo antes 
de Navidad. Ahí nos transmitieron que sí que les había llegado nuestra solicitud. Pero yo 
creo que después de las vacaciones de Navidad, me extraña que no nos hayan contestado 
aún, cuando estaban trabajando en ella justamente antes de Navidad. Por tanto, sí que 
hemos tenido una reunión  con ellos  (bueno,  hemos tenido más)  y  sí  que tenían  esta 
cuestión. 

En cuanto a las limitaciones del PATIVEL, en playas naturales… En nuestro caso 
no nos afectaría, porque los chiringuitos que tenemos están en una plaza catalogada como 
urbana, yo entiendo que son menos restrictivas que lo que está aplicando ahora mismo el 
Ministerio.”

Sr. Fuster:  “Voy a entender que no se ha leído la memoria. Voy a entenderlo así. Mire, 
este es el cuadro. A diferencia de lo que ocurría en el Reglamento General de Costas, Sr. 
Arnandis, en el que se estaba hablando exclusivamente de instalaciones fijas; y cuando 
Costas al final determinó cuántos metros eran para los desmontables, adoptó un criterio de 
decir: “Las naturales, + 70 metros más, porque hay un vacío legal (que es lo que nosotros  
estábamos  poniendo  de  manifiesto),  para  que  se  tuviera  en  cuenta.  Pero  es  que  el 
PATIVEL habla ya de fijas y de desmontables, en playas urbanas y naturales… ¿Usted 
sabe cuál es la superficie en las playas urbanas? Superficie máxima: 70 metros; superficie 
cerrada máxima: 20 metros. Esto lo aprueban en Valencia, ¿eh? 

Y esto le tengo que decir (pág. 39): “… Sobre la base de los cambios establecidos 
por la ley y el reglamento de Costas, el catálogo establece una normativa vinculante que 
desarrolla  y  particulariza  su  aplicación  a  la  costa  valenciana,  teniendo  en  cuenta  sus 
especificidades ambientales, urbanísticas y de uso público…” Yo no sé cuándo entrará en 
vigor el PATIVEL, pero sí que le digo que al menos lo miren bien. Porque yo me lo he  
mirado; considero que mi obligación es ponerlo de manifiesto. Pero es que usted en el mes 
de febrero de 2016 ya decía que tenía contactos con los Técnicos de la Conselleria. Si 
esto lo sabía, me parece muy triste que tengamos que llegar a menos de 20 días para que 
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finalice un plazo que han alargado, para tener que alegar, después de estar presentando 
mociones para pelear por los chiringuitos. Yo sinceramente…

Entiendo  al  Sr.  Navarro  cuando  dice  que  tenemos  que  defender  lo  nuestro  y  
tenemos que estar todos por luchar por Borriana, lo entiendo; pero esto, perdone pero yo 
considero que es un abandono de funciones. Yo no sé si usted ante esto tiene alguna 
respuesta… Y mire cómo se lo digo… Porque yo ayer cuando fui a hablar con el Técnico  
(que hoy me lo ha “aclarado” que la playa del Arenal nos la califiquen como urbana con 
restricciones. Y no voy a entrar ahora a poner de manifiesto, para que la gente sepa cuáles 
son las restricciones. Pero también me gustaría que si al final está equivocada la grafía del 
documento, que se explique. Porque no será la playa que tiene restricciones la playa del  
Arenal, pero será toda la playa de La Serratella. Espero que al menos se reúnan con la 
gente de La Serratella y se lo expliquen; en toda esa franja que marca, qué restricciones 
tendrá a partir de ahora. Voy a  ponerle un ejemplo tonto… Pero hasta el 30 de junio no 
dejan tener perros. ¡Y esto lo redactan en Valencia! Esto no me lo estoy inventando yo. 
Después podemos leerlo y volvernos locos de lo que estamos aprobando aquí… 

Pero claro, a mí desde luego lo que más me sorprende es que desde el mes de  
febrero, ustedes que están trabajando y que se reúnen y tienen esta información… Que 
ahora estemos a quince días y poniendo de manifiesto todo esto… Entonces, yo sobre 
todo ahora por el tema de las dimensiones… Porque de lo otro, dentro de todo lo que yo 
pude ir mirando… Porque claro, yo ahora cada vez que le hago una pregunta, usted me 
responde que no tiene dedicación. Pero eso no le exime de que tenga una obligación para 
tener esta información. Porque después llegaremos al momento en que los empresarios 
monten  los  chiringuitos,  o  quien  quiera  desarrollar  una  actividad,  o  quien  tiene  una 
parcela… Ahora entraremos en ello.

Porque póngase usted mismo,  también en declaraciones de usted… Usted me 
decía en el Pleno de mayo: “… Sí que es posible que Borriana tenga una playa natural. Es  
posible, pero no es ninguna de las que usted ha dicho. Y de hecho ya está protegida; es  
Zona  Especial  de  Protección  para  Aves  (ZEPA),  es  zona  de  Lugares  de  Interés  
Comunitario (LIC), hay nutrias...Y no sé qué pega puede haber.”  Ahora hay cinco playas 
naturales,  ¿eh?  Cinco,  y  se  las  digo:  la  del  Millars,  la  de  Sant  Gregori,  la  del  Clot 
Terrasses, la del Arenal, y la de La Serratella.

Otra pregunta que le hago es: ¿a los propietarios a los que les afecta todas las 
restricciones que se aplicará en esas zonas, también van a informarles? Porque yo les 
recuerdo que el 31 de enero finaliza el plazo de alegaciones… Porque hoy hemos estado 
hablando de si hay un error de transcripción, si el Arenal es con o sin restricciones. Pero si 
no es el Arenal, es toda la playa de La Serratella, desde el Puerto hasta la Raja de Nules. 

Y entonces a mí me gustaría  ver  si  respecto de esto van a hacer  un estudio,  
aunque sea deprisa y corriendo, porque ustedes están acostumbrados a eso, y sobre las 
zonas  afectadas  se  puede  tener  más  información.  Y  sobre  todo,  si  de  esas  zonas 
naturales,  que  son  las  que  más  protección  tienen,  los  vecinos  afectados  tendrán 
información al  respecto. Y al  menos ustedes podrán escuchar aquellas cuestiones que 
crean que les puedan afectar, y que yo creo que se debería alegar un programa que al 
igual que en el tema urbanístico llevo dos semanas diciéndole que estaría bien que se 
hiciera un resumen de cómo afecta la aplicación urbanística del PATIVEL en Borriana.

Al final me ha tocado subir a hablar con los Técnicos, los Técnicos han bajado… Yo 
respeto la opinión de los Técnicos. La respeto, pero en este caso no la comparto. No la  
comparto, porque yo tomo decisiones si tengo información. Y usted me dice: “Tienen el  
PATIVEL,  pueden  leérselo...”  Pues  mire,  lamentablemente  yo  no  soy  un  experto 
urbanístico… ¡Es que no lo soy! Para eso está la gente que sabe, y la gente que me podría 
explicar a mí qué repercusiones tendrá, a los 500 m. a los 1.000 m y a los 2.000 m. Y 
sobre eso podría tomar decisiones. Pero claro, yo entiendo que si van muy cargados de 
trabajo, ustedes han pedido auditorías externas últimamente, y no les ha dolido gastarse 
dinero…  Para  un  tema  en  el  que  estamos  marcando  el  futuro  de  Borriana  para  los 
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próximos años (ya no estoy hablando ni de cinco ni de diez).  Yo considero que como 
mínimo  podrían  pedir  la  elaboración  de  un  documento,  tener  la  información…  Yo  le 
agradezco a la Sra. Alcaldesa que hoy nos diga que en Alcossebre habrá una reunión. A 
mí que vengan de Conselleria a explicarnos en qué consiste el PATIVEL me da igual, me 
da igual. A mí lo que me interesa es Borriana, y cómo afecta el PATIVEL a Borriana. Y 
afectará,  y  mucho.  Y  aquí  ustedes  no  quieren  darse  cuenta.  Y  después  vienen  los 
disgustos. Pero bueno, yo ya se lo he dicho. Se lo he hecho como pregunta o como ruego,  
si lo tienen a bien. Y si no, pues… con el rodillo con el que ustedes marcan ahora, dentro 
de unos años veremos las  consecuencias;  no tanto a corto  plazo,  pero a largo plazo 
veremos las consecuencias; y aquí cada uno será responsable de lo que está aprobando.”

Sr. Arnandis: “Yo creo que está tergiversando usted mucho … Vamos, todo… El contenido 
del PATIVEL, el contenido de la normativa relativa al catálogo de playas. Sí que es verdad 
que hoy hemos tenido una reunión, porque ustedes querían un informe que realmente aún 
no sé qué disponibilidad han de tener. Ustedes han podido hablar con todos los Técnicos; 
han tenido hoy una reunión con ellos. Nos han explicado su punto de vista. Bueno, de 
hecho,  por lo que se refiere a la información, efectivamente hay una reunión el próximo 
lunes  en  Alcossebre;  estamos  esperando poder  hacer  otra  en  Borriana  (como dijeron 
desde Medio Ambiente); aún no tenemos fecha. Pero yo intentaré ir a la de Alcossebre; 
pero intentaremos hacer otra aquí en Borriana.

En  cuanto  a  los  chiringuitos,  no  tenemos  ningún  chiringuito  en  ninguna  playa 
natural.  En el artículo 21, que habla de tramos urbanos, estamos hablando de 150 m² 
cerrados e incluso más. Yo creo que es menos restrictiva la normativa que se aplicaría  
para playas en el PATIVEL que la que está aplicando en este momento el Ministerio. Pero 
bueno, son interpretaciones; no lo podemos discutir aquí.

Bueno, y es que no sé, no le puedo contestar bien a todo eso que está diciendo. Yo 
creo que está tergiversando, y está enfocándolo… Bueno, más que nada está opinando. 
Mírese el artículo 21, a ver qué dice en cuanto a la superficie de los  chiringuitos… Sí, 
playas naturales tenemos la del Millars, que está protegida, tenemos los alrededores del  
Clot (que también es zona protegida), tenemos la microreserva de flora, que también está 
protegida. Y bueno, la catalogación de Sant Gregori no es exactamente la misma. Bueno, 
está previsto que ahí en Sant Gregori en unos cinco años habrá un ambulatorio para que 
se ponga en funcionamiento, pero ya se tendrá en cuenta la franja de 100 metros que 
podría afectar a Sant Gregori; que Sant Gregori deja perfectamente de paseo marítimo.”

Sr.  Fuster:  “Mire,  Sr.  Arnandis,  yo  lamento  que  diga  que  estoy  tergiversando.  Este 
documento es la Memoria del PATIVEL. Es que yo no… Y aquí, en el punto 7, el artículo 
32 dice: “… Efectos de la aprobación del catálogo...” Es que yo no sé si usted entiende el 
significado de tergiversar. Pero yo leo lo que pone en la Memoria. 

Y si gira la hoja (página 33)… “Playas urbanas; desmontables: superficie máxima:  
70 m²; superficie cerrada máxima: 20 m²...”  ¡Ojalá yo esté equivocado! Que yo no tengo 
ningún interés en que se baje, sino al revés; yo estoy peleando para que no ocurra. De 
hecho, lo que le estoy proponiendo es que de ser así, que lo alegue. No estoy diciendo 
nada que no sea… ¿Usted sigue cerrado? Pues déjelo así. Si al final los Técnicos, en  
base a esta aprobación y a esta memoria consideran que sí  que son 70 m² y 20 m², 
habremos llegado tarde, como siempre. Y ya está, si es que no hay más. ¿Que yo estoy 
equivocado? Pues no tengo ningún problema; vendría aquí y les diría: “Pues mire, lo he 
interpretado erróneamente. Me tengo que callar.” 

Pero es que a diferencia de lo que pasa en el Reglamento General de Costas (se 
lo estoy diciendo) allí sólo se habla de instalaciones fijas, y marca unas dimensiones. Y 
aquí en el PATIVEL ya desgrana entre fijas y desmontables; entre urbanas y naturales. Y 
se lo mira usted… En la Memoria, en el catálogo… Se lo mira usted. Pero de ahí a que me 
diga usted que tergiverso lo que está escrito… Perdone, no lo tendré en cuenta, porque 
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son tantas cosas, Sr. Arnandis las que creo que usted debería (como delegado de las 
concejalías que lleva) estar al corriente, y más sorprendente aún cuando desde el mes de 
febrero ya se lo estamos preguntando… Llevamos un año preguntándole por eso; y que a 
quince días tengamos que estar ahora todos preocupados de en qué nos puede afectar. 
Porque  usted  a  día  de  hoy  no  me  puede  garantizar  si  el  Arenal  es  urbano  con 
restricciones, o sin restricciones. Usted, a día de hoy, no me lo puede garantizar. Pero 
claro,  soy  yo  quien  tergiversa,  ¿verdad? Soy  yo el  que tergiversa.  ¿Usted me puede 
garantizar si es urbano con restricciones o sin restricciones? ¿O el Técnico ha de hacer la 
consulta, Sr. Arnandis? Tiene que hacer la consulta; pero yo tergiverso, ¿verdad?”

2.- Sra. Montagut: “Mi pregunta es para el Sr. Navarro. Comentamos el otro día que se ha 
publicado  la  convocatoria  de  subvenciones  para  el  año  2017  para  las  corporaciones 
locales,  para  proyectos  de  inserción  sociolaboral.  El  importe  de  la  ayuda  para  las 
entidades locales es de 2.100.000 €, de los cuales Borriana podría optar por proyecto a 
150.000 € máximo.

Le hicimos la pregunta la semana pasada en la Comisión de Participación 
Ciudadana  (creo  recordar),  y  nos  dijo  que  estaba  pendiente  de  una  reunión  con  los 
Técnicos para ver si se podría o no solicitar la ayuda. Queremos preguntarle hoy si se ha 
producido esa reunión: y en el caso de que se hayan reunido, ¿qué han decidido?”

Sr. Navarro: “Mire, Sra. Montagut, sí que es verdad que lo preguntaron, y le comenté que 
el día 16 de este mes es cuando tenemos la reunión, por parte de la AEDL y por parte de 
Servicios Sociales para sacar adelante la solicitud del Plan de itinerarios sociolaborales.  
Efectivamente estamos ahí desarrollándolo. Pero hasta el día 16 no le puedo trasladar 
todo lo que se hable en esa reunión. Sí que le dije que tendría conocimiento de todos los 
movimientos que hiciéramos desde esa reunión. Espero que pueda esperarse hasta el 
lunes día 16, que le trasladaré todo el contenido de esa reunión.”

Sra. Montagut: “Yo me espero todo el tiempo que sea necesario. Lo que pasa, y lo sabe, y 
ese  es  el  ruego  que  viene  ahora,  es  que  hay  un  límite  de  tiempo  para  presentar  el  
proyecto. El plazo es de 30 días desde el día siguiente al de la publicación. Estamos a día 
12… Usted me dice: “El día 16 tenemos la reunión”. Yo lo que le pido es que no se lo  
piense demasiado,  porque  después  de la  reunión  habrá  que preparar  la  solicitud,  Sr.  
Navarro.  Sería  una  pena  que  perdiéramos  esa  subvención.  Por  tanto,  le  ruego  que 
muestre usted interés en la cuestión.”

Sr. Navarro: “Lo tengo en cuenta. Sé que usted está preocupada por ese proyecto. No le 
quepa duda de que lo vamos a sacar adelante. Lo que pasa es que hay unas reuniones 
que se ha de mantener para enviar el proyecto. No vamos a enviar cualquier cosa y que 
nos lo tumben. Por parte de la AEDL ya han hecho varios proyectos europeos de este tipo;  
pero hay cierta información que corresponde a Servicios Sociales. Entonces, se tenía que 
unificar para enviarlo. Tenga en cuenta que conocemos los plazos; y se enviará dentro del 
plazo legal para que Borriana esté ahí, y sea merecedora de esa subvención.”

Sra. Montagut: “Así lo esperamos. No podría ser de otra forma. Lo esperamos.”

3.- Sra. Montagut: “Sra. Alcaldesa, es una cuestión, para ver si nos puede dar algún timpo 
de  información…  El  pasado  mes  de  julio  pedimos  por  Registro  información  sobre  la 
extensión en Borriana de la Escuela Oficial de Idiomas; para ver si podemos tener una 
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Escuela Oficial de ámbito comarcal.  Hace unos plenarios (no recuerdo si hace dos o más) 
usted se comprometió a que si tenía alguna novedad al respecto nos la transmitiría en 
cuanto la tuviera. La pregunta es hoy si tiene alguna información. Y dentro de las medidas  
del tiempo y del plenario en el que estamos, si nos puede adelantar alguna cuestión más.”

Sra.  Alcaldesa:  “Como  usted  sabe,  porque  ha  tenido  acceso  hasta  hoy  (lo  he 
comprobado)  tenía  todo  el  expediente  de  la  Escuela  Oficial  de  Idiomas  abierto  a  su 
disposición.  La  última  tramitación  que  habíamos  hecho,  y  estamos  esperando  la 
contestación,  era  cuando  ya  habíamos  enviado  a  la  Conselleria  planteando  todos  los 
alumnos que había de Borriana (tanto en el aulario de Borriana, que eran 280, como en los 
de Castellón y sobre todo Vila-real, que eran 200 más), y solicitábamos la creación de la 
Escuela Oficial comarcal aquí en Borriana. Nos contestaron (como también lo ha podido 
ver)  que  lo  tendrían  en  cuenta  para  la  planificación  de  las  próxima  creación  de  las 
Escuelas  Oficiales  comarcales.  No  hay  ninguna  notificación  desde  el  día  9  o  11  de 
noviembre, que es lo último que tenemos.

Hoy he estado hablando con la funcionaria que lo lleva, para volver a remitirles el 
planteamiento, ya que ya se ha demolido el antiguo Llombai, y ofreciendo el espacio, por si 
les interesaba construir ahí la escuela comarcal. Esa es la última noticia que tenemos; que 
como usted bien sabe, tenía toda la información en la documentación que se le había 
aportado.”

Sra. Montagut: “Nosotros le agradecemos lo que nos acaba de decir. Simplemente quiero 
recordarle que nos tenga informados al respecto, dentro de las cuestiones en que pueda 
dar y ofrecer nuestra colaboración en este tema se la daremos.”

Sra. Alcaldesa: “No creo que dude de la ausencia de información por mi parte, porque ha 
tenido el expediente para ustedes durante dos meses y pico.”

4.- Sr. Safont:  “Una pregunta para el Sr. Navarro… Si ya tenemos noticias respecto del 
nombramiento del Director/a del Centro de Atención Especializada al Mayor (CEAM) por 
parte de Conselleria.”

Sr. Navarro: “Lo trasladamos el otro día a la Vicepresidenta del Consejo; y estamos a la 
espera de que se resuelva esa situación, Sr. Safont.”

Sr. Safont:  “Supongo (no sé si estoy en lo cierto) que la Directora Territorial del área (la 
Conselleria de Bienestar Social) sigue siendo la misma que en el mes de abril; con todos 
los cambios que ha habido, supongo que será la misma que en el mes de abril del año 
pasado. Y ahora podemos poner ya la mano en el fuego y pedirle que ejerza su burrianería 
a la Sra. Carda; y que desde su nueva posición haga fuerza. Porque en el mes de abril nos 
dijeron (nos contestó la Sra. Alcaldesa) que la propia Directora de Bienestar Social le había 
dicho que ya se estaba tramitando en Valencia la posibilidad de asignar al director. Eso fue 
en el mes de abril; estamos en el mes de enero. Por favor, trasládenle a la compañera la  
Sra. Carda que haga toda la fuerza que pueda para que el psicólogo del CEAM haga  las  
horas que le corresponda como psicólogo, y no realizando las tareas (como bien hace) 
como director del CEAM. Se lo ruego.”

Sr. Navarro: “Muchas gracias, Sr. Safont por su puntualización. Sí que es verdad que el 
trabajo del psicólogo en las funciones de director son perfectas. Se lo hemos trasladado a 
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la Vicepresidenta del Consejo. La Directora Territorial lo sabe; y estamos a la espera de 
que solucionen ese problema y que haya un nombramiento efectivo, para que cada uno 
pueda realizar  su función.  No le  quepa duda de que estamos trabajando en ello;  son 
conocedores  tanto  la  Directora  Territorial,  la  Vicepresidenta,  como el  Ayuntamiento.  Y 
estamos insistiendo para que ese tema se resuelva lo antes posible, para el bienestar  
tanto de los trabajadores, como de los usuarios.”

5.- Sra. Aguilera: “Sr. Arnandis… Fíjese si las  declaraciones suyas que le voy a leer 
ahora fueran del 28 de diciembre, seguramente me habrían hecho gracia. Pero claro, es 
que son del 30 de diciembre, y entonces la verdad es que me asustaron un poco y me 
avergonzaron como ciudadana de Borriana (también se lo tengo que decir). 

Usted  el  30  de  diciembre  de  2016  sale  en  prensa  diciendo  textualmente:  “El 
proyecto no tiene programa, como exige este plan, pero tiene aspectos muy avanzados,  
como la reparcelación...”. Y eso lo dice usted refiriéndose al programa de Sant Gregori y su 
afección con el Plan de Acción Territorial de la Infraestructura Verde del Litoral (PATIVEL)
… Que el Sr. Fuster ya le ha dicho evidentemente parte de lo que le tiene que decir… Sr.  
Arnandis, mire, acta de la sesión extraordinaria celebrada por el Ayuntamiento Pleno el 17 
de enero de 2005 (hace unos cuantos años): único punto: “Aprobación definitiva, en su caso,  
del  Programa  de  Actuación  Integrada  y  plan  parcial  para  el  desarrollo  del  sector  de  suelo  
urbanizable turístico SUR-T-1 “Sant Gregori”.  No sé si  es que usted no se entera (como le digo 
muchas veces) o es que no quiere enterarse… Este programa sigue en vigor. Usted no ha tomado 
ninguna decisión definitiva;   tomó una decisión provisional.  Con lo cual, lo que no puede 
hacer usted es como responsable de urbanismo que es de la ciudad de Borriana, salir 
haciendo las declaraciones infumables, como las que hace; eso lo primero. Quizás a lo 
mejor usted tiene que aprender antes de hablar a informarse bien; o por lo menos, a leerse 
en condiciones (como le han dicho ya) lo que puede afectar  a  Borriana.  Pero es que 
continúa usted en  esas declaraciones,  y  dice que las  únicas    alegaciones que iba a 
presentar el Ayuntamiento de Borriana al PATIVEL son  justamente sobre el tema de Sant  
Gregori. A mí me gustaría decirle y hacerle un ruego. 

Primero, querría preguntarle:  ¿Tienen ya el escrito de alegaciones? Porque claro, 
menos mal que han alargado el plazo (es hasta el 31 de enero, y faltan unos días). En 
segundo lugar: ¿Van a pasarnos el escrito de alegaciones?  En tercer lugar, y además yo  
creo que es lo más importante: ¿Usted ha pensado dimitir de su puesto, Sr. Arnandis? Yo 
quiero que me lo conteste con el corazón en la mano.  Y le voy a decir por qué; porque 
cada vez que se le hace alguna pregunta, o cada vez que se le hace advertencia (en el 
Pleno o en alguna comisión) usted dice que es que no tiene dedicación.  Pues si no tiene  
dedicación, y justamente lleva una de las delegaciones más importantes, y en un momento 
importantísimo, lo que tiene que hacer coherente y éticamente es dimitir e irse a su casa. 
Porque, Sr. Arnandis, todo esto es muy importante. Estamos a veinte días; el Sr. Fuster ya 
le ha dicho muchísimas de las cosas a las que Borriana debe alegar para el PATIVEL.  Y  
usted le dice que es una interpretación. Llevamos meses (como se le ha dicho) pidiéndole 
un informe de los Técnicos Usted dice que no sabe qué le pedían;  y han hecho una 
reunión esta mañana sin avisar… Baja un Técnico, baja el otro… Pues muy bien, una 
reunión… ¿Para qué han hecho la reunión? Si tampoco se ha aclarado nada de lo que nos 
puede afectar. ¿Que es una cuestión interpretativa? ¡Claro que puede ser interpretativo! 
Por eso le estamos pidiendo los que no tenemos el suficiente conocimiento que hagan un 
informe… Y usted  no quiere  hacer  el  informe.  ¿Pero es  que sabe qué pasa? Que si 
nosotros viéramos en usted una seguridad de que entiende y sabe lo que dice, a lo mejor 
estaríamos  más  tranquilos.  Pero  es  que  nos  tiene  usted  asustados…  Porque  sigue 
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diciendo que Sant Gregori no tiene programa, cuando se aprobó en 2005, como le digo.
Así  que se lo pregunto otra  vez:  ¿Tienen ya las alegaciones? ¿Nos las van a 

pasar? ¿Sólo van a ser sobre Sant Gregori? ¿Van a ponerse las pilas? ¿Qué es lo que se  
va a hacer?”

Sr. Arnandis:  “Bueno, a lo mejor es que no lo supe expresar bien. Lo que quería decir 
sobre Sant Gregori es que se podría dar el caso de que si la resolución fuera firme, el 
programa automáticamente estaría anulado. Y en ese caso, nos encontraríamos con un 
PAI sin programa, pero con todo lo anterior aprobado y vigente, como es la ordenación 
pormenorizada y la reparcelación. Pero vamos, podría darse el caso evidentemente de que 
nos  encontráramos  en  esa  situación.  Un  PAI  sin  programa  pero  con  todo  lo  demás 
aprobado, y muy avanzado. Tan avanzado, que es imposible volver atrás. 

Es por eso por lo que no acogernos a la interpretación literal de tal  como está 
escrito  en  el  PATIVEL,  presentaríamos una alegación  para  que se incluyeran en esta 
moratoria de cinco años los PAIs que aunque no tengan el programa en vigor, que tuvieran 
todo lo demás.

Bueno, yo la semana pasada ya lo comenté en una comisión, lo de reunirnos hoy 
después de las comisiones con los Técnicos para que pudiéramos despejar las dudas que 
tuviéramos respecto del PATIVEL. 

Aparte de esta alegación, bueno el concepto de la alegación sí que está claro… No 
sé si está redactada aún, porque no la he firmado… Entonces, daré por supuesto que no 
está redactada… Pero bueno, el concepto y la idea es claro. Sí que puede ser que haya 
alguna alegación más, puntualizaciones … Como hemos visto que hay algún punto en que 
lo más posible es que sea un error; como es el hecho de que si la playa del Arenal está  
considerada  como  urbana  con  restricciones  o  no…  Ya  hemos  comentado  que 
posiblemente ahí había una confusión. También parece que haya una confusión entre el  
artículo 20 y 21 de la normativa del catálogo de playas; porque ahí el texto sí que habla de 
150 m² cerrados, y hasta 300 m² de instalación desmontable. Después es verdad que hay 
un cuadro resumen donde efectivamente la superficie que se autorizaría sería la misma en 
una playa natural que en una playa urbana. Entiendo que lo más posible es que eso sea  
un  error.  Pero  no  obstante,  si  detectamos  otra  incerteza  de  este  tipo,  efectivamente 
alegaremos al respecto.”

Sra. Aguilera: “Sr. Arnandis, estoy muy alucinada. Porque fíjese que usted ha escuchado 
bien al Sr. Fuster. Porque ahora resulta que pasamos de alegar solamente en Sant Gregori  
a  corregir  algunos  errores  (según  usted)  que  le  ha  remarcado  el  Sr.  Fuster  en  este 
momento esta tarde. Con lo cual, permítame que dude muchísimo de que en el escrito de 
alegaciones vaya a hacer constar eso. Porque evidentemente usted no tenía ni idea. Se lo 
ha dicho el Sr. Fuster hace un momento.

Pero bueno, de todas formas yo sí que le rogaría sobre todo lo que le he dicho.  
Usted dice: “Es que no me expresé bien...” Es que usted nunca se expresa bien. Lo mismo 
que ha dicho: “Es que la semana pasada dije que hoy tendríamos una reunión.. .” No, no, 
mire, usted dijo que si queríamos tener la reunión; o que subiéramos a  hablar con los 
Técnicos.  Y ahí  es  donde acabó la  decisión  de  hacer  una reunión  o  no  hoy.  Porque 
además el Sr. Fuster acabó la reunión o la comisión diciendo  que subiría y hablaría con 
los Técnicos. Con lo cual es que usted no sabe ni concretar absolutamente nada. Con lo 
cual, no diga que “yo sí que avisé”. No, usted lo dice, lo deja caer, y luego le pasa lo que le 
pasa; que las interpretaciones son las que son. Esas interpretaciones entre nosotros (la 
verdad) me dan exactamente igual; lo que sí que me preocupa es que un concejal de 
urbanismo de la ciudad de Borriana, en un tema tan importante, no sepa explicarse (como 
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usted bien dice) y tengamos que vernos titulares como los que le he dicho en la prensa, 
asustando o dejando un poco alucinados a todo aquél que tiene un interés determinado… 
No solamente en Sant Gregori, Sr. Arnandis, sino en Borriana en general. A fecha de hoy, 
como ya se le ha dicho, nadie sabe quién va a defender su posición ni en las playas, ni en  
las actividades, ni en lo demás… A veinte días… Y yo creo que eso es algo que usted por 
lo  menos  tendría  que  hacérselo  mirar,  así  como el  equipo  de  gobierno.  Yo  creo  que 
ustedes están para defender el interés general. Y lo único que le digo es que se pongan 
las pilas; porque usted no hace nada. Usted reacciona dependiendo de quién le pregunta, 
o dependiendo de quién le dice,  y demás. Pero usted no puede pasarse un año para 
presentar unas alegaciones. Le quedan quince días… Yo desde luego espero que nos 
pase el escrito de alegaciones unos días antes; más que nada para que podamos saberlo.”

6.- Sra. Aguilera: “Otra pregunta voy a hacerle a usted, Sr. Arnandis, porque ya que es el 
Concejal delegado de Urbanismo lo sabrá… Hay una información también del derribo del  
antiguo I.E.S. Llombai. Yo entiendo que usted, como responsable de urbanismo, sabrá que 
el  suelo  era  propiedad  de  la  Cooperativa  de  la  Caja  Rural  hace  muchos  años;  la 
Cooperativa  de  la  Caja  Rural  se  lo  cedió  al  Ayuntamiento  para  un  uso  dotacional  
educativo.  Y nosotros  ya  en  la  legislatura  pasada preguntamos  sobre  el  tema,  y  nos 
gustaría saber si ustedes han hablado con la Caja Rural; si el suelo sigue siendo y seguirá 
siendo para uso municipal; si al cambiar de uso, la cooperativa revertirá el terreno a su 
propiedad, etc. ¿Qué gestiones se ha realizado respecto de este tema?”

Sra. Alcaldesa:  “Si me lo permite, Sr. Arnandis… Me gustaría comentarle simplemente 
que vamos a intentar el tema de la Escuela Oficial de Idiomas comarcal en esa ubicación. 
Si  continuara siendo educativo, podríamos trabajar en esa línea. Aún no hemos tenido 
conversaciones con la Caja Rural por ese motivo.”

Sra.  Aguilera:  “Lo que usted me está diciendo es  que se van a saltar  a  la  torera el 
acuerdo que se tomó en este Pleno;  porque en este Pleno se acordó… ¡Claro,  como 
ustedes  no respetan nada…! En el último pleno de la anterior legislatura, en este Pleno se 
aprobó una moción por parte de su partido y de todos los partidos que estábamos, de 
poner en esa  ubicación el recinto de fiestas, y de iniciar ese trámite para que no pasara.  
De hecho, había un proyecto que el Sr. Solá (con todo el cariño y la gratuidad del mundo 
se  trabajó)  y  que  todos  los  partidos  que  estábamos  aquí  representados  entonces, 
tomamos la decisión y está aprobado por  Pleno. ¿Entonces, lo que me dice usted ahora 
es que eso se lo saltan a la torera, y que ahora van a intentar poner allí la Escuela Oficial  
de  Idiomas?”

Sra. Alcaldesa: “No vamos a intentar poner allí una Escuela Oficial de Idiomas, porque no 
es competencia municipal, sino que es competencia de la Conselleria de Educación. Si a 
la Conselleria le viniera bien esos terrenos para hacer una escuela comarcal, entonces ya 
miraríamos a ver cómo resolveríamos la otra situación. Y si no, sacaríamos adelante otra 
cuestión. Esto lo aprovecharemos de una forma o de otra. Y de todas formas, tendríamos 
que hablar con la Caja Rural, eso sí, claro.”

Sra. Aguilera: “Gracias, Sra. Alcaldesa. Es siempre igual, es el respeto que ustedes tienen 
por las decisiones anteriores que se tomaron, claro...”

Sra. Alcaldesa: “De todas formas me gustaría recordarle también que estamos que esta 
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mañana en la reunión a la que no ha podido asistir, sí que se han planteado algunas de las 
cuestiones… Por ejemplo del tema de la catalogación de playas… Y me habría gustado 
también que se hubiera planteado algunas cuestiones más de las que se han planteado 
aquí, si estamos pensando todos en el interés general. Yo creo que sí, que hemos de 
trabajar todos en la misma línea, y creo que lo estamos haciendo.”

Sra. Aguilera:  “Para trabajar todos en la misma línea hay que dejar trabajar, ¿eh? Y su 
Concejal  de  Urbanismo no nos  ha dejado trabajar,  que lo  sepa;  eso lo  primero.  Y lo 
segundo, para trabajar todos en la misma línea, hay que dejarnos trabajar. Y por ejemplo  
usted,  en  la  decisión  que  está  comentando  de  pedir  una  Escuela  Oficial  de  Idiomas 
comarcal en un suelo donde el resto y su propio partido habíamos tomado una decisión 
municipal, y además oficial en un órgano de gobierno… Tampoco nos han pedido permiso; 
con lo cual, no nos diga que todos trabajamos para el interés general. Porque nosotros lo 
intentamos, pero ustedes van a su bola. Así de claro...”

7.- Sra. Aguilera: “También para el Sr. Arnandis, porque yo las preguntas las dirijo a quien 
entiendo que tiene la competencia, pero después me contesta quien quiere..: … El ritmo 
de las obras de la Carretera del Puerto, Sr. Arnandis, ha ido decreciendo. Evidentemente 
hubo una temporada por las lluvias, y ahora no entendemos por qué van mucho más 
lentas. Quería que nos dijera si se va a cumplir los plazos; que el plazo de finalización de  
las obras está marcado realmente; y si se van a cumplir esos plazos.

Sr. Arnandis:  “Me sorprende… Yo creo que las obras están bastante avanzadas, y que 
están cumpliendo los plazos. No sé si usted tiene algún motivo para pensar que no estará  
a tiempo. Yo creo que están bastante avanzadas. También quiero manifestar que aquí 
hemos puesto a la disposición de todos los partidos los Técnicos; que ustedes han tenido 
más contacto con ellos que cuando este partido estaba en la oposición.  No he tenido 
nunca  problemas  en  convocar  reuniones  con  ellos  para  que  explicaran  lo  que  fuera 
menester. No me pueden acusar ahora de lo contrario, por favor…”

Sra. Aguilera:  “Sr. Arnandis, no me ha contestado… Dígame por qué se han parado las 
obras, por qué van más lentas. Y dígame qué plazo de finalización… Quiero que me diga 
la fecha.”

Sr. Arnandis: “No se han parado las obras.”

Sra. Aguilera:  “Yo estoy muy constipada y debe ser que a lo mejor no me he explicado 
bien y usted no me entiende. Yo no le he dicho que se hayan parado; yo le he dicho que se 
han ralentizado, no que se hayan parado. Y le he preguntado si piensa que van a seguir  
cumpliendo los plazos; y que me diga qué plazo de finalización tiene. Eso es lo que le he 
preguntado. Contésteme.”

Sr. Arnandis: “A ver, yo creo que lo más costoso de la obra, que era la mediana ya está 
prácticamente liquidada. Ahora están… Es que no sé por qué usted dice que se están 
ralentizando. En principio se va a cumplir todos los plazos. Vamos, de hecho yo creo que 
está bastante más avanzada de lo que usted dice.”

Sra. Aguilera: “Es decir, que no tiene usted ni idea…”
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8.- Sra. Aguilera: “ Para el Sr. Arnandis también… En la instalación de la Fira de Nadal, 
que yo no sé muy bien.. Usted es el Concejal delegado de Actividades; entiendo yo que 
usted debe ser quien autorice (porque para eso es el Concejal de Actividades) se autorizó 
esa Fira de Nadal,  por una parte sin aseos públicos (cosa que no entendemos). Lo que 
quiero preguntarle es a quién se le ocurre autorizar esa actividad sin poner unos aseos 
públicos; sobre todo teniendo en cuenta la edad de la gente que iba a acudir a la misma, la 
cantidad de público y el período de días de duración”

Sr. Arnandis: “Debido a que la feria estaba organizada tenía algo que ver con comercio, 
yo creo que el  Ayuntamiento también tenía relación con la organización de esta feria; 
entonces no le puedo contestar. Se lo tendría que contestar por escrito.”

9.- Sra. Aguilera: “Pues ya que me contesta esto por escrito, contésteme también (porque 
entiendo que tampoco me va a contestar ahora) a por qué motivo se permitía en otra  
actividad supuestamente municipal (la de la pista de patinaje) se permitía a la empresa 
cobrar  entrada a quien las utilizaba. Porque se supone que si es un servicio municipal y la 
empresa cobra del Ayuntamiento, cobrar la entrada también a dos eurillos a quien daba las 
vueltas por allí, la verdad es que no nos parece muy ético.

Ya  que  nos  va  a  contestar  por  escrito,  no  solamente  le  agradecería  que  me 
contestara a eso, sino que además adjuntara el expediente de contratación de esa pista de 
hielo.”

Sr. Arnandis: “Desde luego, así lo haremos.”

10.-  Sra. Aguilera: “Y yo no sé… Supongo que será una pregunta para el Sr. Gual, como 
Concejal de Interior… Sr. Gual, nos hablaron del cambio de los escudos de Borriana, para 
unificarlos y demás… Y también sabemos que han cambiado todos los cuños y papeles y 
demás para que constara en vez de Burriana Borriana. Y nos gustaría saber el coste de 
todos estos cambios. ¿Cuánto nos ha costado al Ayuntamiento?”

Sr. Gual:  “Sra. Aguilera, feliz año nuevo lo primero… Lo segundo, cuando tenga toda la 
información se la facilitaré, con toda la rapidez; porque en este momento no sé el coste 
que puede suponer, porque creo que el proceso (a mí no me consta) no está concluso. Al 
no estar concluso, es difícil que se sepa lo que ha costado. Pero no lo dude usted, cuando  
tenga la información se la facilitaré encantado.”

Sr. Granel:  “Por concretar, ahora mismo aún se está en el proceso del diseño final del 
escudo; que como saben no es sólo el escudo, sino que va también la nomenclatura de 
Magnífic Ajuntament de Borriana” , saber también cómo va cada una de las concejalías y 
demás. Entonces, aún se está trabajando en eso.  Entonces,  aún no se ha modificado 
nada.”

Sra.  Aguilera:  “Cuando tengan y  recopilen  todo el  coste,  les  agradecería  que nos  lo 
facilitaran.”

Sr. Granel: “Yo si quiere le puedo decir lo que cuesta la rectorización, la unificación y todo 
el programa… Son unos 1.200 €.”

Sra. Aguilera: “Lo que pasa es que se han olvidado de una parte. Yo les he preguntado no 
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solamente por la unificación del escudo, sino también por el cambio que han hecho de la  
papelería  y  de  los  cuños  del  Ayuntamiento  y  demás;  que  se  han  cambiado  todos  a 
Borriana   en vez de  Burriana.  Todo eso se ha cambiado; entonces, queremos saber el 
coste de ese cambio; que son muchas cosas… Entonces, por eso les agradecería que se 
ponga todo en la misma información.”

11.- Sra. Aguilera: “Sr. Zorío, ya para acabar este turno de ruegos y preguntas… Sí que 
nos gustaría que vimos un tema en la prensa, de la marca turística Castelló Sud,  en la que 
salía el Alcalde de Nules (creo) y no sé quién más, en la que supuestamente Borriana ha 
de formar parte.  Queríamos que nos explicara en qué consiste esa marca de  Castelló 
Sud, qué supondrá para Borriana, y qué vamos a ofrecer nosotros y qué nos  van a ofrecer 
ellos.”

Sr. Zorío:  “Sra. Aguilera, la marca Castelló Sud no se ha hecho ahora, ya existía desde 
hace unos cuantos  años.  Este año los  que se han añadido  ha sido  la  Vall  d'Uixò,  la 
Vilavella, Eslida y Artana. Ha habido una suma para hacer más fuerza. Se ha cambiado 
también el propósito de esta unión, que es cuando vamos a las ferias que se celebran por 
todo el Estado, que los gastos bajen. Simplemente es eso. Y tener mucha más fuerza de 
cara a la Diputación, e incluso de cara a la Generalitat. Ese es el propósito más firme que  
tiene.”

Sra. Aguilera: “Muchas gracias por la contestación; ése era el tema. Ustedes venden las 
cosas muy bien. ¡Claro! Me hizo mucha gracia que usted dijera “se ha creado una marca a  
través del Consorcio del Pacto Comarcal por el Empleo”, que parecía que lo de Castelló 
Sud era una marca nueva y demás. Entonces, claro, por eso se lo he preguntado: ¿Qué va 
a suponer? Estamos en lo mismo en lo que ya estábamos, en la que se han añadido dos 
poblaciones más, y con la que vamos a continuar yendo a las ferias juntos en el stand, y 
para que se nos baje el coste, ¿no? Vale.”

12.-  Sra.  Sanchis:  “Mi  primera pregunta es  para el  Sr.  Arnandis… Es con relación  al 
PATIVEL. Y después de lo que ha dicho ya el Sr. Fuster y la Sra. Aguilera, sólo me queda 
manifestar mi disgusto por la pasividad del consistorio en la defensa de los intereses de los 
vecinos.  

Le ha dicho usted al Sr. Fuster que dramatizaba. Yo creo que él dramatiza, y usted 
pasa… Mire,  en  la web municipal  de Alcalá – Alcossebre explican claramente en  qué 
consiste el PATIVEL, los suelos a los que afecta, cómo queda el Plan General, niveles de 
protección  y  consecuencias,  y  además  modelos  de  alegaciones  para  que  puedan 
presentarlas los vecinos ante la Conselleria. ¿Me quiere explicar usted qué ha hecho el 
Ayuntamiento de Borriana para informar a los vecinos? ¿O es que los vecinos de Borriana 
no cuentan? ¿Qué ha hecho el Ayuntamiento?”

Sr. Arnandis: “No sé lo que habrá hecho el Ayuntamiento de Alcossebre… Sí puede ser 
que tenga razón en que el Ayuntamiento de Borriana podría haber informado un poco más 
a  los  vecinos.  Pero  yo  creo  que  en  la  misma  página  de  Conselleria  está  muy  bien 
explicado… Está muy bien explicado cómo afecta el PATIVEL, hasta dónde llega… No sé 
yo si hace falta alguna redundancia para explicar algo más al respecto… Lo siento mucho.”

Sra.  Sanchis:  “Mire,  ¿han  pensado  ustedes  que  la  ordenación  pormenorizada  no  es 
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competencia de la Generalitat, y vulnera la autonomía local? ¡No, claro que no! Ustedes no 
han pensado nada, porque la Conselleria la gobierna su partido, y ustedes dicen amén a 
todo lo que dice su partido.

Mire, Sr. Arnandis, aún le quedan algunos días de plazo para que usted pueda por  
lo  menos  informar  a  los  vecinos.  Yo  le  pido  primero  que  presente  las  alegaciones 
necesarias  para  proteger  por  lo  menos  Jardines  de  Malvarrosa  y  aquellos  suelos 
importantes para Borriana. En segundo lugar, que se informe a los propietarios afectados 
de las consecuencias del mismo, y sobre todo de las restricciones. Y en tercer lugar, que 
se les advierta de que no van a recibir ninguna indemnización si pierden el uso del suelo.  
Así, que por lo menos puedan presentar alegaciones. Por lo menos, imitemos lo bueno 
que tienen otros ayuntamientos.”

Sr. Arnandis: “Por supuesto, estamos abiertos a cualquier propuesta de alegaciones que 
tengan  ustedes.  En  cuanto  a  la  información,  ya  le  estamos  diciendo  que  estamos 
intentando hacer una reunión informativa aquí en Borriana.”

Sra. Sanchis:  “¿La reunión para cuándo? Es que quedan quince días, y porque se ha 
alargado el plazo… Usted hasta ahora no ha hecho nada, nada. Ni siquiera ha informado a 
los vecinos, que se van a ver afectados y además muy claramente por el PATIVEL. Es que 
usted no ha hecho nada. ¡El Ayuntamiento de Borriana no ha hecho nada por los vecinos 
afectados!  ¡Absolutamente nada!  Y ahora me dice que ahora,  porque han alargado el  
plazo, ¿va usted a hacer una reunión?”

Sr.  Arnandis:  “Bueno,  la  reunión  la tiene que hacer  Conselleria  directamente aquí  en 
Borriana, para que nos informen ellos a todos. Yo no sé, creo que a esto le están sacando 
un poco … Vamos, ellos están protegiendo los primeros 500 metros del litoral. En Jardines 
de  Malvarrosa  ahora  mismo  ya  tenemos  informes  que  decían  que  eso  no  se  podía 
urbanizar; es inundable. Esta mañana hemos comentado que efectivamente (como eso 
está entre los 500 y los 2.000 metros) sí que hay una parte de Jardines de Malvarrosa 
podría ser urbanizable, porque hace falta nuevas conexiones entre Borriana y el mar. Creo 
que eso no lo puede negar nadie. Yo creo que ya hay bastante, bueno que hay muy buena 
información en la página de la Conselleria. ¿Lo podríamos haber reiterado más aquí en 
Borriana? Sí, pero no sé si podíamos aportar alguna novedad al respecto...”

Sra. Sanchis: “Mire, Sr. Arnandis, ahora después le daré lo que ha hecho el Ayuntamiento 
de Alcossebre; porque de verdad que me gustaría que lo imitara, de verdad. Porque creo 
que está muy bien informado en qué afecta concretamente a Alcossebre. Por tanto, usted 
podría haber hecho lo mismo, en su famosa página web del Ayuntamiento, para informar a 
los vecinos de Borriana. No se preocupe, que ahora yo se lo doy, y así usted ya también 
podrá hacerlo también para nuestros vecinos.”

13.- Sra. Sanchis: “Mi siguiente pregunta es para usted, Sra. Alcaldesa. Es con respecto 
al  Mercat de la Mar. ¿Dónde está la base reguladora de dicho mercado? Porque verá.. 
Actualmente la ordenanza reguladora es de octubre de 2004, y no se ajusta al Decreto 
65/2012 del Consell. Se lo digo porque por ejemplo, a la hora de valorar las solicitudes se 
ha  tenido  en  cuenta  su  empadronamiento  en  Borriana;  y  el  Decreto  65/2012  dice 
claramente en el artículo 16 “… En ningún caso el procedimiento podrá exigir el deber  
de residencia  en el  municipio  respectivo  como requisito  de participación,  ni  podrá  
considerarse esta circunstancia como un mérito que otorgue ventajas al solicitante en  
el procedimiento de selección...” Podría seguir enumerando un sinfín de irregularidades, 
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como el período de concesión, la transmisión de los mismos, etc. 
 ¿Cómo es posible crear un mercado nuevo sin mirar siquiera si la regulación que 

tenemos en Borriana está actualizada o no?”

Sra. Alcaldesa:  “Exigir que fuera de Borriana, no; había una baremación en la que se 
incluía que ser de Borriana o de la comarca otorgaba una puntuación diferenciada; eso sí 
que es verdad. De todas formas, la tramitación la han llevado las Técnicas. Yo no dudo de 
que esté todo dentro de la legalidad. Le aportaré toda la información.”

Sra. Sanchis: “Si la normativa que se aplica no está conforme a la ley, evidentemente la  
tramitación no es legal.  De todas formas, espero que se revise. ¿Me puede decir  qué 
criterio se ha llevado a cabo para la creación del mercado? ¿Si se ha tenido en cuenta los 
tipos  de  productos…?  O  sea,  tantas  paradas  para  textil,  tantas  paradas  para 
alimentación…? Por ejemplo, en el mercado de los martes, churrerías solamente hay una; 
no se da licencia para otra, porque se entiende que ya hay suficiente con una. Entonces,  
me gustaría que me explicara si se ha tenido en cuenta también a la hora de hacer el 
Mercat estos criterios...”

Sra. Alcaldesa:  “Yo desconozco totalmente si en un mercado municipal de una ciudad 
como Borriana puede haber una churrería o puede haber dos… Reconozco aquí que lo 
desconozco. De todas formas, miraré la normativa y se la facilitaré.”

Sra. Sanchis:  “No, lo de la churrería era un ejemplo. Me estoy refiriendo a que si se ha 
organizado el mercado en función de las necesidades. O sea, me refiero a si se ha tenido 
en cuenta el número de paradas que se quería de textil, de alimentación o de bar o de 
otras cosas. Me refería a eso.”

Sra.  Alcaldesa:  “Le  recuerdo  que  la  baremación,  la  normativa,  las  puntuaciones,  la 
selección y la resolución de las reclamaciones las hecho todas las Técnicas Municipales. 
Yo en este momento no tengo las baremaciones delante. Se lo haré llegar todo.”

Sra. Sanchis: “¿Y cómo se han asignado las paradas? Se lo digo porque resulta que hay 
gente que tiene vehículos;  y resulta que se ha asignado paradas de seis metros, y el  
vehículo mide más. ¿Están ustedes buscando una solución para esta gente?  Sé que ha 
habido protestas. No sé si es conocedora de esto...”

Sra. Alcaldesa: “Soy conocedora de que han entrado algunas reclamaciones; algunas se 
han resuelto a favor, y otras en contra. Y vuelvo a decirle que todo esto lo han tramitado 
las Técnicas Municipales. Si quiere venir mañana, yo la acompañaré, buscaremos toda 
esa información y se la aportaré. Yo sé que se ha resuelto, además con una baremación 
totalmente objetiva. “

Sra. Sanchis: “Bien, y en este caso en que los vendedores no pueden poner su parada, 
¿qué  hacen?  ¿Cogen  la  acreditación?  ¿Esperan  una  solución?  ¿Qué  consecuencias 
tendrá el no cogerla? ¿Qué hacen los vendedores? Porque yo sé que no es un caso, sino  
que hay varios casos que se encuentran igual.”

Sra. Alcaldesa:  “Vuelvo a decirle que desconozco exactamente en esas reclamaciones 
que no se han resuelto a favor de los vendedores cuál es el criterio. No me las sé todas.  
Mañana  le  aportaré  toda  la  información.  Si  quiere,  puede  venir  a  cualquier  hora;  
quedaremos y se lo haré saber. Pero vuelvo a decir que ha sido una baremación hechas 
por Técnicos, objetivamente, con una puntuación totalmente objetiva.”
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14.- Sra. Sanchis:  “Y mi siguiente pregunta es para el Sr. Aparisi… ¿Pasea usted por 
Borriana,  Sr. Aparisi?”

Sr. Aparisi: “Constantemente.”

Sra. Sanchis: ¿Y por la calle Colón, por ejemplo? ¿Sabe cuándo se limpia la calle Colón?

Sr. Aparisi: “Se limpia según marca el pliego de condiciones...”

Sra. Sanchis: “Mire, le voy a dejar unas fotografías, y además las voy a enseñar a todo el  
mundo para que lo vean… El martes, después de limpiar la C/Colón… Le digo que la 
habían limpiado por la mañana (porque lo sé). Yo diría que no está limpia; yo diría que está  
sucísima; que está llena de porquería incrustada, heces de perros. Y además es una de 
las calles comerciales de Borriana. Es que es una de las calles más importantes… De 
verdad que da asco caminar por ella. 

Pero es que resulta que yo vivo en L'Escorredor, y paso por L'Escorredor y está 
igual; y paso por otras calles, y está exactamente igual… Entonces, ¿qué piensa hacer 
para mejorar esto?”

Sr. Aparisi:  “Pues mire, le agradezco la pregunta, de veras… Le agradezco la pregunta, 
porque hay mucha gente que se queja como si fuéramos los propios concejales los que 
vamos a ensuciar la ciudad.  Ahí hay un pliego de condiciones, que lo firmó el  Partido 
Popular (que con esto no quiero decir que esté bien o mal). Cuando ellos este pliego de 
condiciones lo hacían cumplir,  usted no estaba en este Ayuntamiento,  Borriana estaba 
igual. El incivismo de la gente es preocupante.

El otro día escuchaba a la Sra. Carmena, Alcaldesa de Madrid, quien decía que 
cuando va al Ayuntamiento (que suele ir a pie) recoge cuatro o cinco latas. Yo aquí, si me 
dedicara (y perdón a todos por la expresión) cagadas de perros, llenaría muchas. A todo 
esto, tengo perro, y tengo vergüenza de pasear con él; porque yo soy de los que recoge lo 
que hace el perro. Y las personas que tenemos ese civismo nos vemos afectados por la  
otra gente.

¿Qué  tenemos  que  hacer  al  respecto?  Yo  he  hablado  con  la  empresa 
concesionaria; y estamos a expensas de mejorar el pliego de condiciones. Pero aún así ya 
le avanzo que no creo que sea una solución perfecta… Que pasen a limpiar más. Usted se 
dará cuenta, por ejemplo, ahora que me da la oportunidad… Este año no se ha hecho, 
pero el año pasado, que no llovió… El año pasado en estas épocas se hizo tres baldeos 
importantes por toda Borriana (y el público que está aquí lo reconocerá); porque incluso 
venía la gente a quejarse a este Ayuntamiento de los baldeos, de la cantidad de agua que 
tirábamos. Venían a quejarse incluso de que nos estábamos pasando. Lo que no puede 
ser es… O limpiamos o no limpiamos; o dejamos el contenedor en una puerta, y si  lo 
tocamos molestamos a un vecino, que es lo que está pasando… Todos quieren Borriana 
limpia, pero que no les moleste a ellos.

No sé si le estoy contestando a la pregunta. Me estoy desviando un poco, Sra.  
Sanchis,  lo  entiendo;  pero  estoy  aprovechando  la  ocasión.  Estoy  aprovechando  esta 
ocasión para decirle que nosotros vamos a intentar mejorar el pliego de condiciones; que 
aunque al Sr. Fuster le moleste que lo diga, ya estaba firmado… Es algo normal. Cogemos 
un gobierno  que ya está en funcionamiento, nosotros lo continuamos, y tenemos que 
mejorarlo. Pero todo esto es la conciencia de la gente. Yo, de veras que lo he visto; y soy 
el primero que lo ve… En el Mercaplaya el otro día le dije a dos personas que por favor no 
tiraran el bocadillo al suelo; y se me enfadaron; pero es lo que hay. Intentemos mejorar.  
Ahora,  tenemos  que  dotar  de  armas.  ¿De  qué  armas  podemos  dotar?  Poner 
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contenedores;  concienciar  a  la gente.  Por la Concejalía  que lleva el  compañero el  Sr. 
Navarro, se está intentando concienciar a la gente. Eso es lo que estamos haciendo. Por 
eso, más que esta crítica que usted me está haciendo, lo cojo como una crítica positiva; 
para intentar mejorar la ciudad. Es lo que podemos hacer: intentar mejorar la ciudad. 

Y ahora, si me lo permite, antes de acabar… Una vez que ha acabado la pregunta, 
esta mañana se me ha hecho una pregunta… Sé que no es muy normal lo que voy a 
hacer, pero esta mañana se me ha hecho una pregunta en las comisiones; y me gustaría 
que  se  quedara  todo  muy  claro.  Esta  mañana  el  Sr.  Fuster  me  ha  preguntado  las 
empresas que pagan tasas; y ha dado por sentado que hay una empresa dentro de la 
zona portuaria (no es necesario que diga nombres) que no paga tasas de basura… Bueno, 
yo he entendido que ha dicho que había una empresa que no las pagaba.”

Sr. Fuster: “Yo lo único que he dicho es que hay una empresa que se gestiona el servicio  
de recogida de basuras...”

Sr. Aparisi:  “¡Ah, muy bien! Pues tengo que decirle que todas las empresas ubicadas 
dentro del Puerto, todas pagan esas tasas de basura.”

Sr. Fuster: “Yo lo único que le he preguntado es cuántas empresas pagan la tasa..:”

Sr. Aparisi: “Todas.”

Sr. Fuster: “No todas… No, no, ¿cuántas? Si son dos, tres, cuatro, etc.”

Sr. Aparisi: “Todas las ubicadas dentro del Puerto. Las contaré y se lo diré.”

Sr. Fuster:  “Únicamente se lo había preguntado por el mero hecho de que si hay cinco 
para repartir 4.500 €; la verdad es que al final (como dice siempre su compañera la Sra.  
Rius) la tasa ha de cubrir el coste del servicio… Si hay que repartirlo entre esos cinco, no 
sé a cuánto saldrían. Por eso a lo mejor entiendo que la concesionaria que está desde la 
Escuela de Vela hacia el morro se lo haga ella sola.:.”

Sr. Aparisi: “Bueno, yo sólo quiero dejar claro que aquí todos pagan tasas de recogida de 
basura.  Pero  quiero  que  conste  en  acta;  quiero  que  quede  claro… Y ahora,  para  el 
próximo Pleno también les digo una cosa. Me gustaría que me contestaran ustedes, ya 
que no puedo preguntar, si ustedes que están inflando a preguntas a mi compañero el Sr. 
Arnandis,  me  gustaría  que  me dijeran:  ¿saben  ustedes  cuántas  concesiones  les  han 
caducado en Costas? ¿Las saben? Como por ejemplo alguna del paseo marítimo… ¿Las 
saben  gobernando  ustedes?  Es  una  pregunta  que  lanzo  para  el  Pleno  que  viene… 
Tómeselo con calma; tiene un mes por delante.”

Sr. Alcaldesa: “Sr. Aparisi, yo no sé si eso será muy normal… De todos modos le doy la 
palabra al Sr. Fuster.”

Sr. Fuster: “Si esto viene evidenciado desde el 13 de junio como una tónica; usted tiene 
que dejar de estar en la oposición. Entonces Borriana mejorará.”

Sr. Aparisi: “Y usted tendrá que estar más...”

Sr. Fuster: “Por mí no se preocupe; mi futuro ya me lo prepararé yo, no me lo preparará 
usted.  Pero usted salga de la oposición,  por favor.  Es que se lo está diciendo la Sra.  
Sanchis. Borriana está como está. Si quiere que un día salgamos por ahí… A mí lo que me 
sorprende es que ahora quiera decirle  a  la gente que la culpa es del  vecino.  Es que 
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ustedes son unos artistas para eso. Ahora la culpa es de los Técnicos y de los vecinos. 
Asuman las responsabilidades; que yo creo que ya son mayorcitos para asumirlas.”

Sra.  Sanchis:  “Estoy muy contenta de que se haya debatido tanto sobre el  punto en 
cuestión. Mire, una cosa que sí quería decirle es que creo que en el pliego de condiciones 
se habla de unas motos, que creo que para limpiar son bastante más efectivas; y yo no las  
he visto nunca. No sé si son efectivas o no; porque como no las he visto… No sé si lo son  
o no lo son. Pero yo creo que una limpieza en profundidad, por ejemplo en las aceras de la 
calle Colón, francamente creo que es necesaria de cuando en cuando; por lo menos en las 
arterias principales de Borriana; en las zonas más comerciales. Ciertamente a mí me da 
vergüenza ver cómo están esas aceras; de verdad se lo digo.”

15.-  Sra.  Sanchis:  “Y usted cuando hay una reparación,  ¿usted va a ver  lo  que han 
reparado? ¿Sí? Pues mire, otra… En la C/Jardí… Yo diría que esto es una chapuza. De 
verdad,  si  se hace una cosa,  lo lógico y normal  es que se ponga azulejo,  y  no unos 
parches de cemento como los que se ha puesto, y dejar la acera como una chapuza. ¡Eso 
es una chapuza! Y eran cuatro azulejos o ladrillos lo que tendrían que haber puesto en el 
suelo… Pues no, lo embadurnamos bien. Y a mí la gente mayor es que ni siquiera puede 
ir; porque o resbala, o las aceras están así… Hay calles que dan a la C/Encarnación, en 
las que en las aceras la gente mayor no puede caminar.  Están tan inclinadas, que ni  
siquiera pueden caminar. Yo creo que debería pasearse usted por esas calles...”

Sr. Aparisi: “Ahí se acaba de acabar unas obras que usted no ha mencionado; y son las 
que peor están… No, esta no es… Eso es una obra hecha por Vía Pública, que ha puesto 
portland en la calle, porque no tiene este tipo de azulejo. Pero yo le puedo decir que hay 
obras y empresas de las que tenemos que ir constantemente detrás de ellos, para que 
rehagan las obras, tal como se estará dando cuenta… Y eso es lo que estamos haciendo. 
Pero sí que me paseo, miro las obras, una por una; y trabajo todos los días. Si usted se 
queja de que no trabajo, usted verá… Pero yo voy a todas las obras todos los días.”

Sra. Sanchis: “Sr. Aparisi, yo jamás he dicho ni a usted ni a nadie que no trabaje. Eso no 
lo he dicho yo; para que quede claro.”

Y sin más asuntos de qué tratar,  la Presidencia levanta la sesión a las 20 horas y 45  
minutos, de la cual, como Secretaria doy fe, y para que conste extiendo la presente acta  
que firmo junto con la Sra. Alcaldesa.

 LA  ALCALDESA LA SECRETARIA ,

Documento firmado electrónicamente al margen
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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA REALITZADA PEL PLE DE L'AJUNTAMENT EL 12 
DE GENER DE 2017

A la ciutat de Borriana, el 12 de gener de 2017, es reuneixen a la sala de sessions de la 
casa consistorial  de l'Ajuntament de Borriana, assistits per la secretària, Sra. Iluminada 
Blay Fornas, amb la presència de la interventora, Sra. M Carmen González Bellés, els 
senyors i senyores següents:

ALCALDESSA
SRA. MARIA JOSÉ SAFONT MELCHOR (PSOE)

TINENTS D'ALCALDE
1r. SR. VICENT GRANEL CABEDO (Compromís)
2n. SR. CRISTOFER DEL MORAL ESPINOSA (Se Puede Burriana)
3r. SR. VICENTE APARISI JUAN (PSOE)
4t. SR. SANTIAGO ZORÍO CLEMENTE (Compromís)
5a. SRA. M. CRISTINA RIUS CERVERA (PSOE)
6é. SR. JAVIER GUAL ROSELL (PSOE)
7é. SR. MANUEL NAVARRO RUIZ (Se Puede Burriana)

REGIDORS
SR. BRUNO ARNANDIS VENTURA (PSOE)
SRA. M. LLUÏSA MONFERRER AGUILELLA (PSOE)
SR. JUAN FUSTER TORRES (PP)
SRA. ANA MONTAGUT BORILLO (PP)
SR. ENRIQUE SAFONT MELCHOR (PP)
SRA. VICTORIA MARÍA MARÍN FUENTES (PP)
SRA. M. CONSUELO SUAY MONER (PP)
SR. CARLOS SOLÁ PERIS (PP)
SRA. MARIOLA AGUILERA SANCHIS (Cibur)
SRA. M. JESÚS SANCHIS GUAL (Ciudadanos)

ABSENTS
SR. ÍÑIGO LOSADA BREITLAUCH (PP)
SR. ANTONIO SÁNCHEZ AVILÉS (Cibur)

La Sra. presidenta declara oberta la sessió, quan són les 19 hores i 05 minuts, i es passa a 
continuació a llegir i resoldre els assumptes compresos en l'ordre del dia.

1.- APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L'ESBORRANY DE L'ACTA CORRESPONENT A LA 
SESSIÓ ORDINÀRIA REALITZADA EL DIA 9 DE JUNY DE 2016 EN LA SEUA VERSIÓ 
EN AMBDUES LLENGÜES OFICIALS (Secretaria)

La Secretaria  dóna compte  de  l'esborrany  de  l'acta  corresponent  a  la  sessió  plenària 
ordinària realitzada el dia 9 de juny de 2016, en la seua redacció en ambdues llengües 
oficials.

Sotmesa l'acta a la consideració de la corporació, els divuit membres presents del Ple de 
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l'Ajuntament hi presten unànime aprovació, i així ho declara la Presidència.

2.-  APROVACIÓ,  SI  ESCAU,  DE  LA INICIACIÓ DE L'EXPEDIENT DE FELICITACIÓ 
PÚBLICA A TÍTOL INDIVIDUAL PER A L'OFICIAL JAVIER FABREGAT (Àrea I. Neg. RH) 
(exp. G-15558/2016)

La Secretaria dóna compte de dictamen de la Comissió Informativa Permanent d'Interior, 
Recursos Humans i Benestar Social, del tenor següent:

“Vist l'informe proposta de l'intendent principal en cap de la Policia Local de Borriana, de 
data 20 d'octubre de 2016, en el qual es detallen els fets ocorreguts el dia 5 d'agost de 
2016 en els quals va intervenir l'oficial del cos de Policia Local d'aquest Ajuntament Sr. 
Javier Fabregat Lázaro (TIP núm. 601), i tot això prenent com a base l'informe proposta 
elevat a Prefectura per l'agent TIP núm. 637, que compta, al seu torn, amb el vistiplau tant 
del  Sr.  inspector  responsable  dels  serveis  operatius  amb  TIP  núm.  302  com  del  Sr.  
intendent sotscap d'aquest cos amb TIP núm. 202. 

Vist que la normativa d'aplicació és el Decret 124/2013, de 20 de setembre, del Consell,  
pel  qual  es  regulen  les  distincions  i  condecoracions  que  concedeix  la  Generalitat  al 
personal dels cossos de Policia Local de la Comunitat Valenciana.

Vist que la norma esmentada estableix en el seu art. 9 el procediment ordinari per a la 
concessió de les esmentades distincions,  i  disposa que la  iniciació  s'ha d'efectuar  per 
acord plenari.

De conformitat amb la proposta del regidor delegat d'Interior i el dictamen favorable de la 
Comissió Informativa d'Interior, Recursos Humans i Benestar Social, el Ple de l'Ajuntament, 
fent ús de les atribucions que té conferides, resol:

Primer.- Aprovar la iniciació d'expedient  de  felicitació pública a títol individual per a 
l'oficial  Sr. Javier Fabregat Lázaro, per la seua actuació en els fets ocorreguts el dia 5 
d'agost de 2016, que es detallen en l'informe de l'intendent principal de data 20 d'octubre 
de 2016, per la realització d'un servei especialment meritori en el compliment de les seues 
funcions i les tasques que li van ser assignades, en l'àmbit de la protecció de les persones, 
decisió i determinació en el seu procediment que indubtablement van ser determinants en 
l'evitació de lesions per esclafament, que en cas de no haver actuat l'oficial es podrien 
haver produït,  i  tot  això de conformitat  amb l'�article 7 del  Decret  124/2013,  de 20 de 
setembre. 

Segon.-  Donar trasllat d'aquest acord a la Direcció General de l'Agència Valenciana de 
Seguretat i Resposta a les Emergències de Presidència de la Generalitat, a l'efecte previst 
en l'esmentat Decret.”

Sotmés l'assumpte a  la  consideració  de la  corporació,  els  divuit  membres  presents  hi 
presten unànime aprovació, i així ho fa constar l'Alcaldia Presidència.

3.-  APROVACIÓ,  SI  ESCAU,  DE  LA INICIACIÓ DE L'EXPEDIENT DE FELICITACIÓ 

 

http://www.presidencia.gva.es/web/agencia-valenciana-de-seguridad-y-respuesta-a-emergencias
http://www.presidencia.gva.es/web/agencia-valenciana-de-seguridad-y-respuesta-a-emergencias
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PÚBLICA A TÍTOL INDIVIDUAL PER A L'OFICIAL ANTONIO J. ZAMORA (Àrea I. Neg. 
RH) (exp. G-15572/2016)

La Secretaria dóna compte de dictamen de la Comissió Informativa Permanent d'Interior, 
Recursos Humans i Benestar Social, del tenor següent:

“Vist l'informe proposta de l'intendent principal en cap de la Policia Local de Borriana, de 
data 20 d'octubre de 2016, en el qual es detallen els fets ocorreguts el dia 3 de setembre 
de 2016 en els quals va intervenir l'agent del cos de Policia Local d'aquest Ajuntament Sr. 
Antonio Jesús Zamora García (TIP núm. 664),  i  tot  això prenent com a base l'informe 
elevat a Prefectura per l'inspector responsable dels serveis operatius amb TIP núm. 302, 
de data 15 de setembre de 2016.

Vist que la normativa d'aplicació és el Decret 124/2013, de 20 de setembre, del Consell,  
pel  qual  es  regulen  les  distincions  i  condecoracions  que  concedeix  la  Generalitat  al 
personal dels cossos de Policia Local de la Comunitat Valenciana.

Vist que la norma esmentada estableix en el seu art. 9 el procediment ordinari per a la 
concessió de les esmentades distincions,  i  disposa que la  iniciació  s'ha d'efectuar  per 
acord plenari.

De conformitat amb la proposta del regidor delegat d'Interior i el dictamen favorable de la 
Comissió Informativa d'Interior, Recursos Humans i Benestar Social, el Ple de l'Ajuntament, 
fent ús de les atribucions que té conferides, resol:

Primer.- Aprovar la iniciació d'expedient  de  felicitació pública a títol individual per a 
l'agent de la Policia Local Sr. Antonio Jesús Zamora García, per la seua actuació en els 
fets ocorreguts el dia 3 de setembre de 2016, que es detallen en l'informe de l'intendent  
principal de data 20 d'octubre de 2016, per la realització d'un servei especialment meritori 
en el compliment de les seues funcions i les tasques que li van ser assignades, en l'àmbit  
de  la  protecció  de  les  persones,  decisió  i  determinació  en  el  seu  procediment  que 
indubtablement van ser determinants per a mantenir  les constants vitals de la persona 
atesa i a la qual es van practicar primers auxilis i RCP d'una manera satisfactòria, i tot això 
de conformitat amb l'�article 7 del Decret 124/2013, de 20 de setembre. 

Segon.-  Donar trasllat d'aquest acord a la Direcció General de l'Agència Valenciana de 
Seguretat i Resposta a les Emergències de Presidència de la Generalitat, a l'efecte previst 
en l'esmentat Decret.” 

Sotmés l'assumpte a  la  consideració  de la  corporació,  els  divuit  membres  presents  hi 
presten unànime aprovació, i així ho fa constar l'Alcaldia Presidència.

4.-  APROVACIÓ,  SI  ESCAU,  DE  LA INICIACIÓ DE L'EXPEDIENT DE FELICITACIÓ 
PÚBLICA A TÍTOL COL·LECTIU PER AL COS DE POLICIA LOCAL DE BORRIANA, 
AMB MOTIU DE LA CELEBRACIÓ DEL FESTIVAL ARENAL SOUND DE BORRIANA, 
DURANT LES SET EDICIONS (Àrea I. Neg. RH) (exp. G-15593/2016)

La Secretaria dóna compte de dictamen de la Comissió Informativa Permanent d'Interior, 

 

http://www.presidencia.gva.es/web/agencia-valenciana-de-seguridad-y-respuesta-a-emergencias
http://www.presidencia.gva.es/web/agencia-valenciana-de-seguridad-y-respuesta-a-emergencias


 
Magnífic Ajuntament de Borriana

12-01-2017

Recursos Humans i Benestar Social, del tenor següent:

“Vist l'informe proposta de l'intendent principal en cap de la Policia Local de Borriana, de 
data 25 d'octubre de 2016, en el qual es detalla la labor exercida per part del cos de la  
Policia Local de Borriana durant la celebració des de l'any 2010, açò és, des de fa set 
anys, de manera ininterrompuda, del macrofestival de música més gran, quant a nombre 
d'assistents, dels que se celebren a l'Estat espanyol, denominat ‘Arenal Sound Festival’, i 
sol·licita la incoació d'expedient per a la concessió de felicitació pública a títol col·lectiu de 
l'esmentat cos. 

Vist que la normativa d'aplicació és el Decret 124/2013, de 20 de setembre, del Consell,  
pel  qual  es  regulen  les  distincions  i  condecoracions  que  concedeix  la  Generalitat  al 
personal dels cossos de Policia Local de la Comunitat Valenciana.

Vist que la norma esmentada estableix en el seu art. 9 el procediment ordinari per a la 
concessió de  les esmentades distincions,  i  disposa que la  iniciació  s'ha d'efectuar  per 
acord plenari.

De conformitat amb la proposta del regidor delegat d'Interior i el dictamen favorable de la 
Comissió Informativa d'Interior, Recursos Humans i Benestar Social, el Ple de l'Ajuntament, 
fent ús de les atribucions que té conferides, resol:

Primer.- Aprovar la iniciació d'expedient de felicitació pública a títol col·lectiu per al cos 
de Policia  Local  de Borriana,  com a  reconeixement  a  la  labor  destacada  dels  seus 
integrants en l'operatiu establit per a la celebració del festival Arenal Sound de Borriana 
durant  les  set  edicions  celebrades  fins  a  la  data,  la  qual  cosa ha significat,  de  forma 
continuada en el temps, una labor conjunta per un fet extraordinari en defensa, promoció i 
protecció dels drets i llibertats públiques, significant-se, a més, de forma reiterada en el  
temps, any rere any, en la dignificació i prestigi de la Policia Local de Borriana, i tot això de 
conformitat amb l'�article 7.5 del Decret 124/2013, de 20 de setembre. 

Segon.-  Donar trasllat d'aquest acord a la Direcció General de l'Agència Valenciana de 
Seguretat i Resposta a les Emergències de Presidència de la Generalitat, a l'efecte previst 
en l'esmentat Decret.”

Sotmés l'assumpte a  la  consideració  de la  corporació,  els  divuit  membres  presents  hi 
presten unànime aprovació, i així ho fa constar l'Alcaldia Presidència.

5.-  APROVACIÓ,  SI  ESCAU,  DE  LA  INICIACIÓ  DE  L'EXPEDIENT  PER  A  LA 
CONCESSIÓ  DE  LA  CREU  AL  MÈRIT  POLICIAL,  AMB  DISTINTIU  BLAU,  A 
L'INTENDENT DE LA POLICIA LOCAL DE BORRIANA RAÚL AMAT (Àrea I. Neg. RH) 
(exp. G-15594/2016)

La Secretaria dóna compte de dictamen de la Comissió Informativa Permanent d'Interior, 
Recursos Humans i Benestar Social, del tenor següent:

“Vist l'informe proposta de l'intendent principal en cap de la Policia Local de Borriana, de 
data 7 de novembre de 2016, en el qual es detalla la labor exercida per part de l'intendent  
del cos de la Policia Local de Borriana, Sr. Raúl Amat Archela (TIP núm. 202), cap dels  
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Serveis Operatius, durant la celebració, des de l'any 2011 i fins a la data, del macrofestival  
de música Arenal  Sound Festival,  elaborant,  dirigint  i  supervisant  el  dispositiu  especial  
mitjançant el qual la Policia Local de Borriana garanteix el dret a la mobilitat de visitants i  
veïnat i manté una situació d'ordre que, durant set dies amb les seues nits, fa possible que 
en cas d'emergència els múltiples serveis implicats en l'esdeveniment puguen accedir allí 
on se'ls necessita. 

Vist que la normativa d'aplicació és el Decret 124/2013, de 20 de setembre, del Consell,  
pel  qual  es  regulen  les  distincions  i  condecoracions  que  concedeix  la  Generalitat  al 
personal dels cossos de Policia Local de la Comunitat Valenciana.

Vist que la norma esmentada estableix en el seu art. 9 el procediment ordinari per a la 
concessió de les esmentades distincions,  i  disposa que la  iniciació  s'ha d'efectuar  per 
acord plenari.

De conformitat amb la proposta del regidor delegat d'Interior i el dictamen favorable de la 
Comissió Informativa d'Interior, Recursos Humans i Benestar Social, el Ple de l'Ajuntament, 
fent ús de les atribucions que té conferides, resol:

Primer.- Aprovar la iniciació d'expedient per a la concessió de la creu al mèrit policial, 
amb distintiu blau, a l'intendent del cos de la Policia Local de Borriana,  Sr. Raúl Amat 
Archela, com a reconeixement a la labor destacada en l'elaboració, direcció i execució de 
l'operatiu  establit  per  a  la  celebració  del  festival  Arenal  Sound de Borriana durant  les 
edicions celebrades de 2011 a 2016, la qual cosa ha significat, de forma continuada en el  
temps, una labor extraordinària que ha evidenciat en ell rellevants qualitats professionals 
per a prestigi de la Policia Local de Borriana, i tot això de conformitat amb l'�article 4 del 
Decret 124/2013, de 20 de setembre. 

Segon.-  Donar trasllat d'aquest acord a la Direcció General de l'Agència Valenciana de 
Seguretat i Resposta a les Emergències de Presidència de la Generalitat, a l'efecte previst 
en l'esmentat Decret.”

Sotmés l'assumpte a  la  consideració  de la  corporació,  els  divuit  membres  presents  hi 
presten unànime aprovació, i així ho fa constar l'Alcaldia Presidència.

6.-  APROVACIÓ,  SI  ESCAU,  DE LA INICIACIÓ DE L'EXPEDIENT DE LA CREU AL 
MÈRIT POLICIAL AMB DISTINTIU BLANC PER HAVER COMPLIT 25 ANYS DE SERVEI 
PRESTAT EN COSSOS DE POLICIA LOCAL DE LA COMUNITAT VALENCIANA A DOS 
OFICIALS I CINC AGENTS (Àrea I. Neg. RH) (exp. G-15595/2016)

La Secretaria dóna compte de dictamen de la Comissió Informativa Permanent d'Interior, 
Recursos Humans i Benestar Social, del tenor següent:

“Vist l'escrit del Sr. intendent principal en cap de la Policia Local de Borriana, de data 7 de 
novembre  de  2016,  en  el  qual  es  proposa  que  s'inicie  l'oportú  procediment  per  a  la 
concessió de la creu al mèrit policial amb distintiu blanc per haver complit 25 anys de 
servei prestat en cossos de Policia Local de la Comunitat Valenciana, amb una trajectòria 
professional  excepcional, als agents i  oficials del cos de Policia Local  de Borriana que 
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s'indiquen a continuació: 

Sra. Paloma Pilar Goterris Bonet Oficial

Sr. Laurentí González Navarro Oficial

Sr. Alfonso Albalate Ibáñez Agent

Sr. José Miguel Selma Alcàsser Agent

Sr. José Antonio Andreu Amat Agent

Sr. Ramón Javier Pérez García Agent

Sr. Benjamí Llorens Rubert Agent

Vist l'informe emés respecte d'això per part de la Secció I.

Vist  que el  Decret  124/2013,  de 20 de setembre,  del  Consell,  pel  qual  es regulen les  
distincions  i  condecoracions  que  concedeix  la  Generalitat  al  personal  dels  cossos  de 
Policia Local de la Comunitat Valenciana, estableix en l'article 9 el procediment ordinari per  
a la concessió de les esmentades distincions, i disposa que la iniciació s'ha d'efectuar per 
acord plenari de l'Ajuntament corresponent.

Per tot  allò que s'ha exposat,  i  de conformitat amb la proposta del  regidor delegat  de 
Personal i Seguretat, i el dictamen de la Comissió Informativa d'Interior, Recursos Humans 
i  Benestar  Social,  el  Ple de l'Ajuntament,  fent  ús de les atribucions que té conferides, 
acorda:

Primer.-  Aprovar la iniciació de l'expedient de concessió de la creu al mèrit policial amb 
distintiu blanc per haver complit 25 anys de servei prestat en cossos de Policia Local de la 
Comunitat Valenciana, amb una trajectòria professional excepcional, als agents i oficials 
del cos de Policia Local de Borriana que s'indiquen a continuació: 

Sra. Paloma Pilar Goterris Bonet Oficial

Sr. Laurentí González Navarro Oficial

Sr. Alfonso Albalate Ibáñez Agent

Sr. José Miguel Selma Alcàsser Agent

Sr. José Antonio Andreu Amat Agent

Sr. Ramón Javier Pérez García Agent

Sr. Benjamí Llorens Rubert Agent

Segon.-  Donar trasllat d'aquest acord a la Direcció General de l'Agència Valenciana de 
Seguretat i Resposta a les Emergències de Presidència de la Generalitat, a l'efecte previst 
en l'esmentat Decret.”

Sotmés l'assumpte a  la  consideració  de la  corporació,  els  divuit  membres  presents  hi 
presten unànime aprovació, i així ho fa constar l'Alcaldia Presidència.
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7.-  CREACIÓ,  SI  ESCAU,  DE  LA  COMISSIÓ  D'AVALUACIÓ  AMBIENTAL  DE 
L'AJUNTAMENT  DE  BORRIANA,  I  APROVACIÓ  INICIAL  DEL  SEU  REGLAMENT 
D'ORGANITZACIÓ I FUNCIONAMENT (Àrea II. Neg. Urbanisme) (exp. G15552/2016)

La  Secretaria  dóna  compte  de  dictamen  de  la  Comissió  Informativa  Permanent 
d'Urbanisme i Medi Ambient, del tenor següent:

“Examinades les actuacions que consten en l'�expedient incoat amb vista a la creació i 
regulació de la Comissió d'Avaluació Ambiental de l'Ajuntament de Borriana.

Tenint en compte que la Llei 10/2015, de 29 de desembre, de mesures fiscals de gestió 
administrativa i financera i d'organització de la Generalitat, publicada en el Diari Oficial de  
la Generalitat Valenciana núm. 7689, de 31 de desembre de 2015, i que va entrar en vigor 
el passat 1 de gener de 2016, va modificar l'apartat c de l'article 48 de la Llei 5/2014, de 25 
de  juliol,  de  la  Generalitat,  d'ordenació  del  territori,  urbanisme  i  paisatge  (LOTUP), 
precisant els supòsits en què és l'ajuntament l'òrgan ambiental i territorial que participa en 
l'avaluació ambiental  i  territorial  estratègica d'instruments de planejament urbanístic del 
seu terme municipal.

Tenint en compte que, com a conseqüència d'aquesta atribució de competències en els  
ajuntaments, i concretament en l'alcaldia basant-se en la competència residual legalment 
atorgada, l'Alcaldia Presidència ha dictat providència en data 12 de desembre de 2016 per 
a la creació d'un òrgan col·legiat  de caràcter  tècnic,  amb la denominació de Comissió 
d'Avaluació  Ambiental  de  l'Ajuntament  de  Borriana,  que  assistisca  l'òrgan  ambiental  i 
territorial municipal.

Vista la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases de règim local (LRBRL), en els  
seus  articles  4.1.a  (potestat  reglamentària  i  d'autoorganització),  20  (organització 
municipal), 22 (competències del Ple), 47 (règim de majories), 49 (tramitació d'ordenances 
locals), 70 (publicació i notificació), dels quals es desprén el següent procediment per a 
l'aprovació del Reglament: (i) aprovació inicial  pel  Ple, mitjançant un acord adoptat  per  
majoria simple; (ii) un tràmit d'informació pública i audiència a les persones interessades, 
pel termini mínim de trenta dies, per a la presentació de reclamacions i suggeriments; (iii) 
resolució de totes les reclamacions i suggeriments presentats dins de termini i aprovació 
definitiva  pel  Ple,  entenent-se,  en  cas  que  no  s'haguera  presentat  cap  reclamació  o 
suggeriment, que l'acord fins llavors provisional queda automàticament elevat a definitiu, i  
(iv) publicació del text íntegre del reglament. 

Vistes les consideracions que consten en l'informe jurídic proposta de la cap de la Secció 
II, i amb el dictamen favorable de la Comissió Informativa d'Urbanisme i Medi Ambient, el  
Ple d'aquest Ajuntament, fent ús de les atribucions que li confereix l'article 22.2.d de la Llei  
7/1985, de 2 d'abril, ACORDA:

PRIMER.-  Crear la Comissió d'Avaluació Ambiental  de l'Ajuntament de Borriana com a 
òrgan col·legiat que ha de formular i elevar a l'òrgan ambiental i territorial municipal les 
propostes  sobre  el  contingut  dels  corresponents  informes  ambientals  estratègics  dels 
instruments de planejament urbanístic respecte dels  quals  té conferida la competència 
ambiental.

SEGON.-  Aprovar inicialment  el  Reglament  de  la  Comissió  d'Avaluació  Ambiental  de 
l'Ajuntament de Borriana, que s'incorpora com a annex al present acord i que regula la  
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seua composició i funcionament.

TERCER.-  Sotmetre l'expedient  a  informació  pública  i  audiència  a  les  persones 
interessades, pel termini de trenta dies hàbils comptadors de l'endemà de la publicació del 
present acord en el Butlletí Oficial de la Província, per a la presentació de reclamacions i 
suggeriments.

QUART.- Ordenar  la  publicació  del  present  acord  en  el  tauler  d'anuncis  d'aquest 
Ajuntament i en el Butlletí Oficial de la Província.

CINQUÉ.- Resoltes les reclamacions i suggeriments que es presenten dins de l'esmentat 
termini, se sotmetrà l'expedient a aprovació definitiva pel Ple municipal. En cas que no es 
presente cap reclamació o suggeriment, s'entendrà definitivament aprovat el Reglament 
d'organització i  funcionament  de la Comissió  d'Avaluació  Ambiental  municipal,  quedant 
facultada expressament l'alcaldessa per a la seua publicació i execució. 

SISÉ.-  Una  vegada  aprovat  de  forma  definitiva,  remetre  còpia  del  text  definitiu  del 
Reglament a les administracions de l'Estat i la comunitat autònoma, així com al Servei  
Territorial d'Urbanisme de Castelló.

SETÉ.-  Transcorregut el termini de quinze dies hàbils des de la recepció per part de les  
esmentades administracions sense que s’haja formulat cap requeriment, publicar el text 
íntegre del Reglament en el BOP de Castelló per a la seua entrada en vigor.

VUITÉ.- Facultar l'Alcaldia Presidència per a totes les actuacions que siguen necessàries 
per a l'execució de l'expedient.

ANNEX 

REGLAMENT D'ORGANITZACIÓ I FUNCIONAMENT DE LA COMISSIÓ D'AVALUACIÓ 
AMBIENTAL DE L'AJUNTAMENT DE BORRIANA

Article 1r.- Constitució
Es constitueix la Comissió d'Avaluació Ambiental de l'Ajuntament de Borriana com a òrgan 
col·legiat  de caràcter  tècnic que ha d’assistir  l'Alcaldia Presidència,  o òrgan en el  qual 
delegue les funcions, com a òrgan ambiental i territorial municipal.

En cap cas la Comissió d'Avaluació Ambiental municipal pot adoptar acords vinculants per 
a  l'entitat  a  causa  de  la  seua  naturalesa  com  a  òrgan  informador  o  d'elaboració  de 
propostes. 

Article 2n.- Atribucions de la Comissió d'Avaluació Ambiental
La Comissió d'Avaluació Ambiental té les atribucions següents:

 Realitzar  l'anàlisi  tècnica dels  expedients  d'avaluació  ambiental  i  territorial  dels 
instruments  de  planejament  urbanístic  respecte  dels  quals  té  delegada  la 
competència l'òrgan ambiental i territorial municipal.

 Formular  i  elevar  a  l'òrgan  ambiental  i  territorial  municipal  propostes  sobre  el 
contingut  del  document  d'abast  de  l'estudi  ambiental  i  territorial  estratègic;  de 
l'informe ambiental i territorial estratègic de l'instrument de planejament urbanístic; 
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o de la resolució de tramitació simultàniament amb la del projecte, per als supòsits 
en què el pla estiga vinculat a un projecte. 

Article 3r.- Composició i designació de vocals
La  Comissió  d'Avaluació  Ambiental  municipal  ha  d’estar  integrada  pels  membres 
següents:

Presidència Alcaldia

Vicepresidència
Regidor/a  d'Ordenació  del  Territori,  Urbanisme  i  Medi 
Ambient

Vocals

- Cap dels Serveis Tècnics
- Arquitecte/a municipal
- Enginyer/a tècnic/a industrial
- Enginyer/a tècnic/a d'obres públiques
- Cap de la secció competent en matèria d'ordenació del 
territori i urbanisme

Secretaria
Secretari/ària general o funcionari/ària en qui delegue a 
aquest efecte

Article 4t.- La Presidència de la Comissió d'Avaluació Ambiental municipal
Correspon a la Presidència dirigir els debats de la Comissió, convocar-la i alçar les seues 
sessions i dirimir les votacions amb vot de qualitat, així com fixar el seu ordre del dia i  
sotmetre  a  la  seua  deliberació  assumptes  urgents  fora  d’aquest.  També li  competeix 
representar-la davant d'organismes, entitats i persones públiques o privades. 
Li correspon, a més, visar les actes i certificacions dels acords de la Comissió, així com 
exercir totes les altres funcions que siguen inherents a la seua condició de presidència de 
la Comissió. 

Article 5é.- La Vicepresidència de la Comissió d'Avaluació Ambiental municipal
Correspon  a  la  Vicepresidència  de  la  Comissió  participar,  amb  veu  i  vot,  en  les 
deliberacions  de  la  Comissió  i  auxiliar  la  Presidència  en  les  seues  funcions.  En  cas 
d'absència del president/a, assumeix automàticament la presidència de la Comissió. 
 
Article 6é.- Vocals amb veu i vot de la Comissió d'Avaluació Ambiental municipal 
Participen en els debats i votacions com a vocals de la Comissió i tenen veu i vot. 
La designació de vocals té caràcter permanent fins que no siga revocada per decisió de 
l'Alcaldia, a iniciativa pròpia o a petició de la Regidoria de Medi Ambient. 
Les persones vocals han de rebre, amb una antelació mínima de quaranta-vuit hores, la 
convocatòria amb l'ordre del dia de les reunions. La informació sobre els temes que figuren 
en l'ordre del dia ha d’estar a la seua disposició en el mateix termini. 

Article 7é.- Altres vocals de la Comissió d'Avaluació Ambiental municipal
La Presidència de la Comissió  pot  designar  una persona vocal  entre professionals  de 
reconegut  prestigi  en la  matèria  de medi  ambient,  paisatge o planificació  urbanística i  
territorial, que ha d’assistir a la Comissió amb veu però sense vot. 
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Article 8é.- Secretaria de la Comissió d'Avaluació Ambiental municipal
A la Secretaria de la Comissió li correspon la responsabilitat del funcionament administratiu 
de la Comissió, ha d’elevar a la Presidència, de forma prèvia a les convocatòries, l'ordre 
del dia de les sessions ordinàries i extraordinàries. Així mateix, li corresponen les funcions 
d'estendre  actes  de  les  sessions  i  certificar-ne  el  contingut,  amb  el  vistiplau  de  la 
Presidència. 

Article 9é.- Ponent en les sessions de la Comissió d'Avaluació Ambiental municipal
La persona que ocupa el lloc de cap dels Serveis Tècnics municipal ha d’actuar com a 
ponent en les sessions de la Comissió d'Avaluació Ambiental. Ha de proposar tècnicament 
i jurídicament el document inicial estratègic i l'esborrany de l'instrument de planejament, i la 
motivació, si escau, de l'aplicació del procediment simplificat d'avaluació ambiental, i ha de 
proposar, si és procedent, el seu sotmetiment a consultes de les administracions públiques 
afectades. Aquesta funció pot ser delegada, mitjançant instrucció de l'Alcaldia, en alguna 
de les persones vocals municipals integrants de la Comissió.

Article 10é.- Règim de funcionament

1. Convocatòries i sessions
Correspon a la Presidència convocar,  dirigir  els  debats,  alçar  les sessions i  dirimir  les 
votacions amb vot de qualitat, així com fixar l'ordre del dia i sotmetre a la seua deliberació 
assumptes urgents fora d'aquest. 

Per a la vàlida constitució de la Comissió d'Avaluació Ambiental municipal, es requereix la 
presència del president/a, o qui el substituïsca, del secretari/ària, o qui el substituïsca, i de,  
si  més  no,  la  meitat  de  vocals  en  primera  convocatòria,  o  de  tres  vocals  en  segona 
convocatòria.  Aquesta  última s'entén  sempre  efectuada  per  a  una hora  després  de  la 
primera. 

La  Secretaria  de  la  Comissió  ha  d’elevar  a  la  Presidència,  de  forma  prèvia  a  les 
convocatòries, l'ordre del dia per a tractar en les sessions ordinàries i extraordinàries. Ha 
de convocar-ne els membres amb quaranta-vuit hores d'antelació, per via telemàtica. 

En les sessions de la Comissió no poden examinar-se altres assumptes que els inclosos 
en l'ordre del dia, excepte la prèvia declaració d'urgència per majoria absoluta del nombre 
dels seus membres.

Els debats han de ser dirigits per la Presidència de la Comissió, que ha de respectar els  
mateixos principis que els establits per als debats del Ple de la Corporació.

Les persones vocals participen en els debats i tenen veu i vot i els acords han d’adoptar-se 
per majoria de vots. 

A designació de la Presidència pot participar-hi una persona vocal entre professionals de 
reconegut  prestigi  en la  matèria  de medi  ambient,  paisatge o planificació  urbanística i  
territorial, que ha d’assistir a la comissió amb veu però sense vot. 

2. Actes
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De cada sessió que realitze la Comissió, la Secretaria n’ha d’estendre acta, la qual ha 
d’especificar  necessàriament  les  persones  assistents,  l'ordre  del  dia  de  la  reunió,  les 
circumstàncies  del  lloc  i  temps  en  què s'ha  realitzat,  així  com el  contingut  de  l'acord  
adoptat. 

Les  actes s'han d’aprovar  en  la següent  sessió que es convoque;  no obstant  això,  la 
Secretaria pot emetre certificació sobre l'acord que s'haja adoptat, sense perjudici de la 
ulterior aprovació de l'acta. 

En les certificacions d'acords adoptats emeses amb anterioritat a l'aprovació de l'acta s’ha 
de fer constar expressament tal circumstància. 

Article 11.- Resolució del procediment
De conformitat  amb el  que preveu l'art.  51.2 de la Llei  5/2014,  una vegada rebuts els  
pronunciaments  de  les  consultes  efectuades  i,  si  escau,  els  informes  de  les 
administracions consultades, o transcorregut el termini establit per a això, sempre que la 
Comissió tinga informació suficient per a resoldre sobre aquesta fase prèvia, s'ha d’emetre 
un informe tècnic  que valore les consultes realitzades i  la documentació presentada a 
l'efecte  de  determinar  si  és  procedent  una avaluació  ambiental  estratègica  ordinària  o 
simplificada.

Basant-se en l'esmentat informe, la Comissió ha d’elaborar un dels documents següents:

a)  Proposta de document sobre l'abast de l'estudi ambiental i  territorial estratègic, si de 
resultes de les consultes efectuades o dels informes emesos es considera que l'instrument 
de  planejament  pot  tenir  efectes  significatius  sobre  el  medi  ambient  i  és  procedent 
sotmetre  el  pla  a  l'avaluació  ambiental  i  territorial  ordinària.  S’ha  de  continuar  el 
procediment d'acord amb els articles 52 i següents de la LOTUP, sense perjudici de poder 
sol·licitar col·laboració al servei d'avaluació ambiental estratègica de la Generalitat.

b)  Proposta de resolució  d'informe ambiental  i  territorial  estratègic,  per  considerar  que 
analitzat  el  document  d'inici  i  tenint  en  compte  les  consultes  es  pot  concloure  que el  
procediment d'avaluació ambiental i territorial simplificat és suficient per a determinar que 
no és previsible que l'instrument de planejament avaluat puga tenir efectes significatius 
sobre  el  medi  ambient  i  el  territori.  En  aquest  cas,  l'avaluació  ambiental  i  territorial 
estratègica finalitza amb l'acord de l'òrgan ambiental i  territorial resolent aquest informe 
basant-se en els criteris que s'estableixen en l'annex VIII de la LOTUP. 

c) Proposta de resolució de tramitació simultània amb la del projecte. Es tracta de supòsits 
en què l'instrument de planejament està vinculat a un projecte. En aquest cas l'avaluació 
ambiental  es  du  a terme d'acord  amb la  legislació  d'avaluació  d'impacte  ambiental  de 
projectes.

El termini de què disposa la Comissió per a emetre el document que corresponga, d’acord  
amb l'apartat anterior, és de tres mesos des de la recepció del document de sol·licitud, 
prorrogable per dos mesos més quan la complexitat del document ho requerisca. 

Així mateix, si la Comissió estimara de manera inequívoca que l'instrument de planejament 
és manifestament inviable per raons ambientals, o quan el document inicial estratègic no 
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reunisca  condicions  de  qualitat  suficients  apreciades  per  l’esmentat  òrgan,  o  quan  no 
s'haguera  admés  o  s'haguera  dictat  una  declaració  ambiental  i  territorial  estratègica 
desfavorable en un pla anàleg al presentat, pot proposar a l'òrgan ambiental i territorial 
municipal  que  declare  la  inadmissió  de  l'instrument  de  planejament,  mitjançant  el 
procediment previst en l'art. 50.4 de la LOTUP. 

Article  12.-  Seguiment  expedients  sotmesos  a  avaluació  ambiental  i  territorial 
estratègica
S'ha d’habilitar en el web municipal la corresponent secció en l'apartat d'Urbanisme, per al 
seguiment dels expedients sotmesos a avaluació ambiental i territorial estratègica. 

DISPOSICIÓ ADDICIONAL
Una vegada entre en vigor aquest reglament, s’ha de disposar d'un termini de tres mesos 
per a iniciar la posada en marxa efectiva de la Comissió.

DISPOSICIÓ FINAL
El present Reglament ha d’entrar en vigor d'acord amb el que disposa l'article 70.2 de la 
Llei 7/85, de 2 d'abril, reguladora de les bases de règim local."

En relació amb el fons de l'assumpte, es produeixen les intervencions següents: 

Sra. Aguilera:  “Sr. Arnandis, el que és un poc lamentable en aquest punt és que no li'l  
puguem aprovar. A més ja li  anuncie que el que és més lamentable és que hàgem de 
presentar  una  sèrie  d'al·legacions  que  hem  de  presentar,  perquè  vosté  durant  dues 
setmanes ha fet el desentés a les peticions que els distints grups li hem fet en la Comissió 
d'Urbanisme.

Ja li vam dir que vosté ens deia que és un òrgan tècnic; evidentment deixa de ser 
un òrgan tècnic quan el presideix l'alcaldessa, i vosté com a regidor d'Urbanisme en forma 
part. Li vam insistir en les comissions diversos grups que afegira en el reglament (en la 
composició)  un  representant  de  cada grup polític  o,  a  falta  d'això,  que regulara  en  el 
reglament que les decisions que es prengueren o que s'anaren a prendre en aquest òrgan, 
que passaren per la Comissió d'Urbanisme.

Arriba  al  Ple  l'expedient,  i  evidentment  vosté  no  ha  recollit  cap  de  les 
reivindicacions que nosaltres li hem fet... Amb la qual cosa, és lamentable, perquè després 
té una Regidoria de Participació i Transparència i tot això, que se suposa que és la que 
hauria  de  regular  aquestes  coses…  I  ací,  com  li  dic,  el  nostre  Grup  s'abstindrà,  i  
evidentment presentarem les al·legacions en el període que legalment s’iniciarà en aquest 
moment, per a poder tenir un poc de participació; cosa de la qual jo no em donaria colps  
de pit, com fan vostés en tot… Perquè al final açò per a vostés és un titular de premsa molt  
bonic, un altre consell tècnic que s'ha de formar i es formarà; però on, una vegada més, 
deixen els grups de l'oposició a part.”

Sra. Sanchis: “Mire, jo també m’abstindré; perquè precisament en la Comissió també vaig 
dir que es tinguera en compte l'oposició. Vaja, només que ens hagueren dit que podíem 
assistir amb veu però sense vot, crec que ens hauríem conformat. Però crear un òrgan i 
mantenir-nos al marge, és allò més habitual en vostés això de mantenir-nos al marge de 
tot… Però ja no sé ni per a què ens pregunten, perquè vostés sempre ens senten, no ens  
escolten, prenen nota i després fan el que volen.”
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Sr. Arnandis: “Lamente molt la seua oposició, però jo crec que ha quedat prou clar que és 
un  òrgan  tècnic,  ja  que  tots  els  components  són  tècnics  menys  la  presidència  i  la 
vicepresidència.  No  sé  si  té  cabuda  que  vinguem a  marejar  amb opinions  polítiques. 
Vostés, per descomptat, estan invitats… Bé, seran els primers a assabentar-se’n quan es 
convoque. Però açò bàsicament és un tràmit que ve obligat per la LOTUP. No entenc jo 
que tinga cabuda un debat polític dins d'un òrgan tècnic com aquest.”

Sra. Aguilera: “Sr. Arnandis, el debat polític es genera absolutament en tot. Vosté fa molt 
de temps que no s'assabenta ni d’on està. Evidentment la gestió política consisteix en açò. 
Jo sé que fa molt de temps que no sols no sap on està, que tampoc sap portar les seues 
delegacions; però és que el que acaba de dir com a excusa és molt ridícul, perdone que li 
ho  diga.  Si  vosté  sap  que  és  un  òrgan  tècnic,  lleve's  de  la  vicepresidència  i  de  la 
presidència, punt; i que només siguen tècnics els que estiguen. Si no és un òrgan polític,  
per què han d'estar els polítics? No? Aquesta seria la contestació. Amb la qual cosa, no té  
vosté cap excusa; i per descomptat el discurs ha sigut molt pobre.

De tota manera, ja li dic, vosté com sempre, com que no té contestació, diu el que 
ha  de  dir.  I  nosaltres  li  diem  que,  si  és  un  òrgan  tècnic,  en  les  al·legacions  que 
presentarem, una de dues: o es retira de la presidència i de la vicepresidència els polítics i 
no estan, o ens fica als altres, no? Que jo crec que també tenim dret.”

Sotmés l'assumpte a la corresponent votació, dóna el resultat següent: vots a favor, DEU 
(6  de  PSOE,  2  de  Compromís,  2  de  Se  Puede  Burriana).  Vots  en  contra,  CAP. 
Abstencions, VUIT (6 de PP, 1 de Cibur i 1 de Ciudadanos). Consegüentment es declara 
l'assumpte aprovat per majoria.

8.- APROVACIÓ, SI ESCAU, DEL PLA ESTRATÈGIC DE SUBVENCIONS 2017 (Àrea IV. 
Neg. Participació Ciutadana) (exp. G 15921/2016)

La  Secretaria  dóna  compte  de  dictamen  de  la  Comissió  Municipal  Permanent  de 
Participació Ciutadana, del següent tenor literal:

“VIST  el  Pla  estratègic  de  subvencions  per  a  l'exercici  2017,  formulat  per  l'Alcaldia 
Presidència,  l'objecte  del  qual  el  constitueix  millorar  l'eficàcia  en  l'atorgament  de 
subvencions i eliminar les distorsions i interferències que pogueren afectar les diferents 
actuacions  municipals,  a  més  de  facilitar  la  complementarietat  i  coherència  de  les 
actuacions  de  les  distintes  administracions  públiques  evitant  qualsevol  tipus  de 
solapament.

VIST que  el  Pla  estratègic  de  subvencions  es  configura  com  un  instrument  idoni  de 
planificació de les polítiques públiques que tinguen per objecte el foment d'una activitat  
d'utilitat pública o interés social o de promoció d'una finalitat pública, així com una valuosa i 
imprescindible  eina  al  servei  de  la  ciutadania  a  fi  de  facilitar  el  control  de  la  política 
subvencional.

VIST el que disposen els articles 8.1 de la Llei 38/2003, de 17 de novembre, general de 
subvencions (LGS), i 4 de l'Ordenança general de subvencions d'aquest Ajuntament- 

I de conformitat amb l'informe proposta emés respecte d'això per la Secció IV.
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El Ple d'aquest Ajuntament, d'acord amb el dictamen de la Comissió Municipal Permanent 
de Participació Ciutadana, ACORDA:

Primer.- Aprovar el Pla estratègic de subvencions, formulat per l'Alcaldia Presidència, així 
com  la  Memòria  explicativa  dels  objectius,  els  costos  de  realització  i  les  fonts  de 
finançament de les subvencions que pretenga atorgar aquest Ajuntament durant l'exercici 
2017 i que, com a annex, s'acompanya a l’esmentat Pla.

Segon.-  Ordenar  la publicació del  Pla estratègic  de subvencions,  així  com la Memòria 
explicativa en el Butlletí Oficial de la Província, en el tauler d'edictes municipal i en el web.

Tercer.-  Contra  el  present  acord,  que  posa  fi  a  la  via  administrativa,  és  procedent 
interposar recurs contenciós administratiu davant del Jutjat Contenciós Administratiu de la 
ciutat de Castelló de la Plana, en el termini de dos mesos, comptadors de l'endemà de la 
publicació del present acord.

Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant del Ple 
de l'Ajuntament, en el termini d'un mes, comptador de l'endemà de l'esmentada publicació”

En relació amb el fons de l'assumpte no es produeixen intervencions.

Sotmés l'assumpte a  la  consideració  de la  corporació,  els  divuit  membres  presents  hi 
presten unànime aprovació, i així ho fa constar l'Alcaldia Presidència.

9.- PRESA DE CONEIXEMENT, SI ESCAU, DE LA RENÚNCIA DE LA REGIDORA SRA. 
INMACULADA CARDA ISACH (Secretaria) (exp. G 5810/2015)

La Secretaria dóna compte de proposta del següent tenor literal:

“Tenint  en  compte  l'escrit  de renúncia  al  càrrec  de regidora,  presentat  per  la  regidora 
d'aquesta corporació, Sra. Inmaculada Carda Isach, triada per la candidatura presentada 
pel  partit  Compromís  per  Borriana  (Compromís)  i  devent,  en  conseqüència,  prendre’n 
coneixement i procedir-se a la seua corresponent substitució.

Atés,  així  mateix,  l'escrit  presentat  per  Sr.  Baltasar  Alagarda  Villar,  persona  a  qui  
correspondria cobrir la vacant, que renuncia al seu torn a ser proclamat regidor electe.

A la vista de la normativa aplicable i de conformitat amb el que estableix la Instrucció de la 
Junta Electoral Central de 10 de juliol de 2003, el Ple de l'Ajuntament ACORDA:

PRIMER.- Prendre coneixement de la renúncia de la regidora d'aquesta corporació Sra. 
Inmaculada  Carda  Isach,  que  va  ser  triada  per  la  candidatura  presentada  pel  partit 
Compromís per Borriana (Compromís), que es fa efectiva en aquest acte.

SEGON.- Quedar assabentats de la renúncia presentada per Sr. Baltasar Alagarda Villar,  
persona  a  qui  correspondria  cobrir  la  vacant,  a  ser  proclamat  regidor  electe  d'aquest 
Ajuntament.
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TERCER.- Remetre certificació del present acord a la Junta Electoral Central, juntament 
amb l'escrit de renúncia a ser proclamat regidor electe de Sr. Baltasar Alagarda Villar, a 
l'efecte que es procedisca a la corresponent substitució, d'acord amb el que disposa la Llei  
orgànica de règim electoral general, a través de l'expedició i posterior remissió a aquesta  
corporació de la credencial acreditativa de la condició d'electe en favor del candidat a qui  
correspon cobrir  la vacant  produïda,  que, segons el  parer d'aquest Ajuntament és Sra. 
María Romero Cano, que ocupa el següent lloc en la llista de la candidatura presentada 
pel partit Compromís per Borriana: Compromís, en les eleccions locals realitzades el dia 24 
de maig de 2015.”

En relació amb el fons de l'assumpte, es produeixen les intervencions següents: 

Sr. Fuster:  “Nosaltres únicament des del Grup Popular (en aquest cas li  ho traslladem 
també al portaveu de Compromís) ens alegrem que la Sra. Carda tinga l'oportunitat de 
continuar millorant  la seua carrera professional. Per això sempre és important que una 
persona, ja que se li ofereix un càrrec de major responsabilitat, l’accepte… Perquè aquest 
sempre és un objectiu que una persona ha de tenir per a poder millorar en si mateixa. I des 
d'ací només volem desitjar-li a la Sra. Carda molta sort i tots els millors desitjos possibles  
en aquests futurs dos anys i mig que encara té per davant.”

Sr. Granel: “Simplement vull donar les gràcies al portaveu del Partit Popular. Ja en l'última 
comissió ja vam fer un poc el comiat de la regidora. En poc de temps (bé, en el que tarde  
la Junta Electoral) tindrem la Sra. María Romero (com ja han sentit) per a substituir-la, i 
que es pose al capdavant de les regidories.”

Sra. Sanchis: “Jo també voldria felicitar la Sra. Carda, i desitjar-li els majors èxits en el seu 
nou  treball.  I  bé,  espere  que  la  Sra.  Romero  s'incorpore  prompte  i  assumisca  les 
responsabilitats.”

La corporació en queda assabentada.

10.-  DACIÓ DE COMPTE AL PLE DELS ACORDS ADOPTATS PER LA JUNTA DE 
GOVERN LOCAL ENTRE ELS DIES  24/11/2016  i  29/12/2016,  AMBDÓS  INCLOSOS 
(Secretaria)

Sotmés  per  la  Presidència  l'assumpte  a  la  consideració  de  la  corporació,  els  divuit  
membres presents del Ple de l'Ajuntament es donen per entesos dels acords adoptats per 
la  Junta  de  Govern  Local  en  les  sessions  realitzades  entre  els  dies  24/11/2016  i 
29/12/2016, ambdós inclosos.

La corporació en queda assabentada.

11  -  DACIÓ  DE  COMPTE  AL  PLE  DE  LES  RESOLUCIONS  DICTADES  PER 
L'ALCALDIA  PRESIDÈNCIA  QUE  CONSTEN  A  LA  SECRETARIA  MUNICIPAL, 
CORRESPONENTS AL PERÍODE DEL 21/11/2016 A L’01/01/2017, AMBDÓS INCLOSOS

Sotmés per la Presidència l'assumpte a consideració de la corporació, els divuit membres 
presents del Ple de l'Ajuntament es donen per entesos de les resolucions adoptades per 
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l'Alcaldia Presidència que consten a la Secretaria Municipal, corresponents al període del  
21/11/2016 a l’01/01/2017, ambdós inclosos.

La corporació en queda assabentada.

Conclòs l'examen dels assumptes inclosos en l'ordre del dia, la Sra. alcaldessa presidenta 
informa de l'existència d'assumptes que, per raons d'urgència, no hi estan compresos, i els 
sotmet a consideració dels membres de la corporació.

DESPATX EXTRAORDINARI

11.BIS.1.- MOCIÓ CONJUNTA GRUPS PSOE - COMPROMÍS- SE PUEDE BURRIANA, 
RELATIVA A LA NO-RATIFICACIÓ DEL TRACTAT CETA

El Sr. Manel Navarro Ruiz, regidor del grup Se Puede Burriana, llig moció del següent  
tenor literal:

“El 26 de setembre de 2014, el Canadà i la Unió Europea (UE) van anunciar la conclusió 
d'un ambiciós acord d'integració econòmica, l'Acord Econòmic i Comercial Global (CETA, 
en  anglés),  que  incloïa  un  mecanisme  de  solució  de  controvèrsies  entre  inversors 
estrangers i estats (ISDS, en anglés) que podria desencadenar un auge de litigis de les  
empreses transnacionals contra el Canadà, la UE i els seus estats membres, la qual cosa 
podria  constituir  una  greu  amenaça  a  les  iniciatives  dels  governs  per  a  protegir  la  
ciutadania i el medi ambient.

El mecanisme de solució de controvèrsies entre inversors estrangers i estats concedeix a 
les  multinacionals  la  potestat  de  demandar  directament  els  països  davant  d'àrbitres 
internacionals privats i exigir-los una indemnització per a adoptar salvaguardes en matèria 
de salut, medi ambient, finances o altres mesures internes que, segons l'opinió d'aquestes 
empreses, soscaven els seus drets. La resolució d'aquests litigis inversor-estat dependran 
d'àrbitres comercials privats als quals es paga per cada cas que examinen, i que mostren 
una clara tendència a interpretar la llei en favor dels inversors estrangers.

El mecanisme de solució de controvèrsies pot impedir que els governs actuen en interés 
públic, tant de forma directa, quan una multinacional demanda un estat, com indirecta, en 
desincentivar que s'adopten determinades lleis per por de provocar una demanda. A tot el 
món,  els  inversors  han  impugnat  lleis  que  protegeixen  la  salut  pública,  com les  lleis 
antitabac, prohibicions sobre l'ús de productes tòxics o de l'explotació minera, normes que 
requereixen que es realitzen avaluacions d'impacte ambiental, i  altres lleis relacionades 
amb residus perillosos, mesures tributàries i polítiques fiscals.

Entre  les  principals  usuàries  de  l'arbitratge  d'inversions  es  troben  les  multinacionals 
europees, canadenques, i nord-americanes, per la qual cosa existeixen motius de sobres 
per a esperar que utilitzen el CETA amb la finalitat de limitar les mesures governamentals 
al Canadà i Europa. A més, les filials canadenques de multinacionals amb seu als Estats 
Units que invertisquen en la UE podran utilitzar el CETA per a demandar governs europeus 
i impugnar les seues regulacions.
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El CETA protegeix 145 denominacions d'origen europees, de les quals 26 són espanyoles, 
15 d'olis d'oliva, safrà de la Manxa, formatge manxec, torrons de Xixona i Alacant, embotit 
de Guijuelo, pernil de Huelva i Terol, salsitxó i llonganissa de Vic. Reconeix com a marca 
els ‘Cítrics Valencians’, però seran canadenques les marques ‘Orange València’ o ‘València 
Orange’, perjudicant el mercat citrícola valencià.

Aquest tractat suposaria la mercantilització absoluta de les nostres vides i la submissió 
total  de la sobirania dels estats als interessos de les grans corporacions. El CETA, en 
perseguir la liberalització dels serveis públics, de les compres i licitacions de béns i serveis 
de  les  administracions  públiques,  no  solament  els  posa  en  perill,  sinó  que  també 
compromet  la  facultat  dels  representants  triats  per  a  administrar  lliurement  les  seues 
comunitats locals i promocionar l'activitat econòmica local, l'ocupació i la protecció del medi 
ambient.

Si finalment es ratificara i implantara el CETA, la lògica imposada per aquest tractat podria 
ocasionar el  desmantellament dels  serveis  públics,  així  com la pèrdua de llibertat  dels 
poders locals per a subministrar els serveis necessaris que permeten cobrir les necessitats 
socials de les seues poblacions i la promoció de polítiques de foment de l'activitat industrial 
i  de  l'ocupació  local.  I  també  redundaria  en  una  menor  protecció  al  consumidor,  als 
treballadors i al medi ambient.

La ratificació del CETA contribuiria al desmantellament dels municipis, que, davall el nom 
de  Llei  de  racionalització  i  sostenibilitat  de  l'administració  local,  pretén  tres  objectius 
bàsics:

- Restringir la democràcia i l'autonomia local.
- La supressió de competències i serveis públics locals.
- La total privatització dels serveis municipals.

Reconeixem la importància del comerç de mercaderies i de serveis per al benestar de la 
ciutadania. No obstant això, la competitivitat i el desenvolupament econòmic no haurien de 
ser els  únics criteris  per a determinar els acords comercials com el  CETA i  semblants 
(TTIP, TISA). Així mateix, els aspectes ecològics i socials han de tenir-se en compte en 
qualsevol negociació comercial bilateral o multilateral. També és important que es realitze 
una  anàlisi  comparativa  sobre  els  costos  que  es  generarien  en  aquests  àmbits  amb 
l'aplicació  del  tractat  respecte  als  suposats  avantatges  que reportaria  aquest.  Aquesta 
anàlisi no solament ha d'abastar els seus efectes econòmics potencials, sinó també els  
impactes que el  CETA podria tenir  en àmbits  com el  social,  l’econòmic,  el  sanitari  i  el  
mediambiental, tant a la UE com al Canadà.

Els governs regionals de la UE, així com les corporacions locals i comunitats autònomes 
del territori espanyol, tenen dret a ser informats sobre la legislació que serà acordada a 
escala  europea que els  puga afectar,  perquè d'aquesta manera  puguen expressar  les 
seues opinions. Aquest dret no s'ha facilitat fins ara a les diferents regions i corporacions 
locals europees respecte al contingut i les disposicions del CETA.

Açò significa que la Comissió Europea hauria de realitzar una anàlisi completa del text del 
CETA, incloses les repercussions sobre els  drets  humans,  la salut,  l'ocupació,  el  medi 
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ambient i l'espai democràtic perquè els càrrecs electes protegisquen els béns públics. La 
Comissió  i  les  autoritats  electes  han  de  respondre  a  la  creixent  preocupació  de  la 
ciutadania.

Cal exigir als membres del Parlament Europeu que no ratifiquen el CETA, i és necessari 
que els governs dels estats membres de la UE es comprometen a sotmetre el CETA a 
referèndum, per  part  dels  òrgans legislatius de cada un dels  28 estats  europeus i  del 
Parlament Europeu.

Per tot això, es proposa al Ple l'adopció dels acords següents:

ACORDS

1.- L'Ajuntament de Borriana insta el Govern central a fer el següent:

 Que done el  seu suport a totes les iniciatives adreçades a mantenir el  caràcter 
públic dels denominats serveis socialment útils.
 La  derogació  immediata  amb  caràcter  retroactiu  de  la  Llei  de  racionalització  i 
sostenibilitat  de  l'administració  local  per  a  legislar  en  el  seu  lloc  una  nova  normativa 
enfocada al desenvolupament de l'economia local.
 Es comprometa a la no-ratificació del CETA i la suspensió de les negociacions del 
TTIP i el TISA (Acord Multilateral per a la Liberalització i Privatització de Serveis Públics), i 
que no procedisca a l'aplicació provisional de cap d'aquests.
 Que disposicions del tipus ISDS o ICS no siguen incloses en cap futur tractat de 
comerç o inversions, i siguen eliminades dels tractats actualment en vigor.
 Que el text ja consolidat i firmat del CETA se sotmeta a un procés de ratificació, en 
coherència amb la legalitat europea, i amb els precedents d'anteriors tractats de caràcter 
mixt, havent de passar, a més de pel Consell i el Parlament Europeu, pels parlaments dels  
28 països membres de la UE i per referèndums vinculants, ja que el contingut del CETA 
desborda  les  competències  exclusives  de  la  Comissió  Europea  i  ha  de  ser,  per  tant, 
considerat com un acord mixt. La mateixa exigència és aplicable a la ratificació del TTIP i 
del TISA.”

En relació amb el fons de l’assumpte, es produeixen les intervencions següents:

Sr. Navarro: “Fa ja uns mesos ja vam portar a aquesta sala de plens una moció en contra 
del tractat TTIP, un tractat un poc fosc, que vulnera els estàndards de qualitat i sanitat i 
econòmics dels nostres productes i de la nostra vida ací en l'àmbit local, a part de l' àmbit 
nacional.

Avui portem aquesta moció, que és una moció en contra d'un tractat que és molt 
paregut (el tractat CETA). És un tractat que es va firmar el 26 de setembre de 2014 entre 
Canadà i la Unió Europea, i es va anunciar un ambiciós acord d'integració econòmica, que 
incloïa un mecanisme de solució de controvèrsies entre inversors estrangers i els estats 
(l'ISDS), que podria originar un auge de litigis entre empreses nacionals contra Canadà, la 
Unió  Europea  i  els  seus  estats  membres.  Aquest  mecanisme  concedeix  a  les 
multinacionals  la  potestat  de  demandar  directament  els  països  que,  segons  l'opinió 
d'aquestes empreses, soscaven els seus drets. La resolució d'aquests litigis inversor-estat 
dependran d'àrbitres comercials privats als quals se'ls paga per cada cas que examinen, i 
que mostren una clara tendència a interpretar la llei en favor dels inversors estrangers. A 
més, les filials canadenques de multinacionals amb seu als Estats Units que invertisquen a 
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la UE podran utilitzar el CETA per a demandar governs europeus i impugnar les seues 
regulacions.

Aquest tractat (el CETA) reconeix com a marca els ʻCítrics Valenciansʼ, però seran 
canadenques les marques  ʻOrange Valenciaʼ o  ʻValencia Orangeʼ, perjudicant el mercat 
citrícola  valencià.  Si  finalment  es  ratificara  i  implantara  el  CETA,  podria  ocasionar  el 
desmantellament dels serveis públics, així com la pèrdua de llibertat dels poders locals per 
a subministrar els serveis necessaris i la promoció de polítiques de foment de l'activitat 
industrial i de l'ocupació local. I també redundaria en una menor protecció al consumidor,  
als treballadors i al medi ambient.

Els  governs  regionals  de  la  UE,  així  com les  corporacions  locals  i  comunitats 
autònomes del territori espanyol, tenen dret a ser informats sobre la legislació que serà 
acordada  a  escala  europea  que  els  puga  afectar,  perquè  d'aquesta  manera  puguen 
expressar les seues opinions. Aquest dret no s'ha facilitat fins ara a les diferents regions i  
corporacions locals europees respecte al contingut i les disposicions del CETA.

Açò significa que la Comissió Europea hauria de realitzar una anàlisi completa del 
text del CETA, incloses les repercussions sobre els drets humans, la salut, l'ocupació, el  
medi ambient i l'espai democràtic perquè els càrrecs electes protegisquen els seus béns 
públics. 

Cal  exigir  als  membres del  Parlament Europeu que no ratifiquen el  CETA, i  és 
necessari que els governs dels estats membres de la UE es comprometen a sotmetre el  
CETA a referèndum, per part dels òrgans legislatius de cada un dels 28 estats europeus i  
del Parlament Europeu.

Per tot això, es proposa al Ple l'adopció dels acords següents:

ACORDS

1.- L'Ajuntament de Borriana insta el Govern central a fer el següent:

 Que done el  seu suport a totes les iniciatives adreçades a mantenir el  caràcter 
públic dels denominats serveis socialment útils.
 La  derogació  immediata  amb  caràcter  retroactiu  de  la  Llei  de  racionalització  i 
sostenibilitat  de  l'administració  local  per  a  legislar  en  el  seu  lloc  una  nova  normativa 
enfocada al desenvolupament de l'economia local.
 Es comprometa a la no-ratificació del CETA i la suspensió de les negociacions del 
TTIP i el TISA (Acord Multilateral per a la Liberalització i Privatització de Serveis Públics), i 
que no procedisca a l'aplicació provisional de cap d'aquests.
 Que disposicions del tipus ISDS o ICS no siguen incloses en cap futur tractat de 
comerç o inversions, i siguen eliminades dels tractats actualment en vigor.
 Que el text ja consolidat i firmat del CETA se sotmeta a un procés de ratificació, en 
coherència amb la legalitat europea, i amb els precedents d'anteriors tractats de caràcter 
mixt, havent de passar, a més de pel Consell i el Parlament Europeu, pels parlaments dels  
28 països membres de la UE i per referèndums vinculants, ja que el contingut del CETA 
desborda  les  competències  exclusives  de  la  Comissió  Europea  i  ha  de  ser,  per  tant, 
considerat com un acord mixt. La mateixa exigència és aplicable a la ratificació del TTIP i 
del TISA.”

Sra. Aguilera: “Sr. Navarro, sentint-ho molt, el nostre Grup no li votarà a favor de la moció. 
En primer lloc, per a exigir un cert tipus de legalitats… Nosaltres la primera cosa que li  
anem a demanar és que el que li demanem sempre a l'equip de govern; i és que d'ara 

 



 
Magnífic Ajuntament de Borriana

12-01-2017

endavant facen vostés el favor de redactar les mocions en les dues llengües cooficials; 
perquè  tenen  vostés  el  nostre  màxim  respecte  per  la  llengua  que  volen  utilitzar 
predominantment, però vostés no en tenen cap a l'hora de fer les coses com toca fer-les,  
que és redactar-les en les dues llengües oficials. Amb la qual cosa, això era la primera 
cosa que volia dir-los.

I una vegada aclarit açò, analitzem la moció… És generalista, i supera de molt per  
descomptat les atribucions municipals. I cal tenir en compte que els 28 estats membres de 
la Unió han cedit les seues competències en matèria comercial a l'executiu comunitari. No 
sé si ho tenim clar…

En l'esmentat acord s'estableixen estàndards (com bé diu) de protecció alimentària, 
sanitària,  mediambiental  i,  fins  i  tot,  sobre  desenvolupament  sostenible.  Nosaltres  no 
entrarem en cap debat de si ajudarà a generar creixement econòmic i ocupació (de la qual  
cosa tan necessitats estem) o si afavorirà les pimes (bàsiques en el nostre teixit industrial).  
Però  sobretot,  no  es  pot  posar  portes  al  camp;  i  per  descomptat  formem  part  d'una 
organització supranacional que supedita interessos zonals enfront d'interessos comuns. I 
en cas de no ser amb Canadà (en aquest cas) o Estats Units (en altres), diga'm amb qui 
firmarà la Unió Europea acords comercials.

Però sí que hi ha un punt que ens grinyola, i molt, sobretot per la hipocresia política  
que vostés faran en aquesta moció. Fixe's que hi ha un punt de la moció en què vostés 
diuen: ʻla competitivitat i el desenvolupament econòmic no haurien de ser els únics criteris 
per  a  determinar  els  acords  comercialsʼ...  Doncs  fixe's  vosté,  i  indique'ns  ací  quants 
contractes han aprovat vostés, quan només era l'import econòmic el barem que tenien com 
a  vàlid… Amb la  qual  cosa,  ens  pareix  molt  hipòcrita  per  la  seua  banda  que  vostés 
estiguen exigint el que no compleixen.

I per finalitzar, els diré una altra cosa… La derogació de la Llei de racionalització i  
sostenibilitat financera de l'administració local, amb caràcter retroactiu… Tenint en compte 
que en aquesta es regula el règim retributiu, la dedicació exclusiva dels càrrecs públics, el  
pla econòmic i financer, les majories requerides i el tema de personal… Doncs de veritat 
que ens pareix un despropòsit a hores d’ara.

El  nostre  vot  sincerament  serà  negatiu;  i  a  partir  d'ara  els  pregaria  que  ens 
dedicàrem als interessos de Borriana, i  no a mocions generalistes, que a més no són 
pròpies de vostés, sinó que són collita (una vegada més) de propostes que fa la ciutadania 
(cosa que respectem moltíssim) i  que ja  amb les  preguntes que fa  la ciutadania i  les 
propostes que ens fa crec que es debat. Amb la qual cosa, és repetir una altra vegada la 
mateixa moció que vam tractar ací a la sala de plens fa uns mesos. I a més, jo crec que 
Borriana té altres temes molt més importants en què l'equip de govern, de la seua pròpia 
collita, podria treballar.”

Sra. Sanchis:  “Mire, Sr. Navarro, malament comencem l'any si en el primer Ple ja ens 
presenta una de les mocions copia i enganxa del seu partit, que fa circular per tots els 
municipis, en compte de presentar-la en l'òrgan que té competències. 

Des  de  Ciudadanos  defenem l'intercanvi  internacional  de  béns,  la  llibertat  i  el 
respecte a la propietat privada; i creiem que trencar fronteres és sempre més positiu que 
alçar murs. Però, això sí, enderrocar barreres aranzelàries no implica enderrocar normes 
mediambientals, laborals o sanitàries. Exemple d'això és que avui dia les nacions més 
pròsperes han sabut compaginar la llibertat d'empresa i el lliure comerç amb altes quotes 
de benestar, protecció social i respecte al medi ambient. I entre aquestes crec que es troba 
(i que estem tots d'acord) Canadà.

He llegit el seu escrit, i m'ha paregut una mescla de conceptes sense sentit; perquè 
no entenc molt  bé què ha de veure el  tractat  de lliure comerç amb la mercantilització  
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absoluta de les nostres vides i la submissió dels estats a les grans corporacions. Si amb 
això es refereix a la creació de tribunals d'arbitratge internacional, ja s'ha modificat perquè 
siguen nomenats per la Unió Europea i Canadà, i no per les empreses, que era el que  
pretenien (nomenar ells els seus membres). I encara que jo crec que la veritat és que 
s'hauria d'anar als tribunals ordinaris, no crec que açò supose ni la mercantilització de les  
nostres vides, ni la submissió a res. 

Tampoc comprenc molt bé què ha de veure el tractat amb el desmantellament dels  
municipis i la Llei de racionalització i sostenibilitat de l'administració pública. I molt menys 
les conclusions que trauen vostés que suposa restringir la democràcia i l'autonomia local, 
la supressió de competències i serveis públics i la seua privatització.

De veritat que el seu partit  s'ha superat aquesta vegada, en posar en marxa la 
seua imaginació i portar al pur radicalisme un tractat comercial, que creient fermament que 
pot millorar-se, no té res a veure amb el cataclisme que vostés estan exposant en aquesta 
moció.

Mire, Sr: Navarro, en compte de presentar aquesta moció ací i fer-nos perdre el 
temps  a  tots,  presente-la  al  Parlament  Europeu  (que  tenen  vostés  representació)  i  
presente ací mocions per a millorar la vida de la gent de Borriana, sobre competències que 
sí que tinga aquest Ajuntament, i puguen resoldre.”

Sr. Navarro: “Començarem per la Sra. Aguilera… Sí que és veritat, Sra. Aguilera, ha sigut 
un  error  meu no presentar  aquesta moció  en  les  dues llengües,  i  per  això li  demane 
disculpes. Per la meua part, no tornarà a succeir i assumisc l’error; però no ha sigut res 
d’intencionat això de només facilitar-ho en una llengua.

Ací es treballa per l'interés de Borriana. M'imagine que tots els que estem ací avui 
treballem per l'interés de Borriana, i pel millor futur de Borriana. A mi m'han ensenyat a 
casa que tota pedra fa paret. Llavors, arribar ací, presentar una moció i que em diguen 
vostés que no serveix per a res, que açò ho hem de traslladar al Parlament Europeu, que  
ens  estem  superant,  que  malament  comencem  l'any,  etc.  Em  pareix  lamentable; 
lamentable perquè fa unes setmanes vaig estar al Consell Agrari i vaig captar el malestar 
del sector agrari en el tema de la taronja. Va ser bastant bastant trist veure com ens estan 
envaint amb taronges d'altres països; tal vegada la qualitat pot ser bona, ho deixem ací. 
Però el que no pot ser és que intentem defendre el que és nostre, intentem que el que és 
nostre no s'afone, que isca endavant, que lluitem per això, i que qualsevol mitjà o eina que 
tinguem, la menyspreem.

Em pareix també una cosa bastant il·lògica… Vostés m'estan comentant que cal 
portar-ho al Parlament Europeu, que allí tenim representació… Clar que sí! Però qui els ha 
donat  el  mandat  negociador  per  a  portar  açò  endavant?  No s'ha  sotmés  a  les  Corts 
Generals;  que  jo  sàpia,  no  hi  ha  hagut  cap intervenció  en  la  qual  s'atorgue el  poder 
negociador a Europa per a dur-ho a terme. Si és així, corregisquen-me. La veritat és que jo 
personalment defendre els productes (com es va fer fa quatre dies amb la denominació 
d'origen dels coentets)... Escolte, enhorabona! Orgulls que un producte de Borriana isca 
endavant, que es conega. Doncs defenguem també el que és nostre!

El que són serveis que vosté deia:  què ha de veure la Llei de racionalització i  
sostenibilitat de l'administració pública amb açò? Doncs clar que ha de veure! Per què? 
Perquè si s'està portant a la privatització, qui privatitzarà els serveis? Les grans empreses, 
les  multinacionals;  són  les  que  més  poder  tenen  a  l'hora  de  presentar  ofertes 
econòmiques. I arribarà un moment en què tots els serveis que teníem quan érem xicotets, 
que coneixíem a Borriana, no tindrem res. A hores d'ara quasi no tenim res. Jo ho sent 
molt. Vosté ho pot negar; és la nostra opinió. 

Aquesta moció (com vosté diu)  és  un copia i  enganxa del  meu partit… Doncs 
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lamentant-ho  molt,  Sra.  Sanchis,  doncs  no,  no  és  un  copia  i  enganxa.  Ha  sigut 
consensuada amb tot  l'equip de govern… Sí,  encara que se’n riga,  és així… Ha sigut 
consensuada per l'equip de govern i s'ha portat ací perquè vostés donen suport a aquesta 
moció  per  a  articular  de  la  manera  possible  qualsevol  iniciativa  que  des  d'aquest 
Ajuntament puga afavorir l'àmbit local d'aquesta ciutat.”

Sotmés l'assumpte a la corresponent votació, dóna el resultat següent: vots a favor, DEU 
(6 de PSOE, 2 de Compromís i 2 de Se Puede Burriana). Vots en contra, SET (6 de PP i 1 
de Ciudadanos). Abstencions, UNA (1 de Cibur). Consegüentment es declara l'assumpte 
aprovat per majoria.

12.- PRECS I PREGUNTES

1.- Sr. Fuster: “Ja que estem parlant de mocions i del sentit que tenen les mocions que es 
presenten davant del Ple, m'agradaria preguntar-li al Sr. Arnandis… El 6 d'octubre de 2016 
vam presentar una moció per la qual se sol·licitava al Ministeri de Medi Ambient una sèrie 
de punts adreçats a dotar de millors condicions i més seguretat jurídica els  xiringuitos. 
Vostés van presentar una esmena, nosaltres vam considerar que no hi havia motiu per a 
entrar en un debat sobre si la coma o el punt el posem ací o allà. Pensàvem que havíem 
d'anar tots junts per defendre el que volíem defendre tots sobre la seguretat i sobre una 
activitat arrelada a l'estiu a Borriana.

M'agradaria  preguntar-li,  una  vegada  que  donem  per  fet  que  la  moció  s'ha 
traslladat al Ministeri (això ho done per fet), perquè en aquesta demanàvem (i li ho llegiré): 

PRIMER.- Sol·licitar al  Ministeri  de Medi Ambient  aclariment sobre la superfície 
màxima de les instal·lacions desmuntables destinades a establiments expenedors 
de menjar i beguda, ja que l'article 69 del Reial decret 876/2014, de 10 d'octubre,  
pel qual s'aprova el Reglament general de costes, no especifica quina és aquesta 
superfície, com ho fa amb les instal·lacions fixes esmentades en el mateix article, o 
com ho fa en l'article 68 per als trams naturals de platges.
SEGON.- Instar el Ministeri de Medi Ambient que s'assimile la superfície de les 
instal·lacions  desmuntables a la que s'autoritza en el  punt  2 de l'article 69 de 
l'esmentat reglament per a instal·lacions fixes.

La meua pregunta és: s'ha fet alguna cosa respecte d'això, Sr. Arnandis?”

Sr. Arnandis: “Encara no hem tingut resposta per part del Ministeri. En el moment que en 
tinguem, li la traslladarem.”

Sr. Fuster:  “Fixe's, Sr. Navarro,  en dues frases que ha dit  vosté!  ʻDefendre el  que és 
nostreʼ i ʻestem tots per a lluitar per Borrianaʼ. La resposta que m'han donat és: eʻ sperem 
que ens responga el  Ministeriʼ...  Jo  entendria  que,  passat  un temps prudencial,  vosté 
cridara, instara a una reunió amb el Servei Provincial de Costes, com a mínim (ja no parle 
amb el Ministeri). Però hauria de fer les actuacions perquè ara quan arribe l'estiu es puga 
tenir clar. Però clar, si vosté em ve a dir que s’esperarà fins que el criden del Ministeri… 
Doncs no sé, jo reconec que vosté pot dir que a hores d'ara al Ministeri governa el Partit  
Popular amb suports d'altres partits… Llavors, no entraré ací; però és que els que hem de 
treballar  per  Borriana  som nosaltres,  i  els  que  hem de  lluitar  fins  a  l'últim  sospir  per 
aconseguir allò que estem demanant som nosaltres; no són els que estan a Madrid, que de 
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segur que potser els costa trobar Borriana en el mapa; però nosaltres l'hem de posar en  
relleu. Llavors, em sorprén que passats ja uns tres mesos no haja fet res. 

I açò li ho pregunte a col·lació de tot el que hem estat parlant avui. Perquè mire, 
done per fet que vosté s'ha llegit el PATIVEL (ho done per fet). De fet, vosté (perquè se 
n’adone) en el Ple del mes de febrer, a una pregunta meua respecte del PATIVEL em deia: 
ʻJo sí que he parlat amb tècnics de Conselleria sobre aquest tema. Sí que és cert que 
estan elaborant un catàleg de platges naturals a Borriana. Encara no tenim res oficial de 
què  significarà  aquesta  catalogació.  Possiblement  suposaria  unes  limitacions  de 
superfícies d'ús. Però encara no sabem de quantʼ... I vosté em parlava de fins a un 50%. 

Llavors, donant per fet que s'ha llegit el PATIVEL, perquè està dins de les seues 
funcions, vosté ha vist les limitacions de superfície que tenen els xiringuitos establides pel 
PATIVEL?”

Sr. Arnandis: “Efectivament vam mantenir una reunió amb Costes de Castelló, just abans 
de Nadal. Ací ens van transmetre que sí que els havia arribat la nostra sol·licitud. Però jo 
crec que,  després de les vacances de Nadal,  m'estranya que no ens hagen contestat  
encara, quan hi estaven treballant justament abans de Nadal. Per tant, sí que hem tingut  
una reunió amb ells (bé, n’hem tingut més) i sí que tenien aquesta qüestió. 

Quant a les limitacions del PATIVEL, en platges naturals… En el nostre cas no ens 
afectaria, perquè els xiringuitos que tenim estan en una plaça catalogada com a urbana, jo 
entenc que són menys restrictives que el que està aplicant ara mateix el Ministeri.”

Sr. Fuster: “Entendré que no s'ha llegit la memòria. Vaig a entendre-ho així. Mire, aquest 
és el quadre. A diferència del que ocorria en el Reglament general de costes, Sr. Arnandis,  
en el qual s'estava parlant exclusivament d'instal·lacions fixes; i quan Costes al final va 
determinar  quants metres  eren per  als  desmuntables,  va adoptar  un  criteri  de  dir:  les 
naturals, + 70 metres més, perquè hi ha un buit legal (que és el que nosaltres estàvem 
posant de manifest), perquè es tinguera en compte. Però és que el PATIVEL parla ja de  
fixes i de desmuntables, en platges urbanes i naturals… Vosté sap quina és la superfície 
en les platges urbanes? Superfície màxima: 70 metres; superfície tancada màxima: 20 
metres. Açò ho aproven a València, eh? 

I açò li he de dir (p. 39): sʻ obre la base dels canvis establits per la llei i el reglament 
de Costes, el catàleg estableix una normativa vinculant que desenvolupa i particularitza la 
seua aplicació a la costa valenciana, tenint en compte les seues especificitats ambientals,  
urbanístiques i d'ús públicʼ… Jo no sé quan entrarà en vigor el PATIVEL, però sí que li dic  
que almenys ho miren bé. Perquè jo m'ho he mirat; considere que la meua obligació és 
posar-ho de manifest.  Però és que vosté al  mes de febrer  de 2016 ja deia que tenia 
contactes amb els tècnics de la Conselleria.  Si  açò ho sabia, em pareix molt  trist  que 
hàgem d'arribar a menys de 20 dies perquè finalitze un termini que han allargat, per a  
haver  d'al·legar,  després  d'estar  presentant  mocions  per  a  lluitar  pels  xiringuitos.  Jo 
sincerament…

Entenc el Sr. Navarro quan diu que hem de defendre el que és nostre i hem d'estar 
tots per lluitar per Borriana, ho entenc; però açò, perdone però jo considere que és un 
abandó de funcions. Jo no sé si vosté davant d'açò té alguna resposta… I mire com li ho  
dic… Perquè jo ahir quan vaig anar a parlar amb el tècnic, que avui m'ho ha ʻaclaritʼ que la 
platja de l'Arenal ens la qualifiquen com a urbana amb restriccions. I no entraré ara a posar 
de manifest, perquè la gent sàpia quines són les restriccions. Però també m'agradaria que 
si al final està equivocada la grafia del document, que s'explique. Perquè no serà la platja 
que té restriccions la platja de l'Arenal, però serà tota la platja de la Serratella. Espere que 
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almenys es reunisquen amb la gent de la Serratella i els ho expliquen; en tota aquesta 
franja  que marca,  quines  restriccions  tindrà a  partir  d'ara.  Vaig a  posar-li  un  exemple 
ximple… Però fins al 30 de juny no deixen tenir gossos. I açò ho redacten a València! Açò 
no m'ho estic  inventant  jo.  Després  podem llegir-ho  i  tornar-nos  bojos  del  que  estem 
aprovant ací… 

Però clar, a mi per descomptat el que més em sorprén és que des del mes de 
febrer, vostés que estan treballant i que es reuneixen i tenen aquesta informació… Que ara 
estiguem a quinze dies i posant de manifest tot açò… Llavors, jo sobretot ara pel tema de 
les dimensions… Perquè d'allò altre, dins de tot el que jo vaig poder anar mirant… Perquè 
clar, jo ara cada vegada que li faig una pregunta, vosté em respon que no té dedicació.  
Però això no l’eximeix  que tinga una obligació per  a tenir  aquesta informació.  Perquè 
després arribarem al moment en què els empresaris munten els  xiringuitos, o qui vulga 
desenvolupar una activitat, o qui té una parcel·la… Ara entrarem en això.

Perquè pose's vosté mateix, també en declaracions de vosté… Vosté em deia en el 
Ple de maig: ʻSí que és possible que Borriana tinga una platja natural. És possible, però no 
és cap de les que vosté ha dit. I de fet ja està protegida; és zona especial de protecció per  
a aus (ZEPA), és zona de llocs d'interés comunitari  (LIC), hi  ha llúdries...  I  no sé quin 
entrebanc pot haver-hiʼ. Ara hi ha cinc platges naturals, eh? Cinc, i li les dic: la del Millars, 
la de Sant Gregori, la del Clot Terrasses, la de l'Arenal i la de la Serratella.

Una altra pregunta que li faig és: als propietaris a qui afecten totes les restriccions 
que s'aplicaran en aquestes zones, també els informaran? Perquè jo els recorde que el 31 
de gener finalitza el termini d'al·legacions… Perquè avui hem estat parlant de si hi ha un 
error de transcripció, si l'Arenal és amb restriccions o sense. Però si no és l'Arenal, és tota  
la platja de la Serratella, des del Port fins a la Ratlla de Nules. 

I llavors a mi m'agradaria veure si respecte d'açò faran un estudi, encara que siga 
de pressa i corrents, perquè vostés estan acostumats a això, i sobre les zones afectades  
es pot tenir més informació. I sobretot, si d'aquestes zones naturals, que són les que més 
protecció tenen, els veïns afectats tindran informació respecte d'això.  I  almenys vostés 
podran escoltar aquelles qüestions que creguen que els puguen afectar, i que jo crec que 
s'hauria d'al·legar un programa que igual que en el tema urbanístic porte dues setmanes 
dient-li  que estaria  bé  que es  fera  un resum de com afecta l'aplicació  urbanística  del 
PATIVEL a Borriana.

Al  final  m'ha  tocat  pujar  a  parlar  amb els  tècnics,  els  tècnics  han  baixat… Jo 
respecte l'opinió dels tècnics. La respecte, però en aquest cas no la compartisc. No la 
compartisc, perquè jo prenc decisions si tinc informació. I vosté em diu: ʻtenen el PATIVEL, 
poden llegir-s’hoʼ... Doncs mire, lamentablement jo no sóc un expert urbanístic… És que 
no ho sóc! Per a això està la gent que sap, i la gent que em podria explicar a mi quines  
repercussions tindrà, als 500 m als 1.000 m i als 2.000 m. I sobre això podria prendre 
decisions. Però clar, jo entenc que, si van molt carregats de treball, vostés han demanat  
auditories externes últimament i no els ha dolgut gastar-se diners… Per a un tema en què 
estem marcant el futur de Borriana per als pròxims anys (ja no estic parlant ni de cinc ni de  
deu). Jo considere que com a mínim podrien demanar l'elaboració d'un document, tenir la 
informació… Jo li agraïsc a la Sra. alcaldessa que avui ens diga que a Alcossebre hi haurà 
una reunió. A mi que vinguen de Conselleria a explicar-nos en què consisteix el PATIVEL 
em dóna  igual,  em dóna  igual.  A mi  el  que  m'interessa  és  Borriana,  i  com afecta  el  
PATIVEL a Borriana. I afectarà, i molt. I ací vostés no volen adonar-se’n. I després vénen 
els disgustos. Però bé, jo ja li ho he dit. Li ho he fet com a pregunta o com a prec, si tenen 
l’amabilitat. I si no, doncs… amb el corró amb què vostés marquen ara, d'ací a uns anys  
veurem  les  conseqüències;  no  tant  a  curt  termini,  però  a  llarg  termini  veurem  les 
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conseqüències; i ací cada un serà responsable del que està aprovant.”

Sr.  Arnandis:  “Jo crec que està tergiversant  vosté molt… Vaja,  tot… El  contingut  del 
PATIVEL, el contingut de la normativa relativa al catàleg de platges. Sí que és veritat que  
avui hem tingut una reunió, perquè vostés volien un informe que realment encara no sé 
quina disponibilitat han de tenir. Vostés han pogut parlar amb tots els tècnics; han tingut 
avui una reunió amb ells. Ens han explicat el seu punt de vista. Bé, de fet, pel que es 
refereix a la informació, efectivament hi ha una reunió dilluns que ve a Alcossebre; estem 
esperant poder fer-ne una altra a Borriana (com van dir des de Medi Ambient); encara no 
tenim data. Però jo intentaré anar a la d'Alcossebre; però intentarem fer-ne una altra ací a 
Borriana.

Quant als  xiringuitos, no tenim cap xiringuito  en cap platja natural. En l'article 21, 
que parla de trams urbans, estem parlant de 150 m² tancats i fins i tot més. Jo crec que és 
menys restrictiva la normativa que s'aplicaria per a platges en el PATIVEL que la que està 
aplicant en aquest moment el Ministeri. Però bé, són interpretacions; no ho podem discutir 
ací.

Bé, i és que no sé, no li puc contestar bé a tot això que està dient. Jo crec que està 
tergiversant i està enfocant-ho… Bé, més que res està opinant. Mire's l'article 21, a veure 
què diu quant a la superfície dels xiringuitos… Sí, platges naturals tenim la del Millars, que 
està  protegida,  tenim  els  voltants  del  Clot  (que  també  és  zona  protegida),  tenim  la 
microreserva de flora, que també està protegida. I bé, la catalogació de Sant Gregori no és 
exactament la mateixa. Bé, està previst que ací en Sant Gregori en uns cinc anys hi haurà  
un ambulatori perquè es pose en funcionament, però ja es tindrà en compte la franja de 
100 metres  que podria  afectar  Sant  Gregori;  que Sant  Gregori  deixa  perfectament  de 
passeig marítim.”

Sr.  Fuster:  “Mire,  Sr.  Arnandis,  jo  lamente  que  diga  que  estic  tergiversant.  Aquest 
document és la memòria del PATIVEL. És que jo no… I ací, en el punt 7, l'article 32 diu:  
ʻefectes  de  l'aprovació  del  catàlegʼ...  És  que  jo  no  sé  si  vosté  entén  el  significat  de 
tergiversar. Però jo llig el que posa en la memòria. 

I si gira el full (pàgina 33)… ʻPlatges urbanes; desmuntables: superfície màxima: 
70 m²; superfície tancada màxima: 20 m²ʼ... Tant de bo jo estiga equivocat! Que jo no tinc 
cap interés que s'abaixe, sinó al revés; jo estic lluitant perquè no ocórrega. De fet, el que li 
estic proposant és que, en cas de ser així,  que ho al·legue. No estic dient res que no 
siga… Vosté segueix tancat? Doncs deixe-ho així.  Si  al  final  els  tècnics,  basant-se en 
aquesta aprovació i en aquesta memòria, consideren que sí que són 70 m² i 20 m², haurem 
arribat tard, com sempre. I ja està, si és que no n’hi ha més. Que jo estic equivocat? Doncs 
no tinc cap problema; vindria ací i els diria: ʻdoncs mire, ho he interpretat erròniament; he 
de callarʼ.

Però és que, a diferència del que passa en el Reglament general de costes (li ho 
estic dient), allí només es parla d'instal·lacions fixes, i marca unes dimensions. I ací en el  
PATIVEL ja  desgrana entre fixes i  desmuntables;  entre urbanes i  naturals.  I  s'ho mira  
vosté… En la Memòria, en el catàleg… S’ho mira vosté. Però d'ací que em diga vosté que 
tergiverse el que està escrit… Perdone, no ho tindré en compte, perquè són tantes coses, 
Sr. Arnandis, les que crec que vosté deuria (com a delegat de les regidories que porta)  
estar  al  corrent,  i  més  sorprenent  encara  que  des  del  mes  de  febrer  ja  li  ho  estem 
preguntant… Portem un any preguntant-li per això; i que a quinze dies hàgem d'estar ara  
tots preocupats d’en què ens pot afectar. Perquè vosté a hores d'ara no em pot garantir si 
l'Arenal és urbà amb restriccions, o sense restriccions. Vosté, a hores d'ara, no m'ho pot  
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garantir. Però clar, sóc jo qui tergiversa, veritat? Sóc jo el que tergiversa. Vosté em pot 
garantir si és urbà amb restriccions o sense restriccions? O el tècnic ha de fer la consulta,  
Sr. Arnandis? Ha de fer la consulta; però jo tergiverse, veritat?”

2.- Sra. Montagut: “La meua pregunta és per al Sr. Navarro. Vam comentar l'altre dia que 
s'ha publicat la convocatòria de subvencions per a l'any 2017 per a les corporacions locals, 
per a projectes d'inserció sociolaboral. L'import de l'ajuda per a les entitats locals és de 
2.100.000 €, dels quals Borriana podria optar per projecte a 150.000 € màxim.

Li  vam  fer  la  pregunta  la  setmana  passada  en  la  Comissió  de  Participació 
Ciutadana (crec recordar), i ens va dir que estava pendent d'una reunió amb els tècnics 
per  a  veure si  es podria o no sol·licitar  l'ajuda.  Volem preguntar-li  avui  si  s'ha produït  
aquesta reunió: i, en cas que s'hagen reunit, què han decidit?”

Sr. Navarro: “Mire, Sra. Montagut, sí que és veritat que ho van preguntar, i li vaig comentar 
que el  dia 16 d'aquest mes és quan tenim la reunió, per  part  de l'AODL i  per part  de 
Serveis  Socials  per  a  tirar  endavant  la  sol·licitud  del  Pla  d'itineraris  sociolaborals. 
Efectivament estem ací desenvolupant-ho. Però fins al dia 16 no li puc traslladar tot el que 
es parle en aquesta reunió. Sí que li vaig dir que tindria coneixement de tots els moviments 
que férem des d'aquesta reunió. Espere que puga esperar-se fins al dilluns dia 16, que li  
traslladaré tot el contingut d'aquesta reunió.”

Sra. Montagut:  “Jo m'espere tot el temps que siga necessari. El que passa, i ho sap, i 
aquest és el prec que ve ara, és que hi ha un límit de temps per a presentar el projecte. El 
termini és de 30 dies des de l'endemà de la publicació. Estem a dia 12… Vosté em diu: ʻel 
dia 16 tenim la reunióʼ. Jo el que li demane és que no s'ho pense massa, perquè després 
de  la  reunió  caldrà  preparar  la  sol·licitud,  Sr.  Navarro.  Seria  una pena que perdérem 
aquesta subvenció. Per tant, li pregue que mostre vosté interés en la qüestió.”

Sr. Navarro: “Ho tinc en compte. Sé que vosté està preocupada per aquest projecte. No 
tinga dubte que ho tirarem endavant. El que passa és que hi ha unes reunions que s'ha de 
mantenir per a enviar el projecte. No enviarem qualsevol cosa i que ens ho tomben. Per 
part de l'AODL ja han fet diversos projectes europeus d'aquest tipus; però hi ha una certa 
informació que correspon a Serveis  Socials.  Llavors,  s'havia d'unificar  per a  enviar-ho. 
Tinga  en  compte  que  coneixem els  terminis;  i  s'enviarà  dins  del  termini  legal  perquè 
Borriana estiga ací, i siga mereixedora d'aquesta subvenció.”

Sra. Montagut: “Així ho esperem. No podria ser d'una altra forma. Ho esperem.”

3.- Sra. Montagut:  “Sra. alcaldessa, és una qüestió, per a veure si ens pot donar algun 
tipus d'informació… El passat mes de juliol vam demanar per Registre informació sobre 
l'extensió a Borriana de l'Escola Oficial d'Idiomes; per a veure si podem tenir una escola 
oficial  d'àmbit  comarcal.  Fa  uns  plens  (no  recorde  si  en  fa  dos  o  més)  vosté  es  va 
comprometre que si tenia alguna novetat respecte d'això ens la transmetria en el moment 
que la tinguera. La pregunta és avui si té alguna informació. I dins de les mesures del  
temps i del Ple en què estem, si ens pot avançar alguna qüestió més.”

Sra. alcaldessa:  “Com vosté sap, perquè ha tingut accés fins avui (ho he comprovat), 
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tenia  tot  l'expedient  de  l'Escola  Oficial  d'Idiomes  obert  a  la  seua  disposició.  L'última 
tramitació que havíem fet, i estem esperant la contestació, era quan ja havíem enviat a la 
Conselleria plantejant tots els alumnes que hi havia de Borriana (tant a l'aulari de Borriana, 
que  n’eren  280,  com  als  de  Castelló  i  sobretot  Vila-real,  que  n’eren  200  més),  i  
sol·licitàvem la creació de l'escola oficial comarcal ací a Borriana. Ens van contestar (com 
també ho ha pogut veure) que ho tindrien en compte per a la planificació de la pròxima 
creació de les escoles oficials comarcals. No hi ha cap notificació des del dia 9 o 11 de 
novembre, que és l'últim que tenim.

Avui he estat parlant amb la funcionària que ho porta, per a tornar a remetre'ls el  
plantejament, ja que ja s'ha demolit l'antic Llombai, i oferint l'espai, per si els interessava 
construir ací l'escola comarcal. Aquesta és l'última notícia que tenim; que com vosté bé 
sap, tenia tota la informació en la documentació que se li havia aportat.”

Sra. Montagut:  “Nosaltres li agraïm el que ens acaba de dir. Simplement vull recordar-li  
que ens tinga informats respecte d'això, dins de les qüestions en què puga donar i oferir la  
nostra col·laboració, en aquest tema li la donarem.”

Sra. alcaldessa: “No crec que dubte de l'absència d'informació per la meua part, perquè 
ha tingut l'expedient per a vostés durant dos mesos i escaig.”

4.-  Sr.  Safont:  “Una  pregunta  per  al  Sr.  Navarro… Si  ja  tenim notícies  respecte  del 
nomenament del director/a del centre d'atenció especialitzada al major (CEAM) per part de 
Conselleria.”

Sr.  Navarro:  “Ho  vam traslladar  l'altre  dia  a  la  vicepresidenta  del  Consell;  i  estem a 
l'espera que es resolga aquesta situació, Sr. Safont.”

Sr. Safont:  “Supose (no sé si estic en la veritat) que la directora territorial de l'àrea (la  
Conselleria de Benestar Social) continua sent la mateixa que al mes d'abril; amb tots els  
canvis que hi ha hagut, supose que serà la mateixa que al mes d'abril de l'any passat. I ara 
podem posar ja la mà al foc i demanar-li que exercisca la seua borrianeria a la Sra. Carda; 
i que des de la seua nova posició faça força. Perquè al mes d'abril ens van dir (ens va  
contestar la Sra. alcaldessa) que la mateixa directora de Benestar Social li havia dit que ja 
s'estava tramitant a València la possibilitat d'assignar el director. Això va ser al mes d'abril;  
estem al mes de gener. Per favor, traslladen a la companya, la Sra. Carda, que faça tota la  
força que puga perquè el psicòleg del CEAM faça les hores que li  corresponga com a 
psicòleg, i no realitzant les tasques (com bé fa) com a director del CEAM. Els ho pregue.”

Sr. Navarro: “Moltes gràcies, Sr. Safont, per la seua puntualització. Sí que és veritat que el  
treball  del psicòleg en les funcions de director són perfectes. Li ho hem traslladat a la 
vicepresidenta del Consell. La directora territorial ho sap; i estem a l'espera que solucionen 
aquest problema i que hi haja un nomenament efectiu, perquè cada un puga realitzar la 
seua funció. No tinga dubte que hi estem treballant; en són coneixedors tant la directora 
territorial,  la vicepresidenta,  com l'Ajuntament.  I  estem insistint  perquè aquest  tema es 
resolga com més prompte millor, per al benestar tant dels treballadors com dels usuaris.”

5.- Sra. Aguilera: “Sr. Arnandis… Fixe's, si les declaracions seues que li vaig a llegir ara 
foren del 28 de desembre, segurament m'haurien fet gràcia. Però clar, és que són del 30 
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de desembre, i llavors la veritat és que em van espantar un poc i em van avergonyir com a 
ciutadana de Borriana (també li ho he de dir). 

Vosté el 30 de desembre de 2016 ix en premsa dient textualment: eʻ l projecte no té 
programa, com exigeix aquest pla, però té aspectes molt avançats, com la reparcel·lacióʼ... 
I això ho diu vosté referint-se al programa de Sant Gregori i la seua afecció amb el Pla  
d'acció territorial de la infraestructura verda del litoral (PATIVEL)… Que el Sr. Fuster ja li ha 
dit  evidentment  part  del  que  li  ha  de  dir…  Sr.  Arnandis,  mire,  acta  de  la  sessió 
extraordinària realitzada pel Ple de l'Ajuntament el 17 de gener de 2005 (fa uns quants 
anys): únic punt:  ʻAprovació definitiva, si escau, del Programa d'actuació integrada i Pla 
parcial  per  al  desenvolupament  del  sector  de  sòl  urbanitzable  turístic  SUR-T-1  Sant 
Gregoriʼ. No sé si és que vosté no se n'assabenta (com li dic moltes vegades) o és que no 
vol assabentar-se’n… Aquest programa segueix en vigor. Vosté no ha pres cap decisió 
definitiva; va prendre una decisió provisional. Amb la qual cosa, el que no pot fer vosté és,  
com a responsable d'urbanisme que és de la ciutat de Borriana, eixir fent les declaracions 
infumables, com les que fa; això el primer. Potser tal volta vosté ha d'aprendre abans de 
parlar a informar-se bé; o almenys, a llegir-se en condicions (com li han dit ja) el que pot 
afectar  Borriana.  Però  és  que  continua vosté  en  aquestes  declaracions  i  diu  que  les 
úniques al·legacions que presentaria l'Ajuntament de Borriana al PATIVEL són justament 
sobre el tema de Sant Gregori. A mi m'agradaria dir-li i fer-li un prec. 

Primer, voldria preguntar-li: tenen ja l'escrit d'al·legacions? Perquè clar, encara sort 
que han allargat el termini (és fins al 31 de gener i falten uns dies). En segon lloc: ens 
passaran l'escrit d'al·legacions? En tercer lloc, i a més jo crec que és el més important: 
vosté ha pensat dimitir del seu lloc, Sr. Arnandis? Jo vull que m'ho conteste amb el cor a la  
mà. I li  vaig a dir per què; perquè, cada vegada que se li  fa alguna pregunta, o cada  
vegada que se li fa advertència (en el Ple o en alguna comissió), vosté diu que és que no 
té  dedicació.  Doncs si  no té  dedicació,  i  justament  porta  una de les  delegacions  més 
importants, i en un moment importantíssim, el que ha de fer coherentment i èticament és 
dimitir i anar-se'n a sa casa. Perquè, Sr. Arnandis, tot açò és molt important. Estem a vint  
dies; el Sr. Fuster ja li ha dit moltíssimes de les coses a les quals Borriana ha d'al·legar per 
al  PATIVEL.  I  vosté  li  diu  que és  una interpretació.  Portem mesos  (com se li  ha  dit)  
demanant-li un informe dels tècnics. Vosté diu que no sap què li demanaven; i han fet una 
reunió aquest  matí  sense avisar… Baixa un tècnic,  baixa l'altre… Doncs molt  bé,  una 
reunió… Per a què han fet la reunió? Si tampoc s'ha aclarit res del que ens pot afectar.  
Que  és  una  qüestió  interpretativa?  Clar  que  pot  ser  interpretatiu!  Per  això  li  estem 
demanant els que no tenim el suficient coneixement que facen un informe… I vosté no vol  
fer l'informe. Però és que sap què passa? Que si nosaltres vérem en vosté una seguretat  
que entén  i  sap el  que diu,  potser  estaríem més tranquils.  Però és  que ens  té  vosté 
espantats… Perquè continua dient que Sant Gregori no té programa, quan es va aprovar 
en 2005, com li dic.

De manera que li ho pregunte una altra vegada: tenen ja les al·legacions? Ens les 
passaran? Només seran sobre Sant Gregori? Es posaran les piles? Què és el  que es 
farà?”

Sr. Arnandis:  “Bé, potser és que no ho vaig saber expressar bé. El que volia dir sobre 
Sant Gregori és que es podria donar el cas que si la resolució fóra ferma, el programa 
automàticament  estaria  anul·lat.  I  en  aquest  cas,  ens  trobaríem  amb  un  PAI  sense 
programa,  però  amb  tot  l'anterior  aprovat  i  vigent,  com  és  l'ordenació  detallada  i  la  
reparcel·lació. Però vaja, podria donar-se el cas evidentment que ens trobàrem en aquesta 
situació.  Un  PAI  sense programa però  amb tota  la  resta aprovat,  i  molt  avançat.  Tan 
avançat, que és impossible tornar enrere. 
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És per això que no acollir-nos a la interpretació literal de tal com està escrit en el  
PATIVEL, presentaríem una al·legació perquè s'inclogueren en aquesta moratòria de cinc 
anys els PAI que, encara que no tinguen el programa en vigor, que tingueren tota la resta.

Bé, jo la setmana passada ja ho vaig comentar en una comissió, això de reunir-nos 
avui després de les comissions amb els tècnics perquè poguérem aclarir els dubtes que 
tinguérem respecte del PATIVEL. 

A part d'aquesta al·legació, bé, el concepte de l'al·legació sí que està clar… No sé 
si està redactada encara, perquè no l'he firmat… Llavors, donaré per suposat que no està 
redactada… Però bé,  el  concepte i  la idea és clar.  Sí  que pot  ser  que hi  haja alguna  
al·legació més, puntualitzacions… Com que hem vist que hi ha algun punt en què el més  
possible és que siga un error; com és el fet que si la platja de l'Arenal està considerada 
com a urbana amb restriccions o no… Ja hem comentat que possiblement ací hi havia una 
confusió. També pareix que hi haja una confusió entre l'article 20 i 21 de la normativa del  
catàleg de platges;  perquè ací el  text  sí que parla de 150 m² tancats, i  fins a 300 m² 
d'instal·lació desmuntable. Després és veritat que hi ha un quadre resum on efectivament 
la superfície que s'autoritzaria seria la mateixa en una platja natural que en una platja  
urbana. Entenc que el més possible és que això siga un error. Però, no obstant això, si 
detectem una altra incertesa d'aquest tipus, efectivament al·legarem respecte d'això.”

Sra. Aguilera: “Sr. Arnandis, estic molt al·lucinada. Perquè fixe's que vosté ha escoltat bé 
el Sr. Fuster. Perquè ara resulta que passem d'al·legar només en Sant Gregori a corregir 
alguns errors (segons vosté) que li ha remarcat el Sr. Fuster en aquest moment aquesta 
vesprada. Amb la qual cosa, permeta'm que dubte moltíssim que en l'escrit d'al·legacions 
vaja a fer constar això. Perquè evidentment vosté no tenia ni idea. Li ho ha dit el Sr. Fuster 
fa un moment.

Però bé, de tota manera jo sí que li pregaria sobretot el que li he dit. Vosté diu: ʻés 
que no em vaig expressar béʼ... És que vosté mai s'expressa bé. El mateix que ha dit: ʻés 
que la setmana passada vaig dir que avui tindríem una reunióʼ... No, no, mire, vosté va dir 
que si volíem tenir la reunió; o que pujàrem a parlar amb els tècnics. I ací és on va acabar  
la decisió de fer una reunió o no avui. Perquè, a més, el Sr. Fuster va acabar la reunió o la  
comissió dient que pujaria i parlaria amb els tècnics. Amb la qual cosa és que vosté no sap  
ni concretar absolutament res. Amb la qual cosa, no diga que ʻjo sí que vaig avisarʼ. No, 
vosté ho diu, ho deixa caure i després li passa el que li passa; que les interpretacions són  
les que són. Aquestes interpretacions entre nosaltres (la veritat) em donen exactament 
igual; el que sí que em preocupa és que un regidor d'Urbanisme de la ciutat de Borriana,  
en un tema tan important, no sàpia explicar-se (com vosté bé diu) i hàgem de veure'ns 
titulars com els que li  he dit en la premsa, espantant o deixant un poc al·lucinats a tot 
aquell que té un interés determinat… No sols a Sant Gregori, Sr. Arnandis, sinó a Borriana 
en general. En data d'avui, com ja se li ha dit, ningú sap qui defendrà la seua posició ni en 
les platges, ni en les activitats, ni en la resta… A vint dies… I jo crec que això és una cosa 
que vosté almenys hauria de fer-s'ho mirar, així com l'equip de govern. Jo crec que vostés 
estan per a defendre l'interés general. I l'única cosa que li dic és que es posen les piles; 
perquè vosté no fa res. Vosté reacciona depenent de qui li pregunta, o depenent de qui li  
diu, i tot això. Però vosté no pot passar-se un any per a presentar unes al·legacions. Li  
queden quinze dies… Jo per descomptat espere que ens passe l'escrit d'al·legacions uns 
dies abans; més que res perquè puguem saber-ho.”

6.- Sra. Aguilera: “Una altra pregunta vaig a fer-li a vosté, Sr. Arnandis, perquè ja que és 
el regidor delegat d'Urbanisme ho sabrà… Hi ha una informació també de l’enderrocament 
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de l'antic IES Llombai. Jo entenc que vosté, com a responsable d'Urbanisme, sabrà que el 
sòl era propietat de la Cooperativa de la Caixa Rural fa molts anys; la Cooperativa de la 
Caixa Rural li'l va cedir a l'Ajuntament per a un ús dotacional educatiu. I nosaltres ja en la 
legislatura passada vam preguntar  sobre el  tema, i  ens agradaria saber si  vostés han 
parlat amb la Caixa Rural; si el sòl continua sent i continuarà sent per a ús municipal; si en  
canviar d'ús, la cooperativa revertirà el terreny a la seua propietat, etc. Quines gestions 
s'ha realitzat respecte d'aquest tema?”

Sra. alcaldessa: “Si m'ho permet, Sr. Arnandis… M'agradaria comentar-li simplement que 
intentarem el tema de l'escola oficial d'idiomes comarcal en aquesta ubicació. Si continuara 
sent educatiu, podríem treballar en aquesta línia. Encara no hem tingut conversacions amb 
la Caixa Rural per aquest motiu.”

Sra. Aguilera: “El que vosté m'està dient és que se saltaran a la torera l'acord que es va 
prendre en aquest Ple; perquè en aquest Ple es va acordar… Clar, com que vostés no 
respecten res…! En l'últim Ple de l'anterior legislatura, en aquest Ple va ser aprovada una 
moció,  per  part  del  seu partit  i  de  tots  els  partits  que estàvem, de  posar  en  aquesta  
ubicació el recinte de festes, i d'iniciar aquest tràmit perquè no passara. De fet, hi havia un 
projecte que el Sr. Solá (amb tot l'afecte i la gratuïtat del món es va treballar) i que tots els 
partits que estàvem ací representats llavors, vam prendre la decisió i està aprovat per Ple. 
Llavors, el que em diu vosté ara és que això s'ho salten a la torera, i que ara intentaran  
posar allí l'escola oficial d'idiomes?”

Sra.  alcaldessa:  “No intentarem posar  allí  una escola  oficial  d'idiomes,  perquè no és 
competència municipal,  sinó que és competència de la Conselleria d'Educació.  Si  a la 
Conselleria  li  vingueren bé aquests  terrenys  per  a  fer  una escola comarcal,  llavors  ja 
miraríem a  veure  com resoldríem l'altra  situació.  I  si  no,  trauríem endavant  una altra 
qüestió. Açò ho aprofitarem de tota manera. I de tota manera, hauríem de parlar amb la 
Caixa Rural, això sí, clar.”

Sra. Aguilera: “Gràcies, Sra. alcaldessa. És sempre igual, és el respecte que vostés tenen 
per les decisions anteriors que es van prendre, clar...”

Sra. alcaldessa: “De tota manera m'agradaria recordar-li també, ja que estem, que aquest 
matí en la reunió a la qual  no ha pogut assistir,  sí  que s'han plantejat  algunes de les  
qüestions… Per  exemple,  del  tema de la  catalogació  de  platges… I  m'hauria  agradat 
també que s'haguera plantejat algunes qüestions més de les que s'han plantejat ací, si  
estem pensant tots en l'interés general. Jo crec que sí, que hem de treballar tots en la  
mateixa línia, i crec que ho estem fent.”

Sra. Aguilera:  “Per a treballar tots en la mateixa línia cal deixar treballar,  eh? I  el  seu 
regidor d'Urbanisme no ens ha deixat treballar, que ho sàpia; això el primer. I la segona 
cosa, per a treballar tots en la mateixa línia, cal deixar-nos treballar. I per exemple vosté, 
en la decisió que està comentant de demanar una escola oficial d'idiomes comarcal en un 
sòl on la resta i el seu propi partit havíem pres una decisió municipal, i a més oficial en un  
òrgan de govern… Tampoc ens han demanat permís; amb la qual cosa, no ens diga que 
tots treballem per a l'interés general. Perquè nosaltres ho intentem, però vostés van a la 
seua bola. Així de clar...”
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7.- Sra. Aguilera:  “També per al Sr. Arnandis, perquè jo les preguntes les adrece a qui 
entenc que té la competència, però després em contesta qui vol... El ritme de les obres de  
la  carretera  del  Port,  Sr.  Arnandis,  ha  anat  decreixent.  Evidentment  va  haver-hi  una 
temporada per les pluges, i ara no entenem per què van molt més lentes. Volia que ens  
diguera si es compliran els terminis; que el termini de finalització de les obres està marcat 
realment; i si es compliran aquests terminis.

Sr. Arnandis: “Em sorprén… Jo crec que les obres estan bastant avançades, i que estan 
complint els terminis. No sé si vosté té algun motiu per a pensar que no estarà a temps. Jo 
crec  que  estan  bastant  avançades.  També  vull  manifestar  que  ací  hem  posat  a  la 
disposició de tots els partits els tècnics; que vostés han tingut més contacte amb ells que 
quan aquest partit estava en l'oposició. No he tingut mai problemes a convocar reunions 
amb ells perquè explicaren el que fóra necessari. No em poden acusar ara del contrari, per 
favor…”

Sra. Aguilera: “Sr. Arnandis, no m'ha contestat… Diga'm per què s'han parat les obres, per 
què van més lentes. I diga'm quin termini de finalització… Vull que em diga la data.”

Sr. Arnandis: “No s'han parat les obres.”

Sra. Aguilera: “Jo estic molt constipada i ha de ser que potser no m'he explicat bé i vosté 
no m'entén. Jo no li  he dit  que s'hagen parat;  jo li  he dit  que s'han ralentitzat, no que 
s'hagen parat. I li he preguntat si pensa que continuaran complint els terminis; i que em 
diga quin termini de finalització té. Això és el que li he preguntat. Conteste'm.”

Sr. Arnandis:  “A veure, jo crec que el més costós de l'obra, que era la mitjana, ja està 
pràcticament  liquidada.  Ara  estan…  És  que  no  sé  per  què  vosté  diu  que  s'estan 
ralentitzant. En principi es compliran tots els terminis. Vaja, de fet jo crec que està bastant  
més avançada del que vosté diu.”

Sra. Aguilera: “És a dir, que no té vosté ni idea…”

8.- Sra. Aguilera: “ Per al Sr. Arnandis també… En la instal·lació de la Fira de Nadal, que 
jo no sé molt bé... Vosté és el regidor delegat d'Activitats; entenc jo que vosté ha de ser qui  
autoritze (perquè per a això és el regidor d'Activitats), es va autoritzar aquesta Fira de 
Nadal, d'una banda sense banys públics (cosa que no entenem). El que vull preguntar-li és 
a qui se li ocorre autoritzar aquesta activitat sense posar uns banys públics; sobretot tenint 
en compte l'edat de la gent que havia d’acudir-hi, la quantitat de públic i el període de dies  
de duració”

Sr.  Arnandis:  “Pel  fet  que  la  fira  estava organitzada  tenia  alguna cosa a  veure  amb 
comerç,  jo  crec que l'Ajuntament  també tenia relació amb l'organització d'aquesta fira; 
llavors no li puc contestar. Li ho hauria de contestar per escrit.”

9.- Sra. Aguilera:  “Doncs ja que em contesta això per escrit, conteste'm també (perquè 
entenc que tampoc em contestarà ara) per quin motiu es permetia, en una altra activitat 
suposadament  municipal  (la  de  la  pista  de  patinatge),  es  permetia  a  l'empresa cobrar 
entrada a qui les utilitzava. Perquè se suposa que, si és un servei municipal i l'empresa 
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cobra de l'Ajuntament, cobrar l'entrada també a dos eurets a qui pegava les voltes per allí,  
la veritat és que no ens pareix molt ètic.

Ja que ens contestarà per escrit, no sols li agrairia que em contestara a això, sinó  
que a més adjuntara l'expedient de contractació d'aquesta pista de gel.”

Sr. Arnandis: “Per descomptat, així ho farem.”

10.- Sra. Aguilera:  “I jo no sé… Supose que serà una pregunta per al Sr. Gual, com a 
regidor  d'Interior… Sr.  Gual,  ens  van  parlar  del  canvi  dels  escuts  de  Borriana,  per  a 
unificar-los i tot això… I també sabem que han canviat tots els segells i papers i tota la  
resta per tal que constara, en compte de Burriana, Borriana. I ens agradaria saber el cost 
de tots aquests canvis. Quant ens ha costat a l'Ajuntament?”

Sr.  Gual:  “Sra.  Aguilera,  bon any nou el  primer… La segona cosa,  quan tinga tota la 
informació li la facilitaré, amb tota la rapidesa; perquè en aquest moment no sé el cost que 
pot suposar, perquè crec que el procés (a mi no em consta) no està conclús. En no estar  
conclús, és difícil  que se sàpia el que ha costat. Però no ho dubte vosté, quan tinga la 
informació li la facilitaré encantat.”

Sr.  Granel:  “Per concretar,  ara mateix  encara s'està en el  procés del  disseny final  de 
l'escut;  que,  com saben, no és només l'escut,  sinó que va també la  nomenclatura de 
Magnífic Ajuntament de Borriana, saber també com va cada una de les regidories i tota la 
resta. Llavors, encara s'està treballant en això. Llavors, encara no s'ha modificat res.”

Sra. Aguilera: “Quan tinguen i recopilen tot el cost, els agrairia que ens el facilitaren.”

Sr. Granel: “Jo si vol li puc dir el que costa la vectorització, la unificació i tot el programa… 
Són uns 1.200 €.”

Sra. Aguilera: “El que passa és que s'han oblidat d'una part. Jo els he preguntat no sols  
per la unificació de l'escut, sinó també pel canvi que han fet de la papereria i dels segells 
de l'Ajuntament i tot això; que s'han canviat tots a Borriana en compte de Burriana. Tot això 
s'ha canviat; llavors, volem saber el cost d'aquest canvi; que són moltes coses… Llavors, 
per això els agrairia que es pose tot en la mateixa informació.”

11.- Sra. Aguilera: “Sr. Zorío, ja per acabar aquest torn de precs i preguntes… Sí que ens 
agradaria que vam veure un tema en la premsa, de la marca turística Castelló Sud, en la 
qual eixia l'alcalde de Nules (crec) i no sé qui més, de la qual suposadament Borriana ha 
de formar part.  Volíem que ens explicara en què consisteix aquesta marca de Castelló 
Sud, què suposarà per a Borriana, i què oferirem nosaltres i què ens oferiran ells.”

Sr. Zorío:  “Sra. Aguilera, la marca Castelló Sud no s'ha fet ara, ja existia des de fa uns 
quants anys. Enguany els que s'han afegit han sigut la Vall d'Uixó, la Vilavella, Eslida i  
Artana. Hi ha hagut una suma per a fer més força. S'ha canviat també el propòsit d'aquesta 
unió,  que és quan anem a les fires que se celebren per tot  l'Estat,  que les despeses 
baixen. Simplement és això. I tenir molta més força de cara a la Diputació, i fins i tot de 
cara a la Generalitat. Aquest és el propòsit més ferm que té.”

 



 
Magnífic Ajuntament de Borriana

12-01-2017

Sra. Aguilera:  “Moltes gràcies per la contestació; aquest era el tema. Vostés venen les 
coses molt bé. Clar! Em va fer molta gràcia que vosté diguera  ʻs'ha creat una marca a 
través del Consorci del Pacte Comarcal per l'Ocupacióʼ, que pareixia que això de Castelló 
Sud era una marca nova i  tota la resta. Llavors, clar,  per  això li  ho he preguntat:  què  
suposarà?  Estem  en  el  mateix  en  el  que  ja  estàvem,  en  la  qual  s'han  afegit  dues 
poblacions més, i amb la qual continuarem anant a les fires junts en l'estand, i perquè 
se'ns abaixe el cost, no? D’acord.”

12.- Sra. Sanchis: “La meua primera pregunta és per al Sr. Arnandis… És en relació amb 
el PATIVEL. I després del que han dit ja el Sr. Fuster i la Sra. Aguilera, només em queda 
manifestar el meu disgust per la passivitat del consistori en la defensa dels interessos dels 
veïns. 

Li ha dit vosté al Sr. Fuster que dramatitzava. Jo crec que ell dramatitza, i vosté 
passa…  Mire,  en  el  web  municipal  d'Alcalà-Alcossebre  expliquen  clarament  en  què 
consisteix el PATIVEL, els sòls que afecta, com queda el Pla general, nivells de protecció i 
conseqüències,  i  a  més  models  d'al·legacions  perquè  puguen  presentar-les  els  veïns 
davant de la Conselleria. Em vol explicar vosté què ha fet l'Ajuntament de Borriana per  
informar els veïns? O és que els veïns de Borriana no compten? Què ha fet l'Ajuntament?”

Sr. Arnandis: “No sé el que haurà fet l'Ajuntament d'Alcossebre… Sí que pot ser que tinga 
raó que l'Ajuntament de Borriana podria haver informat un poc més els veïns. Però jo crec 
que en la mateixa pàgina de Conselleria està molt ben explicat… Està molt ben explicat 
com afecta el  PATIVEL, fins on arriba… No sé jo si  fa falta alguna redundància per a  
explicar un poc més respecte d'això… Ho sent molt.”

Sra. Sanchis: “Mire, han pensat vostés que l'ordenació detallada no és competència de la 
Generalitat, i vulnera l'autonomia local? No, clar que no! Vostés no han pensat res, perquè 
la Conselleria la governa el seu partit, i vostés diuen amén a tot el que diu el seu partit.

Mire,  Sr.  Arnandis,  encara li  queden alguns dies  de termini  perquè vosté puga 
almenys informar els veïns. Jo li demane primer que presente les al·legacions necessàries 
per  a  protegir  almenys  els  Jardins  de  la  Malva-rosa  i  aquells  sòls  importants  per  a 
Borriana.  En  segon  lloc,  que  s'informe  els  propietaris  afectats  de  les  conseqüències 
d’aquest, i sobretot de les restriccions. I en tercer lloc, que se’ls advertisca que no rebran 
cap indemnització si perden l'ús del sòl. Així, que almenys puguen presentar al·legacions. 
Almenys, imitem el que tenen de bo altres ajuntaments.”

Sr.  Arnandis:  “Per  descomptat,  estem oberts  a  qualsevol  proposta  d'al·legacions  que 
tinguen vostés. Quant a la informació, ja li estem dient que estem intentant fer una reunió 
informativa ací a Borriana.”

Sra. Sanchis: “La reunió per a quan? És que queden quinze dies, i perquè s'ha allargat el 
termini… Vosté fins ara no ha fet res, res. Ni tan sols ha informat els veïns, que es veuran  
afectats i a més molt clarament pel PATIVEL. És que vosté no ha fet res. L'Ajuntament de 
Borriana no ha fet res pels veïns afectats! Absolutament res! I ara em diu que ara, perquè 
han allargat el termini, va vosté a fer una reunió?”

Sr. Arnandis: “Bé, la reunió l'ha de fer Conselleria directament ací a Borriana, perquè ens 
informen ells a tots. Jo no sé, crec que a açò li  estan traient un poc… Vaja, ells estan 
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protegint els primers 500 metres del litoral. Als Jardins de la Malva-rosa ara mateix ja tenim 
informes  que  deien  que  això  no  es  podia  urbanitzar;  és  inundable.  Aquest  matí  hem 
comentat que efectivament (com que això està entre els 500 i els 2.000 metres) sí que hi  
ha una part dels Jardins de la Malva-rosa podria ser urbanitzable, perquè fa falta noves 
connexions entre Borriana i el mar. Crec que això no ho pot negar ningú. Jo crec que ja hi  
ha bastant, bé, que hi ha molt bona informació en la pàgina de la Conselleria. Ho podríem 
haver  reiterat  més  ací  a  Borriana?  Sí,  però  no  sé  si  podíem  aportar  alguna  novetat 
respecte d'això...”

Sra.  Sanchis:  “Mire,  Sr.  Arnandis,  ara  després  li  donaré  el  que  ha  fet  l'Ajuntament 
d'Alcossebre; perquè de veritat que m'agradaria que ho imitara, de veritat. Perquè crec que 
està molt  ben informat  en què afecta concretament  Alcossebre.  Per  tant,  vosté podria 
haver fet el mateix, en la seua famosa pàgina web de l'Ajuntament, per a informar els veïns 
de Borriana. No es preocupe, que ara jo li  ho done, i  així vosté ja també podrà fer-ho 
també per als nostres veïns.”

13.-  Sra.  Sanchis:  “La  meua  següent pregunta  és  per  a  vosté,  Sra.  alcaldessa.  És 
respecte al Mercat de la Mar. On està la base reguladora de l’esmentat mercat? Perquè 
veurà... Actualment l'ordenança reguladora és d'octubre de 2004, i no s'ajusta al Decret 
65/2012 del Consell. Li ho dic perquè, per exemple, a l'hora de valorar les sol·licituds s'ha 
tingut en compte el seu empadronament a Borriana; i el Decret 65/2012 diu clarament en 
l'article  16:  ʻen  cap  cas  el  procediment  pot  exigir  el  deure  de  residència  al  municipi 
respectiu com a requisit de participació, ni pot considerar-se aquesta circumstància com un 
mèrit  que  atorgue  avantatges  al  sol·licitant  en  el  procediment  de  seleccióʼ...  Podria 
continuar  enumerant  una  infinitat  d'irregularitats,  com  el  període  de  concessió,  la 
transmissió d’aquests, etc. 

Com és possible crear un mercat nou sense mirar tan sols si la regulació que tenim 
a Borriana està actualitzada o no?”

Sra. alcaldessa: “Exigir que fóra de Borriana, no; hi havia una baremació en què s'incloïa 
que ser de Borriana o de la comarca atorgava una puntuació diferenciada; això sí que és  
veritat. De tota manera, la tramitació l'han portada les tècniques. Jo no dubte que estiga tot 
dins de la legalitat. Li aportaré tota la informació.”

Sra. Sanchis:  “Si la normativa que s'aplica no està d'acord amb la llei, evidentment la 
tramitació no és legal. De tota manera, espere que es revise. Em pot dir quin criteri s'ha  
dut a terme per a la creació del mercat? Si s'ha tingut en compte els tipus de productes…? 
O siga, tantes parades per a tèxtil, tantes parades per a alimentació…? Per exemple, al 
mercat dels dimarts, de xurreries, només n’hi ha una; no es dóna llicència per a una altra, 
perquè s'entén que ja n'hi ha prou amb una. Llavors, m'agradaria que m'explicara si s'ha 
tingut en compte també a l'hora de fer el Mercat aquests criteris...”

Sra.  alcaldessa:  “Jo  desconec  totalment  si  en  un  mercat  municipal  d'una  ciutat  com 
Borriana pot haver-hi una xurreria o pot haver-n’hi dues… Reconec ací que ho desconec.  
De tota manera, miraré la normativa i li la facilitaré.”

Sra.  Sanchis:  “No,  això  de  la  xurreria  era  un  exemple.  M'estic  referint  que  si  s'ha 
organitzat el mercat en funció de les necessitats. O siga, em referisc a si s'ha tingut en 
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compte el nombre de parades que es volia de tèxtil, d'alimentació o de bar o d'altres coses. 
Em referia a això.”

Sra. alcaldessa: “Li recorde que la baremació, la normativa, les puntuacions, la selecció i 
la resolució de les reclamacions ho han fet  tot  les tècniques municipals.  Jo en aquest  
moment no tinc les baremacions davant. Li ho faré arribar tot.”

Sra. Sanchis: “I com s'han assignat les parades? Li ho dic perquè resulta que hi ha gent 
que té vehicles; i resulta que s'ha assignat parades de sis metres, i el vehicle mesura més. 
Estan vostés buscant una solució per a aquesta gent? Sé que hi ha hagut protestes. No sé 
si és coneixedora d'això...”

Sra. alcaldessa:  “Sóc coneixedora que han entrat algunes reclamacions; algunes s'han 
resolt a favor, i d’altres en contra. I torne a dir-li que tot açò ho han tramitat les tècniques  
municipals.  Si  vol  venir  demà, jo l'acompanyaré,  buscarem tota aquesta informació i  li  
l'aportaré. Jo sé que s'ha resolt, a més amb una baremació totalment objectiva.»

Sra. Sanchis: “Bé, i en aquest cas en què els venedors no poden posar la seua parada,  
què  fan?  Agafen  l'acreditació?  Esperen  una  solució?  Quines  conseqüències  tindrà  no 
agafar-la? Què fan els venedors? Perquè jo sé que no és un cas, sinó que hi ha diversos 
casos que es troben igual.”

Sra. alcaldessa: “Torne a dir-li que desconec exactament en aquestes reclamacions que 
no s'han resolt a favor dels venedors quin és el criteri. No me les sé totes. Demà li aportaré 
tota la informació. Si vol, pot venir a qualsevol hora; quedarem i li ho faré saber. Però torne 
a dir  que ha sigut  una baremació  feta per  tècnics,  objectivament,  amb una puntuació 
totalment objectiva.”

14.- Sra. Sanchis: “I la meua següent pregunta és per al Sr. Aparisi… Passeja vosté per 
Borriana, Sr. Aparisi?”

Sr. Aparisi: “Constantment.”

Sra.  Sanchis:  "I  pel  carrer  de Colom, per  exemple? Sap quan es neteja el  carrer  de 
Colom?»

Sr. Aparisi: “Es neteja segons marca el plec de condicions...”

Sra. Sanchis: “Mire, li vaig a deixar unes fotografies, i a més les ensenyaré a tot el món 
perquè ho vegen… Dimarts, després de netejar el c/ Colom… Li dic que l'havien netejat al  
matí (perquè ho sé). Jo diria que no està net; jo diria que està brutíssim; que està ple de 
porqueria incrustada, excrements de gossos. I a més és uns dels carrers comercials de 
Borriana. És que és uns dels carrers més importants… De veritat que fa fàstic caminar-hi. 

Però és que resulta que jo visc a l'Escorredor, i passe per l'Escorredor i està igual; i  
passe per altres carrers,  i  està exactament  igual… Llavors,  què pensa fer  per  millorar 
açò?”

Sr. Aparisi: “Doncs mire, li agraïsc la pregunta, de veres… Li agraïsc la pregunta, perquè 
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hi ha molta gent que es queixa com si fórem els mateixos regidors els que embrutàrem la  
ciutat. Ací hi ha un plec de condicions, que el va firmar el Partit Popular (que amb açò no  
vull dir que estiga bé o malament). Quan ells aquest plec de condicions el feien complir,  
vosté no estava en aquest Ajuntament, Borriana estava igual. L'incivisme de la gent és  
preocupant.

L'altre dia escoltava la Sra. Carmena, alcaldessa de Madrid, que deia que quan va 
a l'Ajuntament (que sol anar a peu) recull quatre o cinc llandes. Jo ací, si em dedicara (i 
perdó a tots per l'expressió), de caguerades de gossos, n’ompliria moltes. A tot açò, tinc 
gos, i tinc vergonya de passejar amb ell; perquè jo sóc dels que recull el que fa el gos. I les  
persones que tenim aquest civisme ens veiem afectats per l'altra gent.

Què hem de fer  respecte d'això? Jo he parlat  amb l'empresa concessionària;  i 
estem a l’espera de millorar el plec de condicions. Però tot i així ja li avance que no crec 
que siga una solució perfecta… Que passen a netejar més. Vosté s’adonarà, per exemple, 
ara que em dóna l'oportunitat… Enguany no s'ha fet, però l'any passat, que no va ploure… 
L'any passat en aquestes èpoques es van fer tres neteges importants per tot Borriana (i el  
públic que està ací ho reconeixerà); perquè fins i tot venia la gent a queixar-se a aquest 
Ajuntament de les neteges, de la quantitat d'aigua que tiràvem. Venien a queixar-se fins i  
tot que ens estàvem passant. El que no pot ser és… O netegem o no netegem; o deixem 
el contenidor en una porta, i si el toquem molestem a un veí, que és el que està passant… 
Tots volen Borriana neta, però que no els moleste a ells.

No sé si li estic contestant a la pregunta. M'estic desviant un poc, Sra. Sanchis, ho 
entenc;  però  estic  aprofitant  l'ocasió.  Estic  aprofitant  aquesta  ocasió  per  a  dir-li  que 
nosaltres intentarem millorar el plec de condicions; que encara que al Sr. Fuster li moleste 
que ho diga, ja estava firmat… És una cosa normal. Agafem un govern que ja està en 
funcionament, nosaltres ho continuem i hem de millorar-ho. Però tot açò és la consciència 
de la gent. Jo, de veres que ho he vist; i sóc el primer que ho veu… Al Mercaplatja l'altre 
dia vaig dir a dues persones que per favor no tiraren l'entrepà al sòl; i se'm van enfadar; 
però és  el  que hi  ha.  Intentem millorar.  Ara,  hem de dotar  d'armes.  De quines armes 
podem  dotar?  Posar  contenidors;  conscienciar  la  gent.  Per  la  regidoria  que  porta  el 
company, el Sr. Navarro, s'està intentant conscienciar la gent. Això és el que estem fent.  
Per això, més que aquesta crítica que vosté m'està fent, ho agafe com una crítica positiva; 
per a intentar millorar la ciutat. És el que podem fer: intentar millorar la ciutat. 

I ara, si m'ho permet, abans d'acabar… Una vegada que ha acabat la pregunta, 
aquest matí se m'ha fet una pregunta… Sé que no és molt normal el que faré, però aquest 
matí se m'ha fet una pregunta en les comissions; i m'agradaria que es quedara tot molt  
clar. Aquest matí el Sr. Fuster m'ha preguntat les empreses que paguen taxes; i ha donat  
per fet que hi ha una empresa dins de la zona portuària (no cal que diga noms) que no  
paga taxes de fem… Bé, jo he entés que ha dit  que hi havia una empresa que no en 
pagava.”

Sr. Fuster: “Jo l'única cosa que he dit és que hi ha una empresa que es gestiona el servei  
de recollida de fem...”

Sr. Aparisi: “Ah, molt bé! Doncs he de dir-li que totes les empreses ubicades dins del Port, 
totes paguen aquestes taxes de fem.”

Sr. Fuster: “Jo l'única cosa que li he preguntat és quantes empreses paguen la taxa..:”

Sr. Aparisi: “Totes.”
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Sr. Fuster: “No totes… No, no, quantes? Si en són dos, tres, quatre, etc.”

Sr. Aparisi: “Totes les ubicades dins del Port. Les comptaré i li ho diré.”

Sr. Fuster: “Únicament li ho havia preguntat pel mer fet que, si n’hi ha cinc per a repartir  
4.500 €, la veritat és que al final (com diu sempre la seua companya, la Sra. Rius) la taxa 
ha de cobrir el cost del servei… Si cal repartir-ho entre aquests cinc, no sé a quant eixirien. 
Per això potser entenc que la concessionària que està des de l'Escola de Vela cap al 
Morro s’ho faça ella sola...”

Sr. Aparisi: “Bé, jo només vull deixar clar que ací tots paguen taxes de recollida de fem. 
Però vull que conste en l’acta; vull que quede clar… I ara, per al pròxim Ple també els dic 
una cosa. M'agradaria que em contestaren vostés, ja que no puc preguntar, si vostés que 
estan unflant a preguntes el meu company, el Sr. Arnandis, m'agradaria que em digueren: 
saben vostés quantes concessions els  han caducat  en Costes? Les saben? Com, per 
exemple, alguna del passeig marítim… Les saben governant vostés? És una pregunta que 
llance per al Ple que ve… Prenga-s’ho amb calma; té un mes per davant.”

Sr. alcaldessa: “Sr. Aparisi, jo no sé si això serà molt normal… De tota manera li done la 
paraula al Sr. Fuster.”

Sr. Fuster:  “Si açò ve evidenciat des del 13 de juny com una tònica; vosté ha de deixar  
d'estar en l'oposició. Llavors Borriana millorarà.”

Sr. Aparisi: “I vosté haurà d'estar més...”

Sr. Fuster:  “Per mi no es preocupe; el meu futur ja me’l prepararé jo, no me’l prepararà 
vosté. Però vosté isca de l'oposició, per favor. És que li  ho està dient la Sra. Sanchis. 
Borriana està com està. Si vol que un dia isquem per ací… A mi el que em sorprén és que  
ara vulga dir a la gent que la culpa és del veí. És que vostés són uns artistes per a això.  
Ara la culpa és dels tècnics i dels veïns. Assumisquen les responsabilitats; que jo crec que 
ja són majorets per a assumir-les.”

Sra. Sanchis: “Estic molt contenta que s'haja debatut tant sobre el punt en qüestió. Mire, 
una cosa que sí que volia dir-li és que crec que en el plec de condicions es parla d'unes  
motos, que crec que per a netejar són bastant més efectives; i jo no les he vistes mai. No 
sé si són efectives o no; perquè com que no les he vistes… No sé si ho són o no ho són.  
Però jo crec que una neteja en profunditat, per exemple a les voreres del carrer de Colom, 
francament crec que és necessària de tant en tant; almenys a les artèries principals de 
Borriana; a les zones més comercials. Certament a mi em fa vergonya veure com estan 
aquestes voreres; de veritat li ho dic.”

15.- Sra. Sanchis: “I vosté quan hi ha una reparació, vosté va a veure el que han reparat? 
Sí? Doncs mire, una altra… Al c/ Jardí… Jo diria que açò és un empastre. De veritat, si es  
fa una cosa, el que és lògic i normal és que es pose taulellet, i no uns pegats de ciment  
com els que s'ha posat, i deixar la vorera com un empastre. Això és un empastre! I eren  
quatre  taulellets  o  rajoles  el  que  haurien  d'haver  posat  en  el  sòl…  Doncs  no,  ho 
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empastifem bé. I a mi la gent major és que ni tan sols pot anar; perquè o esvara, o les  
voreres estan així… Hi ha carrers que donen al c/ Encarnació, en què en les voreres la  
gent major no pot caminar. Estan tan inclinades, que ni tan sols poden caminar. Jo crec 
que hauria de passejar-se vosté per aquests carrers...”

Sr. Aparisi:  “Ací s'acaba d'acabar unes obres que vosté no ha mencionat; i són les que 
pitjor estan… No, aquesta no és… Això és una obra feta per Via Pública, que ha posat  
pòrtland al carrer, perquè no té aquest tipus de taulellet. Però jo li puc dir que hi ha obres i  
empreses de les quals hem d'anar constantment darrere d'ells, perquè refacen les obres,  
tal com se n'estarà adonant… I això és el que estem fent. Però sí que em passege, mire 
les obres, una per una; i treballe tots els dies. Si vosté es queixa que no treballe, vosté 
veurà… Però jo vaig a totes les obres tots els dies.”

Sra. Sanchis: “Sr. Aparisi, jo mai he dit ni a vosté ni a ningú que no treballe. Això no ho he 
dit jo; perquè quede clar.” 

I sense més assumptes per tractar, la Presidència alça la sessió a les 20 hores i 45 minuts, 
de la qual, com a secretària, done fe, i perquè conste estenc la present acta que firme 
juntament amb la Sra. alcaldessa.

L'ALCALDESSA LA SECRETÀRIA 

Document firmat electrònicament al marge
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